
رئیس سازمان ملی بهره وری خبر داد

دورریز محصولات کشاورزی، ۳۰ درصد کل تولیدات
خریدار   رئیس ســازمان ملی بهــره وری گفت: 
سالانه ۱۳۰ میلیون تن محصولات کشاورزی تولید 
می شــود که در طول زنجیره تولید تا مصرف، ۳۰ 

درصد آن تلف می شود.
 میرســامان پیشــوایی در ســخنرانی پیــش از 
خطبه هــای نمــاز جمعه بــه مناســبت روز ملی 
بهــره وری گفــت: اول خــرداد هر ســال روز ملی 
بهره وری تعیین شــده؛ بهره وری و بهینه سازی به 
این معناســت که از منابع کم، خروجی بیشــتری 

خلق کنیم و با مصرف کم اقتصاد را رونق دهیم.
وی با اشــاره به پیام نوروزی رهبر معظم انقلاب که 
روی بهره وری تاکید جدی داشــتند و آن را دغدغه 
خود دانســتند، گفت: به گفته مقام معظم رهبری 
یکی از مشکلات کشور کاهش بهره وری است یعنی 
بســیار بیشــتر آنچه هزینه می کنیم بهره برداری 

نمی کنیم؛ بهره وری در کشور کم است.
پیشوایی با اشاره به اهمیت بالای بهره وری در کشور 
افزود: به طور مثال مصرف ســرانه آب شــهروندان 
تهرانی روزانه ۲۵۰ لیتر اســت این در حالی اســت 
که در کشــورهای دیگر خصوصاً کشورهای توسعه 
یافته ۷۰ تا ۸۰ لیتر سرانه مصرف روزانه آب آنهاست 
یعنی ما سه برابر کشورهای توسعه یافته آب مصرف 
می کنیم. در بخش انرژی هم شــاخص شدت انرژی 
نشــان می دهد وضع مطلوبی نداریم.رئیس سازمان 
بهره وری ایران به کم بــودن بهره وری در بخش های 
کشــاورزی و صنعت اشــاره و اظهار کرد: سالانه در 
کشــور ۱۲۵ تا ۱۳۰ میلیون تن محصول کشاورزی 
تولید می کنیم که ۲۵ تا ۳۰ درصــد آن معادل ۳۹ 
میلیون تن در زنجیره تولید تا مصرف تلف می شــود 
به این معنــا که از زمان برداشــت تا بســته بندی، 
حمل و نقل و مصرف در خانوار بین ۲۵ تا ۳۰ درصد 
محصولات کشــاورزی هدر می رود. برای این میزان 
هدررفت ۹ میلیارد متر مکعب آب مصرف می شود. 
یعنی ۹ میلیارد متر مکعب آب را به محصول تبدیل 

می کنیم و آن را هدر می دهیم.
وی با تاکید بر اینکه این کار نه با میراث اسلامی و نه 
با میراث ایرانی تطبیــق دارد، به هدررفت انرژی در 
ساخت و سازها و معماری ســاختمان ها اشاره کرد 

و گفت: در قرآن فرد »مُبَــذّر« به معنای فرد ریخت 
و پاش کننده برادر شــیطان که نسبت به رب خود 

کافر است شناخته شده است.
پیشــوایی به نقش همــه آحاد جامعــه در کاهش 
بهره وری اشاره کرد و گفت: در صنعت نیز بهره وری 
پایین است از آنجایی که ســرمایه خارجی زیادی 
برای تزریق به صنعت نداریم بنابراین تنها راهی که 

برای ما باقی می ماند رشد بهره وری است.
رئیس ســازمان بهره وری ایران، بهره وری را نه یک 
انتخاب بلکه یک ضرورت در حال حاضر دانســت و 
گفت: برای آنکه این اتفاق بیفتد باید از خانه هایمان 
شروع کنیم و در مصرف آب، انرژی و حتی لحظه به 

لحظه عمرمان کوشا باشیم.
وی با بیان اینکه بهره وری در دولت سیزدهم از یک 
حرکت ملی آغاز می شــود، تصریح کــرد: زمانی در 
قیمت گذاری منابع درست عمل نکردیم امروز عزم 
دولت آن اســت که جلوی قاچاق منابع را از طریق 
قیمت گذاری واقعی بگیرد امــا در طول اجرای آن 
برای اقشاری که دچار آســیب می شوند منابعی در 
نظر می گیرد با این حال گریزی نیست که به سمت 
ایجاد نظام بهره وری در خانــه و جامعه برویم. باید 

این موضوع را به صورت جهاد ببینیم.

پیشوایی یادآور شــد: یکی از اهداف نظام اسلامی 
ایجاد عدالت اســت، هــر وقــت از عدالت صحبت 
می کنیم صرفاً به عدالت درون نســلی می پردازیم و 
منابع را میان خودمان بــه خوبی توزیع می کنیم در 
حالی که یک موضوع بسیار مهم، عدالت بین نسلی 
اســت. چه کســی گفته نفتی که در اختیار ماست 
فقط متعلق به نسل ماســت؟ قطعاً به فرزندان ما و 

آیندگان هم تعلق دارد.
وی افزود: اگر این منابع را خــرج امور جاری کنیم 
باید به عدالت بین نسلی پاســخگو باشیم لذا هدف 
این اســت این منابع را صرفاً خرج امــور مولد کنیم 
تا برای آینــده ایجاد ارزش کند. ایــن اتفاق به بهره 

برداری در منابع هم می انجامد.
وی تاکید کرد: عزم دولت ســیزدهم این اســت که 
این اتفاق رخ بدهد و دیگــر منابع زیرزمینی را خرج 
بودجه جاری نکنیم بلکــه در بودجه های عمرانی و 
پروژه هایی که خلق ارزش برای نسل های آتی دارد 
خرج شود.رئیس سازمان ملی بهره وری ایران بیان 
کرد: یکی از مواردی که دشــمنان به آن طمع کرده 
است مسائل اقتصادی اســت لذا در موقعیت فعلی 
هدف جدی دولت این اســت که از امتحانی که در 

حوزه اقتصادی داریم سربلند بیرون بیاید.

 سامانه ای که باعث سردرگمی مردم شده است

و حرف اول را می زند قیمت دلار در بازار خودر
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خانه  هنر   میرا

دبیر شورای عالی مناطق آزاد عنوان کرد
تراز تجاری مثبت ۱۱ میلیارد دلاری 

مناطق آزاد و ویژه

رئیس جمهور در جلسه هیات امنای دانشگاه تربیت مدرس:

 همه دستگاه های مسئول 
و نهادهای مالی از فعالیت های 

توسعه ای دانشگاه ها حمایت کنند

 واردات ۱.۵ میلیارد دلاری خودرو به بازار ارز فشاری وارد
 نخواهد کرد

و نیست مشکلی در تأمین ارز واردات خودر

وزیـر نفت نتایج سفر آمریکای لاتین را تشریح کرد

 پالایشگاه فراسرزمینی و تهاتر
 اقلام اساسی
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 نوبت اولآگهی مناقصه عمومی

سیدمحمد میرزمانی، شهردار گلستان

شــهرداری گلستان در نظر دارد براساس مصوبات شورای شهر و آیین نامه مالی شهرداری ها و بودجه مصوب 
سال1401 نسبت به برگزاری مناقصه عمومی با مشخصات ذیل اقدام نماید.

سپرده شرکت در مناقصهاعتبار پروژهموضوععنوان

مناقصه عمومی
تکمیل بوستان خطی رودخانه شادچای حد 

فاصل جاده ساوه تا ده متری وحدت
2.500.000.000 ریال50.000.000.000 ریال

600.000.000 ریال12.000.000.000 ریالجابجایی تاسیسات شهری )تیر برق و ترانس(مناقصه عمومی

بدینوســیله از کلیــه متقاضیــان دارای صلاحیــت 
پیمانکاری مرتبط دعوت می شــود بــرای دریافت و 
استرداد اســناد مناقصه عمومی با در دست داشتن 
معرفی نامه، گواهینامه صلاحیت و مدارک شناسایی 
ظرف مدت حداقــل 10روز از تاریخ درج نوبت دوم 
آگهی ) مطابق مندرجات اسناد( به واحد امور مالی این 
شــهرداری واقع در تهران، کیلومتر 25 جاده تهران، 
ساوه – انتهای خیابان 34 متری چمران- تقاطع بلوار 
ولایت- جنب ســالن ورزشــی ولایت- طبقه فوقانی 
ایستگاه 15 آتش نشانی شهرداری گلستان مراجعه 

نمایند.
هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشــد. 

شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار 
می باشد شــرکت کنندگان 5% مبلغ کل را به صورت 
ضمانتنامه بانکی یا واریز نقدی به حســاب شــماره 
100810363191 نزد بانک شهر شعبه اسلامشهر 
با شماره حســاب 010689722005 نزد بانک نلی 
شعبه شهرداری به عنوان سپرده شرکت در مناقصه 
ارائــه نمایند. درصورت انصراف نفــرات اول، دوم 
و سوم ســپرده  شــرکت در مناقصه ایشان به نفع 
شــهرداری ضبط خواهد گردید، قیمت فروش اسناد 

5.000.000 ریال می باشد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/31
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/07

راه

تسهیلات مشاغل خانگی تا ۲۰۰ درصد افزایش یافت

معاون وزیر راه و شهرسازی جزییات ساخت و 
بهره برداری آزادراه شیراز اصفهان را به عنوان 
یکی از بلندترین محورهای آزادراهی و البته 
شــاید گران ترین آن ها اعلام کــرد و گفت: 
افتتاح ایــن آزادراه در اولویــت اول دولت و 

وزارت راه و شهرسازی قرار دارد.
خیراله خادمی، مدیرعامل شــرکت ساخت و 
توســعه زیر بناهای حمل و نقل کشور اظهار 
کرد: آزادراه شــیراز-اصفهان کــه به عناون 
بلندترین محــور آزادراهی کشــور به طول 
۲۲۲ کیلومتر آماده بهره برداری شــده است 
و تقریبا در شــش قطعه آن حدود ۹۴ درصد 

پیشرفت فیزیکی داشته ایم.
وی افزود: این آزادراه در هفت قطعه و به طول 
۲۲۲ کیلومتر طراحی شــده اما شش قطعه 
آن به طول ۲۱۰ کیلومتر در ســال جاری و به 
زودی افتتاح خواهد شــد که تا بهره برداری و 
برای تکمیل آن نزدیک بــه ۱۵۰۰ تا ۲۰۰۰ 

میلیارد تومان اعتبار نیاز داریم.
مدیرعامل شــرکت ســاخت و توســعه زیر 
بناهای حمل و نقل کشــور  ادامه داد: از این 
میزان اعتبار سهم دولت و سرمایه گذار بخش 
خصوصــی )قــرارگاه خاتم الاوصیــا وزارت 
دفاع( ۵۰-۵۰  است و از نظر اجرایی کار قابل 

تحویل اســت. خادمی خاطرنشــان کرد: در 
سفر اخیر دولت به اســتان فارس این پروژه 
آزادراهی جزو پروژه هــای اولویت دار دولت 
بود و اگر دولت بتواند قیــر و البته اعتبار مورد 
نیاز را تامین کند و ســرمایه گــذار هم بتواند 
باقی مانده ســهم ۵۰ درصدی خودش از این 
آزادراه را پرداخت کند، مســلما این آزادراه 
به عنوان اولویت اول آزادراه های در دســت 
ساخت دولت در سال جاری و به زودی افتتاح 
خواهد شد. البته با قیمت های امروز تا کنون 
بیش از ۱۲ هــزار میلیارد تومــان در آزادراه 

شیراز - اصفهان هزینه شده است.

جزییات آزادراه ۱۲ هزار میلیاردی شیراز –اصفهان

توسعه مشــاغل خانگی یکی از برنامه های مهم 
وزارت کار به شــمار مــی رود و وزیر کار از ســه 
برابر شدن منابع مالی مشــاغل خانگی و افزایش 
تسهیلات آن تا سقف ۲۰۰ درصد در سال  جاری 

خبر داده است.
 اشــتغال خانگــی یکــی از شــیوه هــای موثر 
اشتغالزایی به شمار می رود که امروز در بسیاری 
از کشورها به منبع مهمی برای درآمد و خانوارها 

تبدیل شــده اســت؛ افراد با کار در خانه در کنار 
دیگر اعضــاء علاوه بــر افزایش ســطح درآمد و 
توســعه کســب و کار به افزایش رفــاه و اقتصاد 

خانواده نیز کمک می کنند.
حجــت الله عبدالملکی - وزیر تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی - توســعه مشــاغل خانگــی را یکی از 
برنامه های مهم وزارت کار در ســال گذشــته و 
امســال عنوان کرده و می گویــد: در بحث تولید 

و اشــتغال، یکی از محورهای اساسی کار مشاغل 
خانگی و متناسب با بانوان اســت که می تواند به 

توسعه اقتصادی منجر شود.
به گفته وزیر کار، بیش از ۷۵ هزار مجوز کســب 
و کار با همیــن برنامه جدید صادر شــده و منابع 
تسهیلات مشاغل خانگی نیز امسال ۲۰۰ درصد 
افزایش یافته که منابع مالی مشاغل خانگی تا سه 

برابر افزایش پیدا کرده است.

  اصلاح نظام بانکی آغاز شده است

رئیس کل بانک مرکزی:

ارز ۴۲۰۰ تومانی موجب 
 افزایش رانت  و آسیب 
به تولید شد



سفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل:

تحریم های سازمان ملل نباید امنیت غذایی جهانی را به خطر بیندازد

مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا:

آمریکا به قبول برجام تن خواهد داد

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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ج می شود و از کنترل خار این گونه بازار خودر
فربد زاوه   نابسامانی و سردرگمی در مدیریت اقتصاد خصوصا در بازار 
خودرو در چند سال خیر شدت گرفته است.از سال ۹۷ مجموعه دولت 
از شــوک خروج امریکا از برجام دچار آشــفتگی در مدیریت امور شد و 
علیرغم همه وعده ها متوســط قیمت کالاها بیش از ده برابر شد. در این 
بین بازار خودرو که به عنوان نماد مدیریت دولتی در ایران هم شناخته 

می شود، بیشترین هیاهو و حواشی را تجربه کرده است.
تقریبا هر ســه رئیس جمهور بیست ســال اخیر در یک نکته اشتراک 
داشــتند. همگی معتقد بودند حضور دولت در خودروسازی و تصدی 
بنگاه دارانــه در این بازار، اشــتباه و خطاســت و دولت باید در ســطح 
رگولاتور بماند. از محمود احمدی نژاد با جملــه معروف پراید کیلویی 
چند، تا حســن روحانی در دومیــن کنفرانس خودرویی کشــور که 
مدیر دولتی را ناتــوان و ناکارآمد نامید و نهایتا ابراهیم رئیســی که در 
فرمان هشــت ماده ای خود واگــذاری تصدی گــری مدیریتی صنایع 
خودرویی را الزامی گریزناپذیر نامید، همگی به ســهامداری و مدیریت 
شــرکت های خودروســاز معترض بودنــد ولــی وزارت صمت دولت 
خودشــان در کوچک ترین موضوعــات دخالت های آشــکار می کرد! 
پارادوکس هجوآمیز که همچنان در اکثر امور کشور مشاهده می شود. 
فاطمی امین اما در تمام چند ماه تصــدی وزارت صمت، تمرکز خاصی 
بر خودروسازی داشت، برنامه های وی آنقدر در امور شرکت داری ورود 
کرده بود که موضــوع تکمیل خودروی ناقص هم جــزو اهداف وزارتی 
درج شد. وعده های کاهش قیمت تمام شــده و افزایش تیراژ با افزایش 
بیش از ۴۰ درصد قیمت ها و کاهــش ۳۰ درصد عرضه و ۵ درصد تولید 
همراه شــد. تلاش برای افزایش تولید تنها افزایــش تولید ناقص ختم 
شــد و نهایتا آخرین وعده وی برای حذف قرعه کشی در سال ۱۴۰۱ به 
جایی نرسید. نهایتا وزارت صمت در اقدامی عجیب در حالی که معاون 
نام آشــنای خودرویی آن از واگذاری کامل خودروســازی در شهریور 
ماه ســال جاری به بخش خصوصی ســخن می گفت، فروش خودرو را 

محدود به سایتی دولتی با نام سامانه جامع فروش کرد.
نکته عجیب تر تســری الزام به استفاده از این ســامانه به شرکت های 
سهامی عام و حتی ســهامی خاص غیردولتی بود! درواقع در حالی که 
دولت مدعی واگذاری مدیریت بنگاه های خودرویی است، تلاش دارد 
فروش همه بازار را دولتی کند! رویــه عجیب که تضاد بین گفتار و رفتار 
در دولت را بیشتر نمایان می کند. سامانه ای که نتیجه آن صرفا دولتی تر 
شدن بازار و افزایش رانت و فساد اداری خواهد بود و البته این دست و پا 
زدندها به ایده های عجیب مانند درج قیمــت تولیدکننده با هدف رفع 
مشــکلات اساســی اقتصاد ایران و مبارزه با تورم نه تنها باعث آرامش 
بازار نمی شــود که از ناتوانی تئوری دولت در برخورد با مشکلات پرده 
بر مــی دارد و اعتماد متزلزل بــازار را هم کمتر می نمایــد. حاصل این 
طرح های انتزاعی غیر از هــدر رفت بودجه و تحمیــل هزینه گزاف به 
بودجه عمومی، افزایش نگرانی در بازار و تشــدید قیمت ها خواهد بود 

که کنترل بازار خودروی کشور را در آینده نزدیک ناممکن خواهد کرد.

رئیس جمهور در جلسه هیات امنای دانشگاه تربیت مدرس:
همه دستگاه های مسئول و نهادهای مالی از 

فعالیت های توسعه ای دانشگاه ها حمایت کنند
رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهار داشت: دانشگاه تربیت مدرس 
این ظرفیــت را دارد که منویــات مقام معظم رهبــری در زمینه تربیت 
استادانی با ســعه صدر، دارای روحیه انقلابی و برخوردار از توانایی های 
علمی بالا را به طور کامل محقق کند.پنجاه و نهمین جلسه هیات امنای 
دانشگاه تربیت مدرس در حضور آیت الله ســید ابراهیم رئیسی تشکیل 
شد.در این جلســه که وزیر علوم، تحقیقات و فناوری نیز حضور داشت، 
دکتر فرهاد دانشــجو رئیس این دانشگاه گزارشــی از روند فعالیت ها و 
موفقیت های آموزشــی و پژوهشی و نیازهای این دانشــگاه برای ایفای 

نقش بهتر در عرصه های مختلف آموزشی و پژوهشی ارائه کرد.
در ادامه رئیس جمهور با اشــاره به جایگاه مهم دانشگاه تربیت مدرس 
در عرصه آموزش، بر لزوم اســتفاده بهتر از ظرفیت های این دانشــگاه 
در جهت تربیــت اســتادان فرهیخته و مجــرب در زمینــه آموزش 
و پژوهش تاکید کــرد و گفت: تلاش کنید دانشــگاه تربیت مدرس در 
کنار فعالیت های معمول خود، به قطب تربیت استاد و مدرس در کشور 
تبدیل شود.رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی افزود: دانشگاه تربیت 
مدرس این ظرفیــت را دارد که منویات مقام معظــم رهبری در زمینه 
تربیت اســتادانی با ســعه صدر، دارای روحیه انقلابــی و برخوردار از 

توانایی های علمی بالا را به طور کامل محقق کند.
رئیســی بر لزوم حمایت همه دستگاه های مســئول از جمله نهادهای 
مالی از فعالیت های توســعه ای دانشــگاه ها از جمله دانشــگاه تربیت 
مدرس تاکید کرد.تعیین اعضای کمیســیون دائمی هیات امنا و پارک 
علم و فناوری، تاســیس پردیــس بین الملل دانشــگاه در منطقه آزاد 
اروند، تایید گزارش حسابرســی دانشگاه و تاســیس سازمان توسعه و 
سرمایه گذاری دانشگاه تربیت مدرس از جمله مصوبات پنجاه و نهمین 

جلسه هیات امنا با حضور رئیس جمهور بود.

رئیس کمیته روابط خارجی مجلس مطرح کرد
اقدامات مثبت دولت در سیاست خارجی

رئیس کمیته روابط خارجــی مجلس گفت: با رونــد مثبتی که دولت 
در عرصه سیاســت خارجی پیش گرفته اســت، قطعــا تاثیرپذیری 
اقتصاد کشــورمان از تحریم روز بــه روز کاهــش می یابد.عباس گلرو 
با اشاره به اینکه تحرکات دولت ســیزدهم در عرصه سیاست خارجی 
مثبت است، اظهار داشــت: دولت تاکنون هم در زمینه کاهش تنش و 
عادی سازی فضای سیاســی و امنیتی در منطقه و هم در زمینه توسعه 
روابط اقتصادی چه با همســایگان و چه فراتر از همســایگان اقدامات 
بسیار خوبی انجام داده اســت.وی بیان کرد: بر اساس اطلاعاتی که ما 
داریم، کارهای بسیار خوبی در عرصه سیاست خارجی انجام شده است 
که بشارت مرحله پســاتحریم را می دهد. امیدواریم این روند با قدرت 
طی شــود و فرصت های اقتصادی و تجاری در منطقــه و فرامنطقه به 
طور دقیق شناسایی شود.رئیس کمیته روابط خارجی مجلس شورای 
اســلامی تاکید کرد: با این روند مثبتی که دولت در عرصه سیاســت 
خارجی پیش گرفته اســت، قطعــاً تاثیرپذیری اقتصاد کشــورمان از 
تحریم ها روز به روز کاهــش می یابد.گلرو با بیــان اینکه ظرفیت های 
داخلی کشورمان هم بســیار خوب است و باید به طور جدی مورد توجه 
قرار گیرد، گفت: برخی از کشورهای همســایه و منطقه جایگاه بسیار 
مهمی دارند که غالباً رابطه خوبی هم با جمهوری اسلامی ایران دارند و 

باید روز به روز در جهت تحکیم روابط با آنان گام برداریم.

یادداشت

تریبون

رئیس جمهور با بیان اینکه موضــع اصولی جمهوری 
اســلامی ایران حمایت از یکپارچگی و تمامیت ارضی 
همه کشــورها از جمله جمهوری آذربایجان اســت، 
اظهارداشــت: وجود روابط ســازنده، بر پایــه منافع 
متقابل میان کشــورهای همســایه به ویــژه ایران و 
آذربایجان موثرترین عامل در حفــظ و تقویت امنیت 

منطقه است.
آیت الله دکتر ســید ابراهیم رئیسی در دیدار »شاهین 
مصطفی اف« معاون نخست وزیر جمهوری آذربایجان 
با بیان اینکه جمهوری اســلامی ایران از ارتقای سطح 
همکاری های اقتصادی، سیاســی، فرهنگی و تجاری 
با آذربایجان اســتقبال می کند، گفــت: اجرای کامل 

توافقات تهران و باکو در حوزه های مختلف از 
جمله اقتصادی و ترانزیتی نیازمند برداشتن 

گام های عملی از سوی آذربایجان است.
رئیس جمهور با اشــاره به روابــط تاریخی 
دو کشــور اظهار داشــت: ایران و آذربایجان 
پیش از اینکه همسایه باشند؛ هم کیش، هم 
فرهنگ و دارای روابط خویشاوندی هستند. 

نباید اجازه داد هیچ عاملی به روابط صمیمی دو کشور 
آسیب وارد کند.

دکتر رئیسی با بیان اینکه آمریکا و رژیم صهیونیستی 
دلسوز کشــورهای جهان و منطقه نیســتند، تصریح 
کرد: وجود روابط ســازنده و بر پایه منافع متقابل میان 

کشورهای همســایه منطقه به ویژه ایران و 
آذربایجان موثرترین عامل در حفظ وتقویت 

امنیت منطقه است.
»شــاهین مصطفی اف« معاون نخست وزیر 
جمهوری آذربایجان نیز در این دیدار با اشاره 
به ملاقات روســای جمهور دو کشور ایران و 
 آذربایجان در عشــق آباد ترکمنستان اظهار 
داشت: دیدار شما با آقای علی اف در عشق آباد تاریخی 
بــوده و صفحات جدیــدی در تاریخ روابط دو کشــور 

گشوده است.
وی با تاکید بر اینکــه جمهوری آذربایجــان مصرانه 
پیگیر اجرایی شــدن توافقات بین دو کشــور است، از 

برنامه ریزی برای ایجاد پروژه هــا و توافقات جدید در 
حوزه های ریلی، جاده ای و ترانزیتی به منظور توســعه 
روابط بین دو کشــور خبر داد و تاکید کرد: روابط ایران 
و آذربایجان در همه بخش ها پیشــرفت، رشد و توسعه 

پیدا کرده است.
معاون نخســت وزیر آذربایجان با تاکیــد بر اهمیت و 
قدردانی از تلاش های ایران برای اجرایی شدن سواپ 
گازی بین ترکمنستان و آذربایجان، گفت: آذربایجان 
به دنبال افزایش ظرفیت سوآپ گازی با همکاری ایران 
اســت و در عین حال خواهان اجرای پروژه سواپ برق 
نیز از ترکمنســتان به آذربایجان از مســیر جمهوری 

اسلامی ایران هستیم.

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: آواربرداری 
از تخریب های دولت قبــل از مهم ترین اقداماتی دولت 
ســیزدهم بود، وقتــی رئیس جمهــور می خواهد در 
حوزه های مختلف بازســازی کند باید به او و دولتش 
زمان بدهیم.ابراهیم عزیزی عضو کمیســیون امنیت 
ملی و سیاســت خارجی مجلس شــورای اســلامی 
درباره توضیحات اخیــر رئیس جمهور پیرامون اصلاح 
سیاست ارز ترجیحی و تلاش برای اقناع افکار عمومی، 
گفت: اینکه دولت خود را ملزم به پاســخگویی می داند 

امر بســیار مبارکی اســت. در نظام اسلامی 
براســاس فرمایــش رهبر معظــم انقلاب 
»پرسشگری یک حق اســت و پاسخگویی 
یک وظیفه«؛ این نکته نشان دهنده اهمیت و 
جایگاه ارتباط دولت و شخص رئیس جمهور 

با مردم برای پاسخ به آن ها است.
وی با اشــاره به ادامه مسیر برقراری گفتمان 

دولت-مردم تصریح کرد: باید تلاش شــود تا ارتباطی 
خوب، مســتمر، هوشــمندانه و بــه موقع بــا جامعه 

برقرارشــود، تا دغدغه های آن ها مورد توجه 
قــرار گیــرد و همچنین به مطالبات شــان 

رسیدگی شود.
عضــو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس تأکید کــرد: رئیس جمهور 
شخصیتی فرهیخته و مسئولیت پذیر است؛ 
این قضاوت بدبینانه که برخــی به اقدامات 
دولت به چشــم تبلیغ نگاه می کنند، سزاوار و شایسته 
نیست.عزیزی بیان کرد: دولت سیزدهم در تلاش است 

به مردم خدمت کند، البته تا زمانی که اقدامات و اجرای 
سیاســت ها روی غلتک بیفتد و نتیجه بخش باشد باید 

به دولت اندکی زمان بدهیم.
وی اظهار کــرد: فرامــوش نکنیــم آواربــرداری از 
تخریب هایی که دولت قبل بر جای گذاشــت، یکی از 
مهم ترین اقداماتی است که دولت ســیزدهم را طول 
این چند مــاه درگیر خود کــرده بــود. طبیعتاً وقتی 
رئیس جمهــوری می خواهد در حوزه هــای مختلف 

بازسازی انجام دهد، باید به او و دولتش زمان بدهیم.

رئیس جمهوری

مجلس

خریــدار   ســفیر و نماینده دائــم ایران 
در ســازمان ملــل در نشســت عالیرتبــه 
شــورای امنیت در موضوع امنیت غذایی و 
مخاصمات گفت: ناامنــی غذایی، تغییرات 
آب و هوایی، همه گیــری کووید ۱۹ و اثرات 
منفــی مخاصمــات بین المللــی مختلف، 
همگی بر بسیاری از کشورها از جمله ایران 
که بیش از چهار دهــه از تحریم های آمریکا 

رنج می برد، تأثیر گذاشته است.
مجید تخــت روانچی افزود: عــلاوه بر این، 
میزبانی چندین میلیون آواره از افغانستان 
بر اقتصاد ایران از جملــه تامین مواد غذایی 

فشار وارد کرده است.
وی در ادامــه تاکید کرد که ســازمان ملل 
متحد، جامعه بین المللی و  کمک کنندگان 
بین المللی موظفند بــه تعهدات خود عمل 
کرده و کمک های فنــی و مالی مورد نیاز را 

به اتباع خارجی مستقر در ایران ارائه دهند.
 سفیر ایران در این نشست تاکید کرد ناامنی 
غذایی و مخاصمه به طور جدایی ناپذیری با 
هم مرتبط هستند و مخاصمات علت اصلی 
ناامنی غذایی اســت. اختــلال در زنجیره 
تامین، آوارگی مردم، افزایش فشار بر منابع 

طبیعــی و اقتصادی، و کاهــش تاب آوری 
جمعیت آســیب دیده و سیســتم غذایی، 
همگــی از اثــرات بلندمــدت مخاصمات 
هستند.نماینده دائم ایران در ادامه با اشاره 
به گــزارش جهانی بحران هــای غذایی در 
سال ۲۰۲۲ گفت ســطح جهانی گرسنگی 
همچنان با سرعت نگران کننده ای در حال 
افزایش است و ناامنی غذایی حاد طی شش 
سال گذشــته به طور قابل توجهی افزایش 

یافته است.
وی بــه اشــاره آمارهای جهانی، در ســال 
۲۰۲۱، نزدیک بــه ۱۹۳ میلیون نفر در ۵۳ 
کشور به شــدت دچار ناامن غذایی بودند و 
به کمک فوری نیاز داشــتند. این وضعیت 
شــامل نزدیک به ۴۰ میلیون نفــر در ۳۶ 
کشور می شــود که در شــرایط اضطراری 
یا بدتر بودند. بر اســاس همین گزارشات، 
مخاصمــات همچنان عامــل اصلی ناامنی 
غذایی برای ۱۳۹ میلیون نفر در ۲۴ کشــور 
جهان است که در ســال ۲۰۲۱ با بحران یا 
بدتر شدن شــرایط مواجه شــده اند. این 
ارقــام حاکی از وخامت و تشــدید وضعیت 

بشردوستانه در سراسر جهان است.

 ســفیر ایران در ســازمان ملل گفت تمام 
جهان تحت تأثیر کمبود مــواد غذایی قرار 
گرفته اســت، با این حال، شکی نیست که 

آفریقا از ناامنی غذایی بسیار رنج می برد.
نماینــده ایــران در ادامــه بــه وضعیت 
کشورهای منطقه ای درگیر بحران غذایی 
از جمله افغانستان، یمن، سوریه و فلسطین 
اشاره کرد و گفت در افغانستان، ۲۲ میلیون 
نفر از امنیت غذایی رنج می برند و به کمک 
نیاز مبرم دارند. ایران با ســازمان های بین 
المللی برای رســیدگی بــه وضعیت خاص 
امنیت غذایی افغانستان همکاری می کند. 

در شرایط چالش برانگیز کنونی، انتظار می 
رود که جامعه جهانی به مردم افغانستان در 

غلبه بر مشکلات کمک کند.
روانچی افزود در اوایل سال ۲۰۲۲، ناامنی 
غذایی حاد در یمن با افزایش ۸ درصدی در 
تعداد افراد بحران زده نســبت به اوایل سال 
۲۰۲۱، بدتر شــد. وضعیت بشردوستانه در 
فلسطین نیز به همان اندازه مهم است که به 
دلیل دهه ها اشغال و سیاست های آپارتاید 
رژیم اســرائیل بدتر شده اســت. محاصره 
غیرقانونــی غزه که حق مردم فلســطین را 
در مورد غذا به شــدت محــدود می کند، 
باید هر چه ســریعتر برداشته شود.نماینده 
دائم کشورمان در مورد سوریه گفت، ادامه 
اشــغال، تروریســم و تحریم های یکجانبه 
میلیون ها نفر در این کشــور را آواره کرده، 
معیشت مردم را نابود کرده، تجارت و تامین 
مواد غذایــی و کشــاورزی را مختل کرده، 
زیرساخت ها را آســیب دیده و دسترسی به 

منابع حیاتی را محدود کرده است.
روانچی همچنیــن به اثــرات تحریم ها بر 
ناامنی غذایی اشــاره و اظهار کرد اقدامات 
قهری یک جانبه حقوق اساســی بشــر از 

جمله حق دسترســی غذا را نقض می کند 
و به ناامنی غذایی  منجر می شود. متأسفانه، 
برخی از کشــورها همچنان از این اقدامات 
غیرقانونی که بر اســاس قوانین بین المللی 
بشردوســتانه ممنوع اســت، بــه عنوان 
سلاحی برای گرســنگی دادن به جمعیت 

کشورهای تحت تحریم استفاده می کنند.
وی افزود ما معتقدیم که فرآیندهای تامین 
مواد غذایی و زنجیره غذایــی نباید به هیچ 
وجه، حتی در زمان درگیری های مسلحانه، 
مختل شــود. در این زمینه، پایبندی کامل 
به حقــوق بین الملل، به ویژه کنوانســیون 
۱۹۴۹ ژنــو، ضروری اســت.نماینده ایران 
همچنین افــزود همه طرف هــای منازعه 
باید به کادر پزشــکی و بشردوستانه احترام 
و از آنها محافظت کنند و هنگام ارائه کمک 
های بشردوســتانه، اصول انســانیت، بی 

طرفی و استقلال نیز باید رعایت شود.
نماینده کشورمان در پایان تاکید کرد ما از 
تلاش ها و رهبری سازمان ملل در رسیدگی 
به مشکلات مربوط به ناامنی غذایی حمایت 
می کنیم و آمــاده کمک به ایــن تلاش ها 

هستیم.

وابط سازنده میان کشورهای همسایه موثرترین عامل تقویت امنیت منطقه است ر

باید به دولت و رئیس جمهور برای بازسازی زمان بدهیم

طیبه بیات  مشــاور عالی فرمانده معظم 
کل قوا گفت: امروز مــا تصمیم می گیریم و 
آمریکایی ها باید گــوش دهند و پیش بینی 
من این اســت که آمریکا به قبول برجام تن 

خواهد داد.
 سرلشکر ســید یحیی صفوی دســتیار و 
مشاور عالی فرمانده معظم کل قوا در آیین 
رونمایی و جشــن امضای کتاب های تاریخ 
شــفاهی خود و کتاب یحیی و کتاب صوتی 
همراه که در سرای اهل قلم نمایشگاه کتاب 
تهران برگزار شد، اظهار کرد: ما عهد و پیمان 
بسته ایم که تا آخر مردم دار و مردم یار باقی 
بمانیم و تا پای جان از ایران اســلامی دفاع 

کنیم.
سردار صفوی گفت: خداوند اگر یک ملتی را 
دوست داشته باشد یک رهبر خوب به آن ها 
می دهد، یک رهبر متقی، خردمند، حکیم 
و شــجاع و خداوند ملت ما را دوست داشت، 
حضرت امام خمینــی و مقام معظم رهبری 
حضــرت آیت الله العظمی خامنــه ای یک 
عطیه و نعمت الهی برای ما و برای ملت های 

اسلامی هستند.
وی بــا بیــان اینکه خــدا اگر یــک مردی 
را دوســت داشــته باشــد یک زن خوب و 
فرزندان و دوســتان خوبی بــه او می دهد 
تأکید کرد: اکثر رزمندگان یا مادران خوب 
و یا همســران خوبی داشــتند، وگرنه دوام 
نمی آوردند، یک سال نه دو ســال نه، بلکه 

هشت سال.
سرلشــکر صفــوی با اشــاره بــه صبوری 
همســران و مادران شــهدا در طول دوران 
دفاع مقدس گفت: اکثر رزمندگان یا مادران 
خوب و یا همســران خوبی داشتند، وگرنه 
دوام نمی آوردنــد. درود خدا بر شــهدای 

هشت سال دفاع مقدس.
دســتیار و مشــاور عالی فرمانــده معظم 

کل قوا یادآور شــد: من در زمــان عملیات 
بیت المقدس جانشین فرمانده کل سپاه در 
قرارگاه مشترک بودم. ۲۳ شبانه روز جنگ 
پی در پی در هوای بسیار گرم انجام می شد. 
جوانان ما نمی دانند که خرمشــهر چگونه 
آزاد شد. ملت ما ایستاد و الآن هم می ایستد 
تا از این شرایط موجود به شرایط بهتر عبور 

کند. ما با مقاومت به پیروزی می رسیم.
سرلشــکر صفــوی گفت: من در ســن ۷۰ 
سالگی برای شما صحبت می کنم. تاکنون 
سه گفتمان تغلیب، اصلاحات و مقاومت در 

جهان بوده است.
وی افزود: گفتمــان اول به دنبــال تغلیب 
قدرت برتر جهان اســت و از نــگاه آن ها ما 
ملت مســلمان چاره ای جز همراهی با غرب 
نداریم. گفتمان اصلاحات بــه دنبال به روز 

کردن نظام آموزشــی ایران و کشــورهای 
اســلامی و بهبود اوضاع اقتصادی و تعامل 
مثبت با آمریکا هستند.دســتیار و مشــاور 
عالی فرمانده معظم کل قوا درباره گفتمان 
مقاومت خاطرنشان کرد: گفتمان مقاومت 
و انقلابی در پی مبارزه با اســتبداد داخلی 
و استعمار خارجی و خواهان تغییر اساسی 
براساس اسلام ناب محمدی با حفظ هویت 

تمدنی ما در همه عرصه های است.
سرلشــکر صفوی تأکید کــرد: چهره های 
پیشــتاز این گفتمــان ابتدا ســید جمال 
اســدآبادی، حضرت امام خمینــی و رهبر 
معظم انقلاب هســتند که باعــث پیروزی 
انقلاب، جنــگ تحمیلی و گســترش آن 
در سایر کشــورهای اسلامی شــدند. یکی 
از عناصــر پرچمــدار این گفتمان ســردار 

ســلیمانی بود که ۴۰ ســال در مقابل رژیم 
صهیونیستی و آمریکا ایستاد.

وی با تأکید بر شکســت آمریکا و اســرائیل 
در مقابــل اراده ملــت ایــران تصریح کرد: 
پیش بینی من این است که آمریکا به قبول 
برجــام تن خواهــد داد؛ امروز مــا تصمیم 
می گیریم و آمریکایی ها باید گوش دهند. به 
برکت رهبری و دولت و ملت از این شــرایط 
عبور خواهیم کرد تا قدرت اول غرب آسیا و 

کشورهای اسلامی را به وجود آوریم.
همچنین در این مراسم »احمدوند« معاون 
فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی 
گفت: به عنوان مســئول نمایشــگاه کتاب 
تهران لازم است اعلام کنم که این افتخاری 
برای ما است که چنین کتابی در نمایشگاه 
رونمایی شــد. امید که این کتاب ها بیشتر و 

بهتر معرفی و خوانده شود.
وی یادآور شــد: این آثار معدنی برای تولید 
و استخراج جواهرهایی در حوزه هنر است. 
باید از عزیزانی مانند ســردار صفوی تقدیر 

کرد.
در ادامه این مراسم، مهرشاد شبابی همسر 
سرلشــکر صفوی و راوی کتــاب »همراه« 
گفت: همراه، صرفاً همراهــی فردی به نام 
مهرشاد با یحیی نیست، بلکه همراهی زنان 

تاریخ سرزمین ماست.
نویســنده کتاب همراه افــزود: این کتاب 
نقطــه عطفی را نشــان می دهد کــه زنان 
ما صبورانــه و هوشــمندانه در مدیریت و 
تصمیم گیری و تصمیم ســازی ۸ سال دفاع 

مقدس همراهی کردند.
وی با بیــان اینکه کتاب »همراه« برشــی 
از همراهی زنان در ۸ ســال دفاع مقدس با 
همسرانشان و نقش آفرینی آن ها در محیط 
خانــواده و فراتر از آن جامعه اســت گفت: 
بیشــتر رزمندگان یا مادران خوبی داشتند 
یا همســرانی خوبی که توانستند در ۸ سال 

دفاع مقدس دوام بیاورند.
در این مراســم از کتاب تاریخ شفاهی جلد 
دوم ســردار صفوی با عنوان از »شرق بصره 
تا مهران«، کتاب »یحیــی« و کتاب صوتی 
»همراه« روایت مهرشاد شبابی از همراهی 
ســردار صفوی که به همت مرکز اســناد و 
تحقیقات دفاع مقدس به چاپ رســیده اند 
رونمایی شد و در پایان از مرتضی سرهنگی، 
محمدعلــی آقامیرزایی نویســنده کتاب 
رُمــان »یحیی«، فیاما ناصحی سرپرســت 
گوینــدگان کتــاب صوتی همراه، ســپهر 
ترابی فر از گوینــدگان کتاب صوتی همراه، 
زهرا اردســتانی نویســنده کتاب همراه و 
سمیه حسینی مشــاور تألیف کتاب همراه 

با اهدا لوح تقدیر شد.
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 نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران:
قیمت انواع سکه و طلا کاهشی بود

 نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: قیمت فلز زرد در داخل 
با توجه به کاهش نرخ ارز کاهشــی بود و تقاضا برای خرید انواع سکه و 

طلا در بازار افزایشی بود.
محمد کشــتی آرای اظهار داشــت: قیمت انس جهانــی طلا در هفته 
گذشــته برخلاف هفته های قبل افزایشــی بود و نرخ ارز سیر کاهشی 
داشته اســت درنتیجه این دو عامل تاثیر گذار در بهای طلا همدیگر را 

خنثی کردند و قیمت سکه در داخل کاهشی شد. 
وی ادامه داد: روز گذشته در بازارهای جهانی طلا قیمت هر انس طلا به 
۱۸۴۰ دلار رسید که به طور متوسط ۲۷ دلار افزایش قیمت داشت نرخ 

ارز نیز ۲۰۰ تومان افت قیمت داشت. 
نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران گفت: ســکه طرح قدیم با ۵۰ 
هزار تومان کاهش هفتگی ۱۳ میلیون و ۵۵۰ هزار تومان شــد، ســکه 
طرح جدید با ۴۰۰ هزار تومان کاهش هفتگی ۱۴ میلیون و ۱۰۰ هزار 
تومان معامله می شد. به گفته وی نیم ســکه و ربع سکه ۵۰ هزار تومان 
افزایش قیمت هفتگی و را ثبت کردند که این به دلیل افزایش تقاضای 

خرید بود و سکه یک گرمی بانک مرکزی تغییر قیمتی نداشتند. 
کشــتی آرای گفت: هر گرم طلای ۱۸ عیار و هر مثقال طلای آب شدن 
نیز در آخرین روز معاملات به ترتیب ۱۰ هــزار تومان و ۳۹ هزار تومان 
کاهش قیمت داشت. وی ادامه داد: قسمتی از کاهش ۴۰۰ هزار تومان 
ســکه طرح جدید مربوط به کاهش حباب سکه است و این هفته حباب 
ســکه ۲۰۰ هزار تومان کاهش یافــت و به ۸۱۰ هزار تومان رســید و 

درمجموع حباب انواع سکه به دلیل افزایش تقاضا برای خرید بالاست 
وی در خصوص قیمــت فلز زرد در هفته آینده گفــت: نرخ ارز در هفته 
گذشــته به دلیل شــروع مذاکرات ۲۰۰ تومان کاهش یافت و با ادامه 
مذاکرات در هفته آینده پیش بینی افزایش نرخ ارز بعید است اما قیمت 
جهانی طلا با توجه به تحولات سیاسی همچون جنگ روسیه و اوکراین 
افزایشــی خواهد بود با این شــرایط پیش بینی می کنــم در هفته آتی 

تغییری نداشته باشد.

پیشنهاد رئیس کانون صرافان برای حذف دلالان 
از بازار ارز

رئیس کانون صرافــان اخذ مالیات از خرید و فــروش غیرمجاز ارز را در 
بهبود بازار ارز تاثیرگذار برای بلند مدت نمی داند و تک نرخی کردن ارز 
را گزینه مناســب تری برای از بین بردن دلالان و تقاضاهای غیررسمی 
اعلام کرد.احمد لواســانی اظهار کرد: وضعیت بازار ارز در سامانه نیما 
روان است و مشکلی ندارد و تقاضا برای ارز در سامانه نیما کمتر از عرضه 
است اما وضعیت بازار در حوزه ارز مسافرتی، دانشجویی و سایر ارزها از 
آنجا که این نیازها در صرافی ها پاســخ داده نشــده مناسب نیست و به 

سمت بازار غیررسمی ارز رفته است.

وی با بیان اینکه در حال حاضر، نیاز به ارز مســافرتی و دانشــجویی در 
صرافی ها تامین نمی شود، گفت: بازار ارز دیگر توان افزایش قیمت بیش 
از این را ندارد. اکنون تقاضا برای ارز بالا نرفته که با کمبود ارز، قیمت ها 
افزایشی شود بلکه افزایش قیمت ها در بازار ناشی از علل روانی، دلالی و 

حفظ سرمایه است.
رئیس کانون صرافان درباره اطلاعیه ســازمان امور مالیاتی برای اخذ 
مالیات از خرید و فروش غیرمجاز ارز خارج از شبکه صرافی ها و بانک ها 
بیان کرد: از طریق ســامانه های بانک مرکزی و نهادهای مرتبط، امکان 
رصد تراکنش ها وجود دارد و با الگوریتم های تعیین شــده، می توانند 
معامله غیرمجاز ارز را شناســایی و برای اخذ مالیات به ســازمان امور 
مالیاتی اعلام کنند. این قبیــل اقدامات می تواند تاثیرگذار باشــد اما 
اقدامی نیست که بتواند موجب بهبود وضعیت بازار شود زیرا، نمی شود 
که هر بار نسبت به مسدودسازی حســاب ها اقدام کرد بلکه باید با تک 

نرخی کردن ارز تقاضای غیررسمی را از بین برد.
لواسانی افزود: در حال حاضر، بسیاری از متقاضیان ارز متقاضی تفاوت 
نرخ ارز هستند نه خود ارز و این تفاوت نرخ است که دلالی و سفته بازی 
را ایجاد می کنــد. به عنوان مثــال، همین اصلاحی کــه در ارز ۴۲۰۰ 
تومانی صورت گرفت، تفاوت بیــن ارز ۴۲۰۰ تومانی و ۲۵ هزار تومانی 
را به حداقل رســاند. توصیه من به مردم این است که ارز مورد نیاز خود 
را از واحدهای مجاز همراه با صورت حســاب فروش بخرند. همچنین، 
کسانی که می خواهند با خرید ارز، ســرمایه خود را حفظ کنند، بدانند 
که خرید ارز، ســرمایه آن ها را حفظ نمی کند و فقط کســانی که نیاز 

واقعی به ارز دارند، ارز خریداری کنند.
وی درباره این گفته رئیس کل بانک مرکزی مبنــی بر فروش ارزهای 
دولتی گفت: با توجه به شــرایط تحریمی، بخشی از فعالیت های شبکه 
بانکی با همکاری صرافی ها انجام می شــود و از ورود بانک ها به خرید و 
فروش ارز نگرانی نداریم و آنچه که در این زمینه مهم است، تولید نشدن 
نرخ جدید برای ارز توسط بانک هاست زیرا، اگر با ورود بانک ها به خرید 
و فروش ارز، نرخ های جدیدی در بازار خلق شود، قطعا منجر به تشکیل 

صف خواهد شد.

 اقتصاد به ریل خود بازگشت
 کارشــناس مســائل اقتصادی با بیان اینکه اقدام دولــت برای اصلاح 
سیاست ارز ترجیحی، اقتصاد به ریل درست برمی گرداند، گفت: طرح 
اصلاح تخصیص ارز ترجیحی موجب جلوگیری از فساد شده و شرایط 

را برای ایجاد شفافیت بیشتر در اقتصاد کشور فراهم می کند.
»مهدی احمدی« اظهار داشــت: طرح اصلاح تخصیص ارز ترجیحی 
راهکاری برای مردمی ســازی و توزیــع عادلانه یارانه هاســت؛ زیرا از 

هزینه های دولت کم نشده، بلکه نحوه پرداخت آن تغییر کرده است.
وی با بیان اینکه عنوان شده اســت که دولت تصمیم گیرنده این طرح 
بوده است، تصریح کرد: طرح اصلاح تخصیص ارز ترجیحی در مجلس 
شورای اســلامی تصویب شده و برای ســال ۱۴۰۰ لازم الاجرا بود، اما 

دولت دوازدهم به هر دلیلی این قانون را اجرایی نکرد.
احمدی خاطرنشــان کرد: در آغاز دولت سیزدهم به دلیل آماده نبودن 
زیرساخت ها و نبود طرح مناســب، اجرای این قانون به تعویق افتاد و به 

سال ۱۴۰۱ منتقل شد. وظیفه دولت بود که این اقدام را انجام دهد.
احمدی با بیان اینکه در اقتصادی برخی شــاخصه ها، نشــانه هشدار 
هستند، گفت: در صورت دستکاری این شاخصه ها، کارکرد آن ها از بین 
می رود و اقتصاد را از ریل خارج می کند که تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی 
یکی از این شــاخصه ها و اقدامات بود. ارز ترجیحی فرصت چانه زنی را 
برای شرکت ها و تولیدکنندگان فراهم کرده بود تا از آن در جهت اهداف 
خود حتی به صورت رانت بهره مند شــوند، اما با اصــلاح تخصیص ارز 
ترجیحی، یارانه مستقیم به دست مردم می رسد و تولیدکنندگان برای 
جلب نظر مشتری، کیفیت خود را افزایش می دهند. این روش موجب 

می شود اقتصاد در ریل درست در دست مصرف کنندگان قرار بگیرد.

بازار

مدیر کل دفتر اقتصاد مســکن وزارت راه و شهرسازی 
با بیان اینکه آئین نامه قانون جوانی جمعیت در انتظار 
تصویب هیئت دولت است گفت: هیچ خانواده ثبت نام 

شده ای در طرح اعطای زمین حذف نشده است.
 پروانه اصلانی در برنامه زنده میز اقتصاد صدا و ســیما، 
درباره اعطای زمین بر اســاس فرم ج بــه خانوارهای 
دارای بیش از دو فرزند گفت: بر اســاس ماده ۴ قانون 
حمایت از خانــواده و جوانی جمعیــت، باید آئین نامه 
اجرایی در هیئت وزیران تصویب شود که این آئین نامه 

ارســال شــده و هم اکنون در دســتور کار 
کمیسیون قرار دارد.

اصلانــی خاطرنشــان کــرد: وزارت راه و 
شهرسازی در زمان مقرر آئین نامه اجرایی را 
به هیئت وزیران ارسال و حتی قبل از تصویب 
آئین نامــه فرایند ســاماندهی شناســایی 

متقاضیان و ثبت نام ها را آغاز کرده است.
وی افزود: تا کنون بیش از ۳۰ هزار خانوار دارای بیشتر 
از ۳ فرزند و حتی ۷ فرزند ثبت نــام کرده اند.مدیر کل 

دفتر اقتصاد مســکن گفت: هماهنگی های 
لازم برای اقدامــات اجرایی ایــن قانون در 
وزارت راه و شهرسازی انجام شده و به محض 
تصویب آئین نامه فراینــد اجرایی طرح آغاز 

خواهد شد.
وی با تاکید بر اینکه زیرساخت های این طرح 
آماده شــده، گفت: در حال حاضر ثبت نام ها 
انجام شــده و حتی برای تمامی ثبت نام کنندگان نیز 
پالایش هــا انجام گرفته اســت.اصلانی خاطرنشــان 

کرد: با توجه به اینکه هنوز فرم ج بررســی نشده، هیچ 
متقاضی مســکن ثبت نام کننده ای نیــز از این فرایند 
حذف نشده است.گفتنی اســت تبصره ۳ ماده ۴ قانون 
حمایــت از خانــواده و جوانی جمعیــت، وزارت راه و 
شهرسازی را مکلف کرده است با همکاری وزارت جهاد 
و کشــاورزی آئین نامه این مــاده را حداکثر ۳ ماه پس 
از لازم الاجرا شــدن این قانون تهیه و برای تصویب به 
هیئت وزیران ارســال کند که این آئین نامه به وسیله 
وزارت راه و شهرسازی در موعد مقرر ارسال شده است.

یک کارشــناس اقتصادی گفت: اصلاح تخصیص ارز 
ترجیحی )یارانه کالاهای اساسی( اقدامی به نفع مردم 

و به نفع دولت است و می تواند به جامعه کمک کند.
»محمدعلی خــادم ســهی« اظهار داشــت: اصلاح 
تخصیص یارانه کالاهای اساســی و به نوعی حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی در اقتصاد کشــور اقدامــی بود که باید 

انجام می شد.
وی افزود: این بار هر روز بزرگ تر می شد که با توجه به 

افزایش مقدار مصرفی کالاهای اساسی و روند فزاینده 
نرخ ارز، بخــش بزرگی از بودجه را بــه خود اختصاص 

می داد که برای اقتصاد کشور مناسب نبود.
این کارشناس اقتصادی خاطرنشــان کرد: تخصیص 
یارانه به ابتدای زنجیره، یعنــی واردکننده تا درنهایت 
مصرف کننده از آن بهره مند شــود، به طورکلی اقدام 

اشتباهی بود و مشکلات فراوانی را به دنبال داشت.
وی با اشــاره بــه اینکه از ایــن پس یارانــه به جای 

واردکننده به مصرف کننده تعلــق می گیرد، تاکید 
کرد: ایــن نــوع تخصیص یارانــه به مــردم کمک 
بیشــتری می کند و از ســوی دیگر منابع کمتری از 
ســوی دولت مصرف می شــود و بودجه مناسب تر 

می شود.
خادم ســهی تصریح کرد: برآورد یارانه ای که به صورت 
کمک معیشتی به دهک های مختلف اختصاص یافته، 
معادل یارانه واردات کالاهای اساســی اســت و حتی 

می تواند کمتر نیز باشد که این کار اقدام مناسبی است 
و نفع مردم و دولت را به دنبال دارد.

 از بیستم اردیبهشــت ماه پس گفت وگوی تلویزیونی 
آیت الله »ســید ابراهیم رییســی« رییس جمهوری با 
مردم، تخصیص ارز ترجیحی اصلاح و مقرر شد تا بعد از 
دو ماه پرداخت یارانه ۴۰۰ هــزار تومانی به دهک های 
اول تا ســوم و ۳۰۰ هزار تومانی به دهک های چهارم تا 

نهم، کالابرگ الکترونیکی به مردم تعلق بگیرد.

مسکن

ارز

خریدار  دبیر شــورای عالی مناطق آزاد و 
ویژه اقتصادی با رد ادعای ســکوی واردات 
بودن مناطــق آزاد گفت: تــراز تجاری این 
مناطق مثبــت ۱۱ میلیارد دلار به ســود 

صادرات است.
 ســعید محمد در نشســت خبری تشریح 
فعالیت های دبیرخانه شورای عالی مناطق 
آزاد و ویــژه اقتصادی به برگزاری مراســم 
افتتاحیه تعــدادی از پروژه هــای عمرانی 
مناطق آزاد با حضور رئیس جمهور اشــاره 
و اظهار کــرد: امروز ۸۲ پــروژه عمرانی در 
۵ منطقــه آزاد کیش، قشــم، انزلی، ارس 
و ماکو و ۷ منطقه ویــژه اقتصادی به ارزش 
۶ هــزار و ۱۰۰ میلیارد تومان شــامل ۳۹ 
پروژه صنعتی، ۳۹ پروژه عمرانی و ۷ پروژه 
کشاورزی با اشتغالزایی ۸ هزار نفر مستقیم 

و غیرمستقیم به بهره برداری رسید.
وی با اشــاره به وجود ۵۷۰۰ منطقه آزاد و 
ویژه در ۱۵۰ کشور گفت: در ایران ۸ منطقه 
آزاد فعال شامل قشم، کیش، چابهار، اروند، 
انزلی، ماکو، ارس و فرودگاه امام و ۷ منطقه 
آزاد جدیدالتاســیس شــامل اردبیل، بانه 
مریوان، قصرشــیرین، ایلام، بوشهر، زابل 
و اینچه بــرون داریم کــه ۴۱ منطقه ویژه 
اقتصادی مجــوز فعالیت دارنــد ولی هنوز 
هیچ دستگاهی متولی راه اندازی آنها نشده 
است.مشــاور رئیس جمهور افزود: ۲۵۰۰ 
واحد تولیدی و صنعتــی در مناطق ویژه و 
اقتصادی فعالند که ۳۶ هزار میلیارد تومان 
ســرمایه گذاری داخلی در ســال گذشته 
و ۶۲ هــزار میلیارد تومــان در مناطق ویژه 
اقتصــادی مجموعاً معــادل ۱۰۰ میلیارد 
تومان جذب شــد همچنین ۱۴۸ میلیون 
دلار ســرمایه خارجی در مناطق آزاد و ۱۵ 
میلیــون دلار در مناطــق ویــژه اقتصادی 
مجموعاً بــه ارزش ۱۶۳ میلیون دلار جذب 
شد که معادل ۱۷ درصد ســرمایه گذاری 

خارجی در کشورمان در سال گذشته بود.
محمد با بیان اینکه ســال گذشته ۶,۳۷۰ 
میلیارد تومان هزینه توســعه زیرساخت ها 
در مناطق آزاد و ویژه شــد، گفت: مجموعاً 
۵۳۱ هزار شغل مســتقیم در مناطق آزاد و 
ویژه سال گذشــته ایجاد شد. ۲۵۳۰ واحد 

تولیدی و ۴۷ هزار واحــد صنفی در مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی فعالند.

دبیر شــورای عالــی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی در خصوص صــادرات از مناطق 
آزاد گفت: سال گذشــته یک میلیارد و ۹۶ 
میلیون دلار در مناطــق آزاد و ۱۴ میلیارد و 
۶۰۰ میلیون دلار در مناطق ویژه اقتصادی 
صادرات داشتیم که مجموعاً به ۱۵ میلیارد 

و ۷۰۰ میلیون دلار می رسد.
وی بــا رد ادعای ســکوی واردات شــدن 
مناطق آزاد گفت: در ســال گذشته مجموع 
واردات در مناطق آزاد یــک میلیارد و ۱۰۶ 
میلیــون دلار و مناطــق ویــژه اقتصادی 
۳ میلیــارد و ۵۹۰ میلیــون دلار و مجموعاً 
۴ میلیــارد و ۷۰۰ میلیــون دلار بوده، تراز 
تجاری صادرات و واردات کشــور در ســال 
گذشته در کل مناطق آزاد و ویژه مثبت ۱۱ 
میلیارد دلار به سود صادرات بود که عمدتاً 
از مناطق ویژه بوده اما تــراز تجاری مناطق 

آزاد منفی ۱۰ میلیون دلار بوده است.
محمد با اشــاره به انجام برخــی معاملات 
ملکی ابهام دار در ســال های گذشــته در 
مناطــق آزاد گفت: یک قــرارداد واگذاری 

۲۳۰ هکتــار اراضی کیــش در منطقه گل 
شــرق این جزیره ســال ۸۳ با یــک ایرانی 
مقیم خارج بــه ارزش متری ۱۶ هزار تومان 
به امضا رســید که این فــرد حتی یک دلار 
هم ســرمایه گذاری در این اراضی نداشت 
از موارد عجیب این قــرارداد این بود که در 
قرارداد آمده دادگاه هــای ایران صلاحیت 
رســیدگی به اختلاف را ندارنــد و این فرد 
در دادگاه ITC فرانســه توانســت منطقه 
آزاد کیش را به پرداخت ۵۰۰ میلیون دلار 
غرامت محکوم کند ولی مــا در حال حاضر 
با پیگیری های بین المللــی آن را به ۳۹.۵ 
میلیون دلار در رأی اولیه کاهش دادیم و بار 
دیگر اعتراض کردیم و دنبال این هســتیم 

که رقمی به این فرد ندهیم.
دبیر شــورای عالــی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصــادی تاکید کرد: از شــهریور ســال 
گذشــته تاکنون ۱۰ میلیــون و ۸۱۰ هزار 
متر مربــع از اراضــی مناطــق آزاد که در 
قراردادهای ابهام دار واگذار شده بود معادل 
۸۳ هــزار و ۷۰۰ میلیارد تومــان به دولت 
بازگشته است.وی در خصوص گردشگری 
در منطقه آزاد گفت: نوروز امسال ۴ میلیون 

و ۹۰۰ هزار نفر گردشگر به مناطق آزاد سفر 
کردند که ۳۰ درصد نسبت به نوروز ۹۸ که 

کرونا نبود رشد گردشگر داشتیم.
محمد درباره ایجاد بانک آفشور در مناطق 
آزاد گفــت: مجوز راه اندازی بانک آفشــور 
مســتقل از بانک مرکزی اخذ شــد، دنبال 
سهامدار هســتیم که عمدتاً ســهامداران 
خارجی هستند امسال این بانک راه اندازی 
می شــوند و ســهامداران با خود ســرمایه 
می آورند. اقدامات آن فــروش اوراق ارزی، 
صــدور ضمانــت نامه هــای ارزی، جذب 
ارز از ایرانیان خارج از کشــور و رفع برخی 
مشکلات بانک های داخلی به دلیل تحریم 
هاســت. دســتورالعمل های ایــن بانک را 

دبیرخانه شورای عالی تنظیم می کند.
وی درباره معافیت هــای مالیاتی گفت: در 
حال حاضر مناطق آزاد ۲۰ و ویژه ۱۳ ســال 
معافیت مالیاتی و گمرکی دارند اما دی ماه 
ســال قبلدر قانون مالیات بر ارزش افزوده 
باری مناطــق آزاد و ویژه مالیــات بر ارزش 
افزوده تصویب شد که از شورای عالی سران 
قوا درخواســت کرده ایم تا این قانون اصلاح 
شود چون کشــورهای اطراف ما مزیت های 

سرمایه گذاری بیشــتری دارند مثلًا امارات 
۵۰ ســال معافیت مالیاتی اعطــای زمین 
رایــگان و اعطای تســهیلات ارزی معادل 
۹۰ درصد ســرمایه مورد نیاز را در دستور 
کار دارد که ســبب کوچ ســرمایه گذاران 

کشورهای اطراف می شود.
وی دربــاره راه آهن چابهــار زاهدان گفت: 
ترانزیت دو آیتم هزینــه و زمان دارد که هر 
کشوری این دو کشور را کاهش دهد موفق 
تر است اما متأسفانه زمان سیر ریلی کالا در 

کشور ما بسیار بالاست.
وی همچنین تصریح کــرد: حلقه مفقوده 
زیرساخت های ریلی شامل رشت-آستارا، 
چابهار زاهدان و رشــت کاسپین که ساخت 
آنهــا طولانی شــده و در صورت ســاخت 
می توانــد ترانزیت ریلــی را تقویت کند، به 
یکی از نقاط ضعف ترانزیت تبدیل شده اند. 
به شهرهایی کشیده شــده که فقط مسافر 
دارد و بار ندارد زیرا فشــار سیاسی به وزارت 
مربوطه وارد شــده اســت همه اینها سبب 
شــده تا به تدریج از کریدورهــای ترانزیت 

منطقه حذف شویم.
دبیر شــورای عالــی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصــادی با اشــاره به برنامه ریــزی برای 
جذب گردشــگر بــه مناطــق آزاد در ایام 
جام جهانی قطر گفت: ۵ هتل ۵ ســتاره در 
کیش طی دو مــاه آینده افتتاح می شــود، 
دو کشــتی کروز ۱۵۰ و ۳۰۰ نفره وارد بندر 
کیش شده اند و سه کشتی دیگر در راه است. 
ترمینال پروازهای خارجی فرودگاه کیش با 
ظرفیت ســالانه ۶ میلیون مسافر در دست 
ســاخت اســت و اقدامات دیگری در این 

خصوص در دست انجام داریم.
محمد درباره احداث مناطق آزاد مشــترک 
با کشــورهای همســایه گفت: تفاهم نامه 
احداث منطقه آزاد مشترک با قطر، احداث 
منطقــه آزاد مشــترک در مرز نــوردوز در 
منطقه آزاد ارس با ارمنســتان و همچنین 
احداث منطقه آزاد مشترک با عمان نهایی 
شده که در ســفر هفته آینده رئیس جمهور 
امضا می شــود. روســیه، ســوریه و اقلیم 
کردســتان برای راه انــدازی مناطق آزاد 

مشترک ابراز علاقه مندی کرده اند.

هیچ خانوار ۳ فرزندی از سامانه زمین رایگان حذف نشده است

اصلاح سیاست ارز ترجیحی به نفع مردم و اقتصاد است

ابهامات حذف یارانه بگیران

 کم درآمدهایی که دهک دهم شدند!
خریدار   وضعیت غربالگری یارانه بگیران 
حکایت از آن دارد کــه اگرچه برخی از افراد 
در بخشــی از اطلاعات کشور، جزو ۳ دهک 
کم درآمد جامعه محسوب می شوند اما در 
پایگاه رفاه ایرانیان جزو دهک دهم هستند.

 نوزدهم اردیبهشت ماه سال جاری، رئیس 
جمهوری در یک گفت و گوی تلویزیونی که 
با محوریت اصلاح سیاســت ارز ترجیحی و 
حذف این ارز از ۵ قلم کالای اساسی صورت 
گرفت، از طرح جدیــد دولت برای پرداخت 
یارانه نقدی رونمایی کرد و در همان شــب 
نیز مبالــغ ۳۰۰ )برای دهک هــای چهارم 
به بعد( و ۴۰۰ هزار تومان )برای ســه دهک 
اول( به حساب سرپرســتان ۹ دهک کشور 
واریز و به این ترتیب دهک دهم از لیســت 

یارانه بگیران حذف شد.
آنطور که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
اعلام کرد تقریبــاً ۷ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر 
از صف دریافت یارانه خــارج و تحت عنوان 
جاماندگان یارانه جدید معرفی شدند و وزیر 

کار نیز با اطمینان خاطر اعــلام کرد که بر 
اساس معیارهایی همچون خودرو، گردش 
مالی و سودهای بانکی، خانوارهای پردرآمد 
را از لیســت یارانه حذف کرده است؛ با این 
حال مشاهدات نشــان می دهد که در بین 
حذف شــدگان، اقشــار ضعیف و متوسط 
جامعــه نیز وجــود دارند که پیــش از این 
مشمول دریافت یارانه بودند اما در این دوره 

از فهرست حذف شده اند.
البتــه چنــد روز پیش، رئیــس جمهوری 
دستور دارد که کمک معیشــتی ماه اول به 
حساب تمامی افرادی که تا ماه قبل مشمول 
دریافت یارانه بــوده اما در این مرحله کمک 
معیشــتی دریافــت نکرده انــد و متقاضی 
تجدیدنظر در دهک بندی فعلی هســتند، 
واریز شــود. ۶ ابهام در مورد حــذف افراد از 
فهرســت دریافت یارانه و واریز مجدد یارانه 
به جامانــدگان وجود دارد؛ نخســت آنکه 
هنوز شفاف ســازی خاصی در مورد میزان 
یارانه واریــزی و تداوم یا عدم تــداوم واریز 

صورت نگرفته است.در واقع هنوز مشخص 
نیست یارانه ای که قرار است به جاماندگان 
واریز شــود ۳۰۰ هزار تومانی یا ۴۰۰ هزار 
تومانی است و مشخص نیست این یارانه در 
ماه دوم هم به حساب این افراد واریز خواهد 

شد یا خیر.
نکته بعــدی اینکه در بین حذف شــدگان 
خانوارهایی هســتند که سرپرست خانوار 
بازنشســته و حداقلی بگیر اســت اما فرزند 

خانواده درآمد بالاتری دارد و یا اینکه دارای 
خودرو و سپرده بانکی است، وزارت رفاه نیز 
بر همین مبنــا، یارانه کل خانــوار را حذف 
کرده است.همچنین مساله بعدی مربوط 
به افرادی اســت که اگرچه تحت حمایت 
ســازمان های حمایتی همچون سازمان 
بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره( 
هســتند اما بنا به دلایلی همچون داشتن 
یک خودرو و … از لیســت یارانه بگیران 

حذف شده اند.
بنابراین اگر اطلاعات پایــگاه رفاه ایرانیان 
دقیق تر بود باید بــه صورت پیش فرض این 
افراد در فهرســت یارانه بگیران قرار می داد 
نه اینکه این افراد در بخشی از اطلاعات جزو 
۳ دهک کم درآمد جامعه محسوب شوند و 

در پایگاه رفاه ایرانیان جزو دهک دهم!
نکته بعدی در مورد معیار قرار دادن ســفر 
خارجی افراد اســت؛ این طور کــه به نظر 
می رســد در یک خانــوار اگر یــک نفر هم 
ســفر خارجی ولو کاری رفته باشــد، جزو 

دهــک دهم محســوب شــده و از دریافت 
یارانه محروم شده اســت. در حالی که باید 
راســتی آزمایی دقیق تری در خصوص این 
معیار انجام می شد زیرا صرف رفتن به سفر 
خارجی نمی تواند نشاندهنده این باشد که 

فرد جزو افراد متمول جامعه است.
موضوع بعدی اینکه برخــی از خانوارهایی 
در فهرست حذف شــدگان قرار گرفته اند، 
کســانی هســتند که فرزندان آنهــا بعد از 
ازدواج اقدام به جداسازی حساب یارانه خود 
نکرده انــد و خانوار به دلیــل وضعیت مالی 
فرزند ازدواج کرده خود، از فهرست دریافت 

یارانه حذف شده است.
همچنین تعدادی تماس با خبرگزاری مهر 
از ســوی برخی از زنان سرپرســت خانوار 
صورت گرفتــه که اعلام کرده انــد پیش از 
این یارانــه دریافت می کردند امــا در یارانه 
جدید، از فهرست حذف شــده اند در حالی 
که این افراد اغلب جــزو دهک های یک تا ۹ 

محسوب می شوند.



رئیس مرکز کار ایران:

افزایش دستمزد کارگران قدرت خرید جامعه را افزایش می دهد

 سامانه ای که باعث سردرگمی مردم شده است
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واردات ۱.۵ میلیارد دلاری خودرو به بازار ارز فشاری وارد نخواهد کرد
و نیست مشکلی در تأمین ارز واردات خودر

 بررسی های وزارت صنعت، نشــان می دهد با توجه به افزایش صادرات 
غیرنفتی و مثبت شدن تراز تجاری کشور مشــکل خاصی برای تأمین 

ارز واردات خودرو در سال جاری وجود نخواهد داشت.
هفته گذشــته، ســید رضا فاطمی امین وزیر صمت از تصویب کلیات 
آیین نامه واردات خودرو در هیئت وزیران خبــر داد و گفت: روش های 
متعدد واردات خودرو در آیین نامه ای که هم اکنــون در مراحل نهایی 
تصویب قرار دارد، مشخص شــده است. در شــرایط کنونی با توجه به 
این که تولید خودرو بســیار کمتر از تقاضای بازار اســت، واردات برای 

تنظیم و کنترل بازار آزاد خودرو ضروری است.
در آیین نامه پیشــنهادی واردات خودرو به انتقال فناوری برای بهبود 
کیفیت صنعت خودرو توجه ویژه ای شده است. هم اکنون خودروهای 
اقتصادی که در سبد تولید خودروســازان قرار دارند از کیفیت مناسبی 

برخوردار نبوده و تولید آن ها باید متوقف شود.
تمرکز بــه واردات خودروهای اقتصــادی در راســتای تأمین این نوع 
خودروهاســت که وضعیت مطلوبی در ســبد محصولات شرکت های 
خودروســازی داخلی ندارد و در راســتای حمایت از اقشــار با درآمد 

متوسط و کم درآمد جامعه است.
لازم به ذکر اســت، اواخر اســفندماه ســال ۱۴۰۰، رئیس جمهور در 
بازدیدی سرزده به سراغ خودروســازان رفت و با طرح انتقاداتی جدی، 
فرمانی ۸ ماده ای را درباره مسئله خودرو و ساماندهی بازار خودرو صادر 

کرد. 
یکی از بندهای مهم این دســتور ۸ ماده ای فراهم سازی زمینه واردات 

خودرو به کشور ظرف حداکثر سه ماه بود.
همه این موارد در حالی اســت که در روزهای اخیر بعد از پیگیری های 
دولت ســیزدهم برای ایجاد تعادل در بازار خودرو کشور برخی ابهامات 

در مسیر واردات خودرو مطرح شده است.
بررسی های وزارت صنعت، نشــان می دهد با توجه به افزایش صادرات 
غیرنفتی و مثبت شدن تراز تجاری کشور مشــکل خاصی برای تأمین 
ارز واردات خودرو در سال جاری وجود نخواهد داشت. همچنین بعد از 
گذار از دوره کرونا عملًا شــاهد افزایش قابل توجه قمت نفت و ارزآوری 
نسبتاً مناســب این حوزه برای تأمین نیازهای ارزی مرتبط با کالاهای 

اساسی موردنیاز کشور نیز هستیم.
بر اساس ارزیابی انجام شــده در وزارت صنعت، معدن و تجارت حداکثر 
نیاز ارزی برای واردات خودرو در ســال جاری حدود ۱.۵ میلیارد دلار 
می باشــد. با توجه به اعلام بانک مرکزی مبنی بر اینکه در سامانه نیما، 
طی ســال جاری تاکنون عرضه ارز بیش از تقاضا بوده است، می توان به 
اجرایی شدن طرح واردات خودرو برای سامان دهی بازار خودرو کشور 

امیدوار بود.

همچنیــن باید به این نکته توجه داشــت که ســال گذشــته بیش از 
۵۰ میلیارد دلار واردات از طریق مبادی رســمی کشــور انجام شده و 
برنامه ریزی بــرای واردات حداکثر ۱.۵ میلیــارد دلار خودرو خارجی 
برای تنظیم بازار آشفته خودرو عملًا فشــار خاصی به بازار ارز نیز وارد 

نمی کند.
البته یکی از اشــکالاتی که هنوز در مســیر واردات خودرو باقی مانده 
اســت بحث واردات در قبال صادرات خودرو و قطعات است. با توجه به 
وجود ابهاماتی در خصوص وجود بازارهای جدی برای واردات قطعات 
و خودرو به نظر می رسد می توان به سمت راه حل های جایگزین در این 

مسیر حرکت کرد.
در همین زمینه اخیر رئیس سازمان توســعه تجارت اعلام کرده است، 
در برهه ای که تنظیم بازار خودرو به واســطه ارز با چالش جدی روبه رو 
هســت به نظر می رســد واردات خودرو در قبال صادرات محصولات 

مزیت دار همچون تولیدات دانش بنیان، کارشناسی تر باشد.

طی سال گذشته انجام شد
وغن خام واردات بیش از ۵ میلیارد دلار گندم و ر

 شــرکت بازرگانی دولتــی ایران با بیــان اینکه گنــدم و روغن خام از 
عمده ترین واردات کشاورزی کشور هســتند گفت: طبق آمارها سال 
گذشــته بیش از پنج میلیارد دلار گندم و روغن خام وارد کشــور شده 

است.
 به گزارش شرکت بازرگانی دولتی ایران؛ سال گذشته، هفت میلیون و 
۷۵ هزار تن گندم به ارزش دو میلیارد و ۴۸۶ میلیون دلار و یک میلیون 
و ۹۸۳ هزار تن روغن خام بــه ارزش ۲ میلیارد و ۷۴۰ میلیون دلار وارد 

کشور شد.
 مجموع واردات این دو کالای استراتژیک در سال ۱۴۰۰، ازنظر ارزش 
جمعاً ۵ میلیارد و ۲۲۶ میلیون دلار و ازنظر وزن مجموعاً ۹ میلیون و ۵۸ 
هزار تن بوده و در بین محصولات کشاورزی، بعد از ذرت دامی به ترتیب 
روغن خام و گندم، بیشــترین ارز خروجی از کشــور را برای واردات به 

خود اختصاص داده اند.
گفتنی اســت، با توجه به افزایش قیمت جهانــی غلات ازجمله گندم 
و همچنین روغن خام، قیمــت این محصولات در گذشــته از طریق 
پرداخت یارانه از سوی دولت حمایت می شد و به همین دلیل، بخش 
قابل توجهی از اقلام مذکور به طرق مختلف وارد کشــورهای همسایه 
که قیمت این دو کالا در آن هــا به مراتب پایین تر از کشــورمان بود، 

می شد.

تولید

عضو هیات مدیره جامعه متخصصین نســاجی ایران 
گفت: مشــکلات اقتصاد و صنعت کشــورمان کهنه و 
مزمن شده است و سال هاســت با مشکلاتی همچون 
عرضه قطره چکانی محصولات پتروشیمی  و معضلات 

واحدهای پایین دست دست وپنجه نرم می کنیم.
چندی پیــش انجمــن صنایع نســاجی ایــران در 
نامه ای بــه معاونت صنایــع عمومــی وزارت صمت، 
یکی از بزرگ ترین مشــکلات اعضــای انجمن را که از 
بزرگ ترین مصرف کنندگان مواد پتروشیمی هستند 
را کمبود شــدید عرضه و نوســان دور از انتظار قیمت 

هفتگی این مواد عنوان کرد.
در متن این نامه آمده بود: در شــرایطی که واحدهای 
پایین دســتی گاهــی مجبــور هســتند محصولات 
عرضه شــده در بورس کالا را بــه علت پاییــن بودن 
ســطح عرضه با رقابت بــالا خریداری کنند، شــنیده 
می شود که شــرکت های پتروشــیمی این مواد را که 
حاصل آب وخاک و نیروی انســانی و منابع ملی است 
به کشورهای همســایه که درواقع رقیب کالای نهایی 
تولیدکنندگان این مملکت هستند، صادرات می کنند 

یا برای ایجاد رقابــت میان مصرف کنندگان 
که راهی جز تأمین این مــواد ندارند، عرضه 
آن ها را بســیار کم و یا بــه عبارتی به صورت 

قطره چکانی ادامه می دهند.
انجمن صنایع نســاجی ایــران اعلام کرده 
است که در این شــرایط درست ترین روش 
این است که شرکت های پتروشیمی عرضه 

داخلی محصــولات خود از طریق بــورس کالا را برای 
تأمین کامل نیاز داخل بر صادرات ارجح بدانند و به این 
طریق برای تحقق شعار سال که تولید و اشتغال آفرین 

است، گام بردارند.
در این زمینه، عضو هیات مدیــره جامعه متخصصین 
نســاجی ایران در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا 
افزود: مشــکلات اقتصاد و صنعت کشــورمان کهنه 
و مزمن شــده اســت و سال هاســت با این مشکلات 

دست وپنجه نرم می کنیم.
»علیرضا حائــری« بیان داشــت: نگاهی به آرشــیو 
خبرگزاری ها، روزنامه ها و رسانه ها در ۱۰ سال گذشته 
حاکی از مطرح کردن همین مســائل و مشــکلات از 

سوی مســوولان وقت دســتگاه ها و بخش 
خصوصــی و گلایه منــدی از نحــوه عرضه 
محصولات پتروشیمی در بورس کالا است و 
همواره واحدهای مصرف کننده محصولات 
پتروشــیمی و تولیدکنندگان با این مشکل 

مواجه بوده اند.
وی گفت: در همه این ســال ها شاهد بودیم 
اگر شــرایط کشــور خوب، وضعیت صادرات مناسب 
و تحریم هــا کمرنگ بــوده، اولویت پتروشــیمی ها با 
صادرات محصولاتشان بوده و محصول کمتری تحویل 
واحدهای پایین دســت می دادند کــه بحرانی در این 

صنایع ایجاد می کرد.
حائری ادامــه داد: در غیر این صــورت، اگر تحریم ها 
سفت وسخت می شــد و درنتیجه خریداران خارجی 
محصولات پتروشیمی کمتر می شدند، عرضه به بازار 
داخل افزایش می یافت و هیچ وقت سیاســت روشنی 
که با آن بتوان نیاز واحدهای پایین دست به محصولات 

پتروشیمی را تامین کرد، وجود نداشته است.
وی یادآور شد: همواره مســائل در این حوزه به شرایط 

جهانی وابســته بوده و تــا آنجایی که می توانســتند 
صادرات می کردند، درحالی که همواره مســوولان بر 
لزوم اولویت داشتن تامین نیاز داخل و سپس صادرات 
تاکید داشــته و دارند؛ بر این اســاس مشکلات کهنه، 

مزمن و حل نشده باقی مانده است.
عضو هیات مدیره جامعه متخصصین نســاجی ایران 
اضافه کرد: سال هاســت با مسائل و مشکلاتی همچون 
قاچاق پوشــاک، کمبود نقدینگی واحدهای صنعتی، 
واحدهای راکد و غیرفعال و تامین مواد اولیه موردنیاز 
واحدها مواجه ایم و همه ســاله نیز این مشکلات تکرار 
می شــوند، اما انگار عزمی برای رفع مشــکلات وجود 
ندارد.وی تصریح کرد:  موجب تاســف است واحدهایی 
که خوراک و مواد اولیه شــان داخلی اســت و از انواع و 
اقســام یارانه ها و انــرژی ارزان برخوردار می شــوند، 
واحدهای پایین دســت را در تامین مواد اولیه با چالش 

مواجه می کنند.
به گفته حائری، پتروشیمی ها به اندازه نیاز صنایع مواد 
اولیه در بورس عرضه نمی کنند؛ بر این اساس با عرضه 

قطره چکانی و کمتر از مصرف، رقابت ایجاد می شود. 

معاون وزیر صمــت گفت: در روش قبلــی ثبت نام در 
ســامانه خودرو و قرعه کشــی، به دلیل عرضه تعداد 
محدود و تقاضای بیش از حد، تشــویش در خریداران 

خودرو ایجاد می شد.
 منوچهر منطقی معــاون صنایع حمــل و نقل وزارت 
صمت درباره ســامانه یکپارچه فروش خودرو و حذف 
قرعه کشــی خودرو گفت: اگر روش قبلی را مرور کنیم 
مبتنی بر این بود که هر خودروساز بسیار منفرد تعداد 
محدودی را عرضــه و هر ۱۵ روز یکبار این پروســه را 

تکرار می کرد و تعداد کم عرضه باعث ایجاد تشــویش 
در خریداران خودرو می شــد ضمن اینکه در هر خرید 
هر کسی می توانست شــرکت کند و به نوعی جمعیت 
متقاضــی زیاد می شــد.وی افزود: با یک بررســی که 
انجام شــد به این نتیجه رســیدیم که زمان را به جای 
۱۵ روز ۳ مــاه کنیم و نکته بعدی همــه تولیدات را در 
آن ۳ ماه یکجا عرضه کنیم که ایــن کار دو اتفاق را رقم 
می زد یعنی ما یک بار ثبت نام را انجام می دهیم و همه 
می توانند شــرکت کنند و هیچ اولویت گذاری وجود 

ندارد و مطلب بعد به جای اینکه هر ۱۵ روز قرعه کشی 
انجام شود ما هر تعداد خودرویی که داریم در این زمان 

۳ ماهه از همین ثبت نام ها انجام می دهیم.
منطقــی در ادامــه اضافه کرد: هر کســی کــه در این 
مجموعه بود یک خودرو به او تعلــق می گیرد و مطلب 
بعدی به جای اینکه چند هزار دســتگاه خودرو باشــد 
مجموع کل تولیدی اســت که خوروسازان کشور در آن 
۳ ماهه انجام می دهند به عنــوان مثال در این دوره یک 
آمار گرفته شــد چه خودرویی می توانند عرضه کنند؛ 

خودروســازان خودروهای قابل عرضه را به ســازمان 
حمایت از مصرف کننده اعلام کردند و سازمان حمایت 
پس از بررســی و با توجه بــه ســوابق تولیدکنندگان 
مختلف عدد قطعــی را اعلام کردند که خودروســازان 
می توانند بیایند و در این سامانه بارگذاری کنند.معاون 
صنایع و حمل و نقل وزیر صمت گفت: در این دوره ۱۸۰ 
هزار خودرو عرضه می شــود و در انتهــای ۳ ماه هم اگر 
خودروســازها افزایش تولید داشــتند دوباره ۷۰ هزار 
دستگاه خودروی دیگر قرار و قرعه کشی انجام می شود.

نساجی

و خودر

خریدار  یک کارشــناس صنعت خودرو 
گفــت: وقتــی قیمــت ارز نوســان دارد 
نمی توانیم خودرو رابا یک نــرخ ثابت وارد 
کنیم پس باز هم شــرایط ثبــات قیمت را 
نخواهیم داشــت، چــون در بــازار خودرو 

قیمت دلار حرف اول را می زند.
مرتضی مصطفــوی درباره تاثیر ســامانه 
فروش یکپارچه خودرو که به تازگی از سوی 
وزارت صمت برای سامان بخشیدن به بازار 
خودرو در کشور شــروع به کار کرده، اظهار 
کرد: مشکل اصلی افزایش قیمت ها در بازار 
خودرو مشکل عرضه نیست بلکه تقاضاست. 
برای اینکه  مــردم فکر می کننــد که نرخ 
دلار در حال بــالا رفتن اســت و آینده ای 
برای کاهــش ارز نمی بینند که بــه تعبیر 
خودشان در همه بازارها از جمله بازار خورو 
اثر می گذارد و برای همیــن به دنبال تقاضا 

می روند.
این کارشناس صنعت خودرو افزود: اینکه ما 
همه مکانیزم عرضه خودرو را از طریق قرعه 
کشــی تعیین کرده ایم و حتی شرکت های 
خصوصی را به این مکانیــزم وارد کرده ایم، 
باعث می شود که تقاضای سفته بازی بیشتر 
تحریک شود. اگرتا دیروز فکر می کردیم که 
فقط باید پول بریزیم کــه خودروی یکی از 
شــرکت های خصوصی را بگیریــم، امروز 
فقط باید شــانس خود را در این قرعه کشی 
امتحان کنیم که این خود تقاضای ســفته 
بازی را بیشــتر می کند. حتــی آنهایی که 
انگیزه ای بــرای این کار ندارنــد را تحریک 

می کند که در این قرعه کشی وارد شوند.
مصطفوی با بیان اینکه این سامانه که برای 

یکپارچه سازی فروش است در واقع خیلی 
از مباحث دلالــی را یکپارچه می کند، ادامه 
داد: نمی دانم راه اندازی این سامانه براساس 
کدام منطــق در دنیا اســت. در کجای دنیا 
می گویند قرعه کشــی برای شفاف سازی 
بازار خــودرو اســت. این سیســتم نه تنها 
باعث شــفاف سازی نمی شــود بلکه باعث 
سردرگمی مردم هم شده و صنعت خودرو 
را شانسی کرده است. خودروسازان دنیا به 
مشــتری می گویند خودروی بهتری ارایه 
می دهیم تا شــما خریداری کنیــد، اما در 

ایران درست برعکس است.

وی افزود: سیاست های خودرویی که در این 
چندسال اخیر اعمال کرده ایم اشتباه بوده و 
نشان می دهد یا نمی دانیم چه کار می کنیم 
یا می دانیم و خودخواســته می خواهیم کار 
غلطی انجــام دهیم. به نظرم دســتگاه قوه 
عاقله وزارت صمت باید عوض شود. وزارت 
صنعت نیاز به یک تحــول فکری دارد چون 
این نوع سیاســتگذاری واقعا اشتباه است و 

کسی هم آن را نمی پذیرد.
این کارشــناس صنعت خــودرو در ادامه 
درباره تاثیــر واردات خودرو بــر قیمت ها 
گفــت: واردات خودرو شــوک کوتاه مدت 

در بــازار ایجاد می کنــد. واردات خودرو به 
شــرطی باعث کاهش و ثبات قیمت در بازار 
خودرو می شــود که در وهلــه اول ما ثبات 
اقتصاد کلان را داشــته باشیم و حداقل نرخ 
ارز ما ثابت باشــد، وقتی قیمت ارز نوســان 
دارد نمی توانیم خودرو رابــا یک نرخ ثابت 
وارد کنیم پس باز هم شرایط ثبات قیمت را 
نخواهیم داشت چون در بازار خودرو قیمت 

دلار حرف اول را می زند.
مرتضی مصطفوی در پایــان تصریح کرد: 
اگر به لحاظ سیاســتگذاری بــازار را خوب 
مدیریت کنیم که گردش نقدینگی در بازار 

ایجاد نشود و پول های سرگردان در بازار را 
کنترل کنیــم، اجازه نمی دهیــم تقاضای 
سفته بازی زیاد شــود اما تا زمانی که دلار 
ثبات نداشته باشــد هیچ سیاستی در بازار 
خودرو اثرگذار نخواهد بــود حتی واردات 
خــودرو. قیمــت خودروهــای داخلی بر 
اساس آخرین آمار گرفته از بازار در روز ۲۹ 

اردیبهشت ۱۴۰۱ بازار بدین شرح است:
پرایــد ۱۱۱ پنــچ میلیون تومــان کاهش 

قیمت و به ۲۰۳ میلیون تومان رسید.
پراید ۱۳۱ نیز با قیمت ۱۷۵ میلیون تومان 

عرضه می شود.
دنا پــلاس اتوماتیک مدل ۱۴۰۱ نســبت 
به روز گذشــته ســه میلیون تومان کاهش 
قیمت داشــت. این خــودرو هم اکنون در 
قیمت ۵۰۰ میلیون تومــان در بازار خودرو 
کشور موجود اســت. اما دنا معمولی ۱۴۰۱ 
با کاهش ۱۰ میلیون تومانی خود نسبت به 

روز گذشته، به ۳۹۲ میلیون تومان رسید
نرخ خودرو تیبــا هاچ بک پــلاس به ۲۱۵ 

میلیون تومان رسید.
پژو ۲۰۶ تیپ دو مدل ۱۴۰۱ نیز هم اکنون 
به قیمــت ۳۱۰ میلیــون تومــان معامله 
می شــود. ۲۰۶ تیپ پنج دو میلیون تومان 
نســبت به دیروز کاهش داشــت و  در بازار 

کشور به نرخ ۳۴۸ میلیون تومان رسید.
پژو پــارس اتوماتیــک نیز نســبت به روز 
گذشــته دو میلیون تومان افزایش قیمت 
داشــت. این خودرو در بازار به ۴۵۷ میلیون 

تومان رسید.
تــارا اتوماتیک نیــز در بــازار در نرخ ۶۰۰ 

میلیون تومان ثابت شده است.

خریدار  رئیــس مرکز کار ایــران گفت: 
افزایش دســتمزد کارگران قــدرت خرید 
جامعه را افزایش می دهــد و بر روی اقتصاد 

تاثیرات مثبت و نقش بسزایی دارد.
»ســعید ســمیعی«  اظهار داشــت: بحث 
افزایــش دســتمزد کارگــران در هزینه 
تمام شده کالاها و خدمات تاثیر گذار است، 
اما منجر بــه افزایش قــدرت خرید جامعه 

کارگران و بهبود معیشت آن ها می شود.
وی افزود: جامعه کارفرمایی درصدهایی از 
تاثیر افزایش دســتمزد بر هزینه تمام شده 
کالا و خدمــات عنوان می کننــد که بحث 
روانی دارد اما از نظر اقتصادی ســایر موارد 
تاثیرگذاری بیشــتری در قیمت تمام شده 
دارند.رئیــس مرکــز کار ایــران ادامه داد: 
افزایش یا کاهش و یا تثبیت در دســتمزد 
کارگران با مشــارکت جامعــه کارگری و 
کارفرمایی و یا از ســوی مراجع ذی ربط در 
هر حالتی تاثیرات بســیاری بر روی اقتصاد 
کشــور دارد.وی با اشــاره بــه افزایش ۵۷ 

درصدی کارگــران در ســال ۱۴۰۱ اظهار 
داشــت: از منظــر کارگران، اتفــاق خیلی 
خوبی است و باعث می شود که قدرت خرید 

کارگران را در مقابل تورم بالا برود.
سمیعی بیان داشت: اما از نگاه کارفرمایان، 
افزایش دســتمزد بخشــی از هزینه های 
جاری تولید اســت که کارفرمایان را دچار 
مشــکل می کند. البتــه این یک ســیکل 
معیوبی اســت که با افزایش دســتمزد نه 
کارگران و نه کارفرمایان برنده می شــوند، 
بلکه باید مسائلی مانند بیمه، مالیات و سایر 
مباحث در قراردادهای کارگران مورد توجه 

قرار گیرد.
وی اضافــه کرد: طبق آمارهــا، ۲۲ میلیون 
فرد شاغل در کشــور داریم که برای حدود 
هشــت میلیون بیمه پرداخت نمی شود؛ از 
این رو باید به بیمه و مالیــات در قراردادها 
پرداخته شــود، چراکه امــکان دارد بعضی 
از کارفرماییان کارگران را در لیســت بیمه 
قرار ندهند تا از ایــن طریق هزینه های خود 

را کاهش دهند.رئیس مرکز کار ایران تاکید 
کرد: به موضــوع افزایش دســتمزد نباید 
تک وجهی نــگاه کرد، بلکه بایــد از جوانب 
مختلف به موضــوع آن در اقتصاد کشــور 
پرداخت.وی با اشــاره به اینکه در جامعه با 
رکود تورمی مواجه هســتیم، گفت: اکنون 
در حقوق و دستمزد رابطه کارگر و کارفرما 
به رکورد تورمی شــبیه است، هر دو جامعه 
حق دارند که مباحث شــان را موردبحث و 

بررسی قرار دهند.

نیروی انسانی بزرگ ترین سرمایه هر 
بنگاه اقتصادی است

وی افزود: موضوع دســتمزد بسیار پیچیده 
است، به همین دلیل حداقل انتظار می رود 
نقاط ضعف شناسایی شــود و نسبت به آن 
راهکار و تدابیری اندیشــیده شود. تدوین 
بسته های حمایتی برای جامعه کارفرمایی 
نیز نبایــد گذری و به صورت موقت باشــد، 
بلکه باید زمینه رشد و توسعه تولید را فراهم 

کرد.
ســمیعی با بیــان اینکه نیروی انســانی از 
ســال های قبل تاکنون بزرگ ترین دارایی 
و ســرمایه هر ســازمان و بنــگاه اقتصادی 
اســت، گفت: بــا نیــروی ماهــر می توان 
اســتفاده بهینه از منابع مالی و پشــتیبانی 
دانست. کارگران هســته هر نهاد و بنگاهی 
و قابل احترام هر بخش هســتند.وی تاکید 
کرد: سیاســتمداران و بخش های نظارتی 

و کارفرمایــان باید به این قشــر کارگران و 
کارمندان اهمیت بدهند و با رفع مشکلات 
این قشــر، موتور اقتصــادی کشــور را به 

حرکت دربیاورند.
رئیس مرکز کار ایران با اشــاره به خدمات 
مرکز کار ایران اشاره کرد و گفت: این مرکز 
یکی از بزرگ ترین ســازمان های خصوصی 
در حوزه اشــتغال و کارآفرینی اســت که 
بحث های مرتبط با توانمندســازی نیروی 
انســانی، اشــتغال، کارآفرینی، حمایت از 
کارهای نوین و مشاوره های شغلی را انجام 
می دهد.وی افــزود: همچنیــن این مرکز 
رویدادهایــی ازجمله برگزاری نمایشــگاه 
و کنفرانس ها را بر عهــده دارد که در همین 
راستا نخستین نمایشگاه بین المللی متاراد 
در حوزه رمــز ارز، رمــز پــول، متاورس، 
بلاکچیــن، اقتصاد دیجیتــال تجهیزات و 
صنایع وابســته از سوم تا ششــم خردادماه 
در محل دائمی نمایشــگاه های بین المللی 

تهران برگزار می شود.

وشیمی ها، مشکل کهنه و مزمن صنعت است عرضه قطره چکانی پتر

و معاون وزیر صمت:عرضه محدود و تقاضای زیاد، دلیل تشویش در خریداران خودر

آگهی فقدان سند مالکیت
اعلام میدارد آقای محمدعلی صحرائی با ارائه دو برگ استشهادیه شماره 
4443 مورخ 1401/2/19 دفتر 177کرمانشاه مدعی است که سند مالکیت 
ششدانگ پلاک 224 از 91 واقع در بخش یک حومه کرمانشاه به نامبرده 
بشماره ســریال 343642 صادر و تسلیم گردید که بعلت سهل انگاری 
مفقود شده اســت لذا طبق ماده 120 آیین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی می شــود چنانچه فرد یا افرادی مدعی انجام معامله یا وجود سند 
مالکیت در نزد خود می باشد از تاریخ انتشار این آگهی بمدت ده روز مراتب 
را بــه این اداره اعلام دارند .در غیر اینصورت پس از انقضای مدت ده روز 
نسبت به صدور سند مالکیت اقدام و سند مالکیت اولیه از درجه اعتبار 

ساقط خواهد شد.
رونوشت جهت اطلاع و اقدام به ستاد اجرائی فرمان امام

مهدی زارعی وش
سرپرست واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

از طرف علیرضا محمدیان



و بر پیگیری توافق های قبلی ایران   وزیر نیر
کید کرد و جمهوری آذربایجان تأ

 وزیر نیــرو در دیدار با معاون نخســت وزیر جمهــوری آذربایجان، بر 
پیگیری توافق های قبلی و گسترش روابط دو کشور تاکید کرد.

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت نیرو، علی اکبــر محرابیان وزیر 
نیرو در دیدار با شــاهین مصطفی یف معاون نخســت وزیر جمهوری 
آذربایجان که در تهران برگزار شد، موضوع های اصلی و کلیدی توسعه 
روابط دو کشــور ایران و جمهوی آذربایجان را مورد بحث و بررسی قرار 

داد.
در این دیدار طرفیــن ضمن ابراز علاقه به گســترش بیــش از پیش 
روابــط دو کشــور در حوزه های مختلــف، ظرفیت هــای همکاری ها 
را بســیار مناســب دانســته و در خصوص رفع موانع موجود پیشرفت 
مشترک برق آبی تبادل نظر کردند.دو طرف همچنین با اشاره به پروژه 
سنکرون سازی شبکه های برق ایران ، روســیه و جمهوری آذربایجان، 

خواستار رفع موانع و اجرای  این پروژه شدند.
طرفیــن در ادامه با بررســی پروژه هــای مختلف به ویــژه پروژه های 
ســدهای خداآفرین و قیز قلعه سی، راه های گســترش تجارت انرژی 

الکتریکی فی مابین را بررسی کردند.
همچنین دو طرف با مرور روند اجرایی توافق ها و پروژه های مشــترک 
ایران و جمهوری آذربایجــان، بر اراده خود مبنی بــر همکاری موثر و 

دوستانه در حوزه آب های مشترک دو کشور تاکید کردند.

تعرفه های جدید گاز از اوایل خرداد اعلام می شود
مدیر امور گازرسانی شرکت ملی گاز گفت: تغییر تعرفه های گاز امسال 
زودتر ابلاغ می شود تا مردم فرصت انجام اقدامات برای مدیریت مصرف 
را داشته باشند. سید جلال نورموسوی مدیر امور گازرسانی شرکت ملی 

گاز ایران به سوالات زیر درباره تغییرات جدید نرخ گازبها پاسخ داد.

 تغییر گازبها طبق کدام قانون و با چــه هدفی انجام خواهد 
شد؟

الزامات قانونی مثل بنــد »م« تبصره یک قانون بودجــه درباره تعیین 
الگوی مصرف برای بخش های مختلف و بنــد »ک« تبصره ۱۵ درباره 
بخشودگی گازبهای خانوار های مســتمند تحت پوشش کمیته امداد و 
بهزیستی وجود دارد که می گوید تعیین تعرفه برای مابقی بخش ها باید 

به گونه ای باشد که این بخشودگی را جبران کند و غیر یارانه ای شود.
شرکت ملی گاز از طریق وزارت نفت پیشــنهادات خود را درباره تغییر 
تعرفه های گاز پرمصرف ها به دولت ارســال کرده؛ زیرا طبق بند »ب« 
ماده یک قانون هدفمندی یارانه هــا، تعیین تعرفه ها از اختیارات دولت 
است. اگر ابلاغیه جدیدی به شــرکت ملی گاز ارسال شود، برای ما لازم 

الاجراست و آمادگی آن را داریم.
گرچه پارسال نســبت به سنوات گذشته بسیار ســرد بود، اما در تعرفه 
پارســال تغییراتی را در تعرفه ها داشــتیم که با وجود ابلاغ آن در دوم 
آذر، اثر قابل قبولی داشته است. تغییر تعرفه ها برای امسال زودتر ابلاغ 
می شود تا هم مردم مطلع شــوند و هم ما بتوانیم تشریح بیشتری انجام 
دهیم و اثربخشی آن را در بازیافت گاز و مصرف بهینه در بخش خانگی 
در دوره سرد شاهد باشیم.زودتر ابلاغ شدن تعرفه های جدید دو حُسن 
دارد؛ هم این که در بخش خانگی هزینه های کمتری پرداخت می کنند 
و هم این که پس از تشــکیل بازار گاز در بــورس، می توانند از محل گاز 
مازاد بــر مصرف داخلی، در این بازار مشــارکت کنند. از ســوی دیگر، 
می توانیم اعمال محدودیت کمتر و پوشش گازرسانی بیشتری را برای 

صنایع بالادستی داشته باشیم.

 پیش بینی این است که ابلاغیه جدید درباره تغییر تعرفه ها 
تقریبا از چه ماهی به شرکت گاز برسد؟

انتظار داریم که از خــرداد بتوانیم ابلاغیه را دریافــت کنیم تا مقدمات 
کار برای سیســتم مکانیزه و اطلاع رسانی فراهم شــود تا به دوره سرد 
برسیم؛ البته ابلاغیه شامل دوره گرم نیز می شود، اما چون مصارف دوره 
گرم بسیار پایین است، از نظر مبلغ گازبها محسوس نیست ولی تشریح 
این موضوع نیاز به زمان بندی دارد و بایــد این فرصت را هم برای مردم 

فراهم کنیم که اقدامات لازم برای مدیریت مصرف خود را انجام دهند.

  منظورتان از خرداد، اوایل آن است یا اواخر خرداد؟
 نتظار داریم که ابلاغیه از اوایل خرداد به ما برسد.

وزیر نفت نتایج سفر آمریکای لاتین را تشریح کرد

پالایشگاه فراسرزمینی و تهاتر اقلام اساسی

انرژی
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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و نیر

 مدیرعامل شرکت مدیریت شــبکه ایران با بیان اینکه 
تعرفه برق برای صنایع هیچ تغییری نکرده است، گفت: 
برنامه های متنوعی برای تامین برق موردنیاز صنایع در 

تابستان امسال آماده شده است.
»مصطفی رجبی مشــهدی« افــزود: ایــن برنامه ها 
به گونه ای طراحی شــده اند تا ضمن تامین برق ســایر 
بخش های کشور مشــکلی در برق بخش صنعت ایجاد 

نشود.

وی ادامــه داد: بخشــی از ایــن برنامه هــا 
جابجایی زمان بنــدی تعطیلات این واحدها 
اســت، به گونه ای که تعطیلات سالانه آن ها 
در تابســتان خواهد بــود تا به ایــن ترتیب 

بخشی از بار شبکه کاهش یابد.
سخنگوی صنعت برق یکی دیگر از برنامه ها 
را جابجایــی زمان تعمیرات ســالانه صنایع 

برشــمرد و گفت: صنایع در صورت همکاری با صنعت 

برق از مشوق هایی هم بهره مند خواهند شد.
رجبی مشــهدی ادامه داد: تعرفه برق برای 
صنایع هیــچ تغییری نکرده و مطابق ســال 

گذشته است.
وی افزود: بــرق صنایع انرژی بــر از ابتدای 
امسال نسبت به مدت مشــابه سال گذشته 
۱۰ درصد رشد داشته اســت و هیچ کدام از 

صنایع فعلًا با محدودیت روبرو نشده اند.

مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری انــرژی تامین 
گفت: به زودی قیمــت برق بــرای صنایع به صورت 
قابل ملاحظه ای افزایــش خواهد یافــت پس بهتر 
اســت صنایع نســبت به تامین برق برای خود اقدام 

کنند.
رضا افتخاری افزود: تابســتان امسال صنایع ۳ ماه برق 
نخواهند داشــت، بنابراین باید زودتر برای تامین برق 

خود تلاش کنند.

یک تحلیلگر آمریکایی هشدار داد ذخایر بسیار اندک 
فرآورده های نفتی در آمریکا و کمبود ظرفیت پالایش، 
زمینه را برای بحران کمبود سوخت در تابستان امسال 
در آمریکا ایجاد کرده است.پل سانکی، تحلیلگر ارشد 
در شرکت سانکی ریسرچ با اشــاره به این حقیقت که 
یک پالایشگاه نمی تواند به موقع ساخته شود تا کمبود 
بنزین و دیزل را برطرف کند، به شــبکه سی ان بی سی 

گفت: تصور نمی کنم از دست دولت کاری بربیاید.
ســانکی در پاســخ به این که در صورت توقف فعالیت 
یک پالایشــگاه به دلیل وقوع یک حادثه یا طوفان، چه 
اتفاقی خواهد افتــاد، گفت: ما در آســتانه یک بحران 
نفتی در آمریکا هستیم و روشن است که درباره کمبود 
صحبت می کنــم. وی در ادامه افزود: ما هرگز شــاهد 
این ســطح اندک از ذخایر به خصوص در شمال شرقی 

نبودیم. ما ذخایر بنزین را هرگز در این وقت از ســال، 
تا این حد اندک ندیدیم.وی با بیــان این که با در پیش 
بودن فصل طوفان، ممکن است تابستان امسال بحران 
داشته باشیم، خاطرنشان کرد: کمبود جهانی ظرفیت 
پالایش وجود دارد و دنیای انرژی کاملا نامعقول است.

شاهزاده عبدالعزیز بن ســلمان، وزیر انرژی عربستان 
ســعودی، اوایل ماه میلادی جاری اظهــار کرده بود: 

عدم سرمایه گذاری کافی در ظرفیت پالایش جهانی، 
یکی از عوامل صعود قیمتهای بنزین، دیزل و ســوخت 
جت بوده اســت.تحلیلگران می گویند راه حل سریعی 
برای قیمت بالای سوخت در آمریکا یا نقاط دیگر وجود 
ندارد. ســریعترین راه حل، چیزی نیســت که مصرف 
کنندگان آمریکایی خواهان آن باشــند: یعنی رکودی 

که به از دست رفتن مشاغل منجر خواهد شد.

برق

سوخت

ســمیرا ربیع   وزیر نفت با بیــان اینکه 
پالایشگاه فراســرزمینی و توسعه میادین 
نفتی از نتایج ســفر آمریکای لاتین است، 
گفت: بخشــی از این ظرفیت را در راستای 
تهاتر با کالاهای اساســی مثل ذرت روغن و 

شکر استفاده می کنیم.
جواد اوجــی وزیر نفت با حضــور در برنامه 
صف اول ضمن اشــاره به حضــور ۱۲۰۰ 
شــرکت داخلــی و خارجی در نمایشــگاه 
بین المللی نفــت گفت: در این نمایشــگاه 
در بخش بالادســت و پایین دســت تمرکز 
فراوانی به دانش بنیان ها شد و تفاهم نامه ها 
و قراردادهای زیادی در بخش های مختلف، 
مثل بحث بهینه ســازی مصرف سوخت یا 

احیای چاه های کم بازده منعقد شد.
وی افزود: در حال حاضــر ۶۵ تا ۷۰ درصد 
صنعت نفت داخلی اســت و باقــی واردات 
می شــود و برای تأمین و داخلی سازی این 
بخش هــا آن شــرکت های مختلفی اعلام 
آمادگی کردند.وی تصریــح کرد: در بحث 
ماشــین های دوار و توربین کمپرســورها 
تا چند ســال گذشــته وارد کننده بودیم 
ولی امســال تولید داخلی داریــم و حتی 
می توانیم صادرات داشته باشیم. در صنعت 
پتروشــیمی ۶۵ تا ۷۰ درصد کاتالیست ها 
توسط دانشمندان خودمان تولید می شود 
و صادرات به مقاصد مختلفی مخصوصاً اروپا 
داریم.وی با اشــاره به افزایش صادرات نفت 
گفت: ۷۰ الی ۸۰ درصــد ارزش صادرات را 
به صورت نقد دریافت می کنیم بخشــی هم 
به صــورت تهاتر با دارو و کالاهای اساســی 

دریافت می شود.
وی افــزود: تمام هــم و غم ما پــس از آغاز 
دولت ســیزدهم افزایش فروش و شناسایی 
بازارهای جدید و انعقاد قراردادهای جدید 
و تزریق ارز است که در این زمینه موفق هم 
بودیم. فقط در صنعت پتروشیمی ۱۲ و نیم 

میلیارد دلار ارز تزریق شد.
وزیر نفت با بیان اینکه اگر با همان دســت 
فرمــان دولت قبــل از فروش نفــت انجام 

می شــد معلوم نبود وضعیت تــورم چگونه 
خواهد بود گفت: در بحث صادرات گاز بیش 
از ۴ برابر ســال ۹۹ وصول درآمدهای ارزی 
داشــتیم که این درآمدها کمک زیادی در 

تأمین کالاهای اساسی کرد.
وی با اشــاره به نقش درآمدهــای نفتی در 
کنترل نرخ ارز تاکید کرد: برخلاف تصورها 
قیمت ارز در ماه های گذشته کنترل شد اگر 
افزایشــی هم اتفاق افتاد بــه دلیل افزایش 
قیمت هــای جهانــی بود خوشــبختانه ما 

افزایش قیمتی در بخش انرژی نداشتیم.
وزیر نفت با تاکید بر اینکه دولتی هیچ گونه 
برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین را ندارد 
گفت: بــه منظور کاهــش تقاضای مصرف 
بنزین برنامه دوگانه سوز کردن خودروهای 
عمومی را به صورت رایگان شــروع کردیم 
و تا پایان امســال برنامه داریــم ۲۰۰ هزار 

خودرو را گازسوز کنیم.
وی در رابطــه با افزایش ظرفیت پالایشــی 
کشــور گفت: خود وزارت نفــت در قانون 

بودجه مجوز یــک پالایشــگاه ۳۰۰ هزار 
بشــکه ای را کنار پالایشگاه ســتاره خلیج 
فــارس اخذ کرده اســت همچنیــن برای 
پتروپالایشــگاه های بخش خصوصی هم 
بحث تنفــس خوراک در دولــت و صندوق 
توسعه راه حل کردیم و هر دو سه ماه یکبار 

جلسه برای پیگیری آنها می گذاریم.
وی افزود: همچنین ارتقــا ظرفیت کیفی و 
کمی پالایشگاه های تهران اصفهان تبریز و 

شیراز و آبادان را در برنامه خواهیم داشت.
جواد اوجی ادامه داد: انشالله تا پایان امسال 
یکی از پتروپالایشگاه های کوچک ۶۰ هزار 
بشکه ای به بهره برداری می رسد و پنج سال 
آتی بیش از یک میلیون به ظرفیت پالایشی 

این کشور افزوده می شود.
اوجی خاطرنشــان کرد: یکی از بحث های 
پتروپالایشگاه ها مجوز تنفس خوراک بود 
که ما بــا اصلاح آئین نامــه در هیئت دولت 
امکان تأمین تنفس خــوراک در چند فاز را 

مهیا کردیم که به نفع سرمایه گذار باشد.

وی در رابطــه بــا رایــگان کــردن گاز 
خانواده های محروم گفت: بیش از ۶۵۰ هزار 
خانواده در الگوی مصرف هستند گاز رایگان 
دریافت می کنند به هر تعداد خانوار دیگری 

که باشد وزارت نفت آمادگی دارد.
وی با اشاره به مشــکل عدم سرمایه گذاری 
نفت در سال های گذشــته گفت: در وزارت 
نفت نیازهای و مشــکلات ایــن صنعت را 
بررســی و اولویت بندی کردیــم. اخیراً هم 
پروژه هــای نیمه تمام را بــه رئیس جمهور 
دادم که ۴۰ پروژه با ارزش ۱۳ میلیارد دلار 
بود که تا پایان سال به بهره برداری می رسد 
در ســال جدید هم بیش از ۲۲ پروژه کلام 
و اولویت دار بــا ارزش ۳۰ میلیــارد دلار را 

شروع خواهیم کرد.
وی در رابطــه با میــدان گازی آرش گفت: 
مطالعات لرزه نگاری های این میدان انجام 

شده و تولید از آن به زودی آغاز می شود.
وزیر نفــت افزود بــه منظــور جمع آوری 
میادین غــرب و شــرق کارون ۲۸ میلیارد 

دلار قرارداد بســته شــده که عمدتاً توسط 
پتروشــیمی ها و پالایشــگاه ها است طبق 
قولی که به آقای رئیسی دادیم تا پایان دولت 
سیزدهم تکلیف گازهای مشاغل را مشخص 
می کنیم.وی در پاسخ به برنامه های افزایش 
تولید گاز گفت انشالله تا پایان سال بخشی 
از فاز ۱۱ پارس جنوبی تکمیل می شــود و 
شــرکت ملی نفــت واحــد داده که چهل 
میلیــون مترمکعب به ظرفیت گاز کشــور 

افزوده شود.
وی در رابطــه با دســتاوردهای ســفر به 
آمریــکای لاتین بــا بیان اینکــه مجموعه 
کشــورهای آمریــکای لاتیــن ۲۰ درصد 
منابع نفتی دنیا را در اختیــار دارند به طور 
مشخص کشــور ونزوئلا بزرگترین میادین 
نفتــی و پالایشــگاه ها را در اختیــار دارد، 
افزود: در این ســفر فروش نفت و میعانات 
گازی فرآورده هــای نفتی و پتروشــیمی و 
حتــی تهاتر در اقــلام و کالاهای اساســی 
مورد بحث قرار گرفت و در مورد شناســایی 
ظرفیت هــای پالایشــی جدید توســعه 
میادیــن نفتی و ر خدمات فنی مهندســی 

تفاهم نامه های امضا شد.
وی افزود: یکی از دســتاوردهای این سفر 
عقد قــرارداد بــرای پالایشــگاه های فرا 
سرزمینی است پالایشگاه هایی که به دلیل 
تحریم کارشناس هایشان رفته اند و با کمتر 
از ظرفیت اســمی شــأن کار می کنند که با 
تعمیرات ساده ای می توان افزایش ظرفیت 
پالایشــی داد. ایــن امر می توانــد موجب 

افزایش صادرات نفت ما می شوند.
وزیر نفت ادامه داد: توســعه میادین نفتی و 
گازی و توانمندی های جمهوری اســلامی 
ایران نیز دارد از جمله این تفاهم نامه ها بود 
بخشــی از این ظرفیت را در راستای تهاتر 
با کالاهای اساســی مثل ذرت روغن و شکر 

استفاده می کنیم.
وی افزود با روند فعلی انشــاالله وزارت نفت 
تا پایان ســال ظرفیت فــروش نفت خود را 

تکمیل می کند.

برنامه ریزی متنوع برای تامین برق صنعت در تابستان

بحران کمبود سوخت در راه آمریکا

مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران:

شرکت نفت به تعهدات مسئولیت اجتماعی خود عمل می کند
خریــدار   مدیرعامل شــرکت ملی 
نفت ایران گفــت: این نهــاد علاوه بر 
اجــرای پروژه های توســعه ای، به تمام 
تعهدات خود در زمینه مســئولیت های 
عمــل  نفت خیــز  مناطــق  اجتماعــی 

می کند.
به گزارش شرکت ملی نفت ایران، »محسن 
خجسته مهر« در نشست بررسی مشکلات 
شــهر مسجدســلیمان با تاکید بر شــتاب 
 ،EPC و EPD بخشی به اجرای پروژه های
در قالب طرح توســعه ۲۸ مخــزن، اظهار 
داشت: ارزش ســرمایه گذاری توسعه پنج 
مخزن کبود، بالارود، لالی آســماری، لالی 
بنگســتان و زیلایی که در حــوزه فعالیت 
شرکت نفت و گاز مســجد سلیمان، حدود 
پنج هزار میلیارد تومان اســت که بخشی از 

آن انجام شد.
وی افزود: در جلســاتی که بــا مدیرعامل 
شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب برگزار 
شد، موانع و مشکلات پیش روی پیمانکاران 
در حوزه های مختلــف از جمله تامین کالا 
و پرداختی ها مــورد بحث و بررســی قرار 
گرفت. امیدواریــم با مرتفع شــدن موانع 
شاهد شــتاب در اجرای پروژه های EPD و 

EPC باشیم.

طرح توسعه فاز دوم میدان 
مسجدسلیمان وارد فاز اجرایی می شود

معاون وزیر نفت با اشــاره به توافقنامه امضا 
شده با بنیاد مســتضعفان و شرکت انرژی 
گستر به منظور توسعه فاز دوم میدان نفتی 
مسجدسلیمان به ارزش ۴۰۰ میلیون دلار، 
گفت: هم اکنون مطالعات این طرح توسعه 
ای و تهیه نقشــه طرح جامع توسعه آن در 
حال انجام و حفر ۱۵ حلقه چاه، بازســازی 
و نوســازی برخی تاسیســات و انجام لرزه 
نگاری ســه بعدی از ویژگی های این طرح 
است.به گفته خجســته مهر، طرح توسعه 
فاز دوم میدان مسجدسلیمان از جمله طرح 
هایی اســت که ظرفیت های جدیدی از نوع 
مســئولیت های اجتماعــی و آبادانی را به 
همراه دارد و از جمله طرح های اولویت دار و 

جدی نفت به شمار می رود.
وی اظهار امیدواری کرد که طرح توسعه ای 
مسجدسلیمان حداکثر تا پایان سال جاری 
وارد فاز اجرایی شود زیرا با اجرای این پروژه، 
ضمن نگهداشت توان تولید فعلی، بخشی از 
میدان موسوم به یال شــمالی که از گذشته 
تاکنون توسعه نیافته است، توسعه می یابد.

خجسته مهر با بیان اینکه شرکت ملی نفت 
ایران تخصیص ۷۰۰ میلیون یورو اعتبار را 

برای بازسازی و نوســازی تاسیسات پیش 
بینی کرده است، تصریح کرد: بخش عمده 
ای از این اعتبار به مناطق نفت خیر جنوب 
تعلق می گیرد که با برنامه ریزی مدیرعامل 
این شــرکت به طور قطع اجرای پروژه های 
مرتبط با میدان مســجد سلیمان و نوسازی 

تاسیسات قدیمی شتاب می گیرد.
وی خاطرنشان کرد: بازســازی و نوسازی 
صرفا به معنای تغییر تاسیسات نیست بلکه 
به منظور کاهش آلایندگی هایی اســت که 
به دلیل قدیمی بودن این تاسیســات وجود 
دارد از این رو در کنار بازســازی و نوسازی 
تاسیســات رســیدگی به مباحث زیست 

محیطی نیز مطرح است.

احداث بیمارستان نفت 
مسجدسلیمان

 مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران با بیان 
اینکه هیچ مشــکلی برای تخصیص منابع 
مالی مورد نیــاز برای تکمیل بیمارســتان 
مسجدســلیمان وجود ندارد، اظهار داشت: 
مصوبه هیأت مدیره اخذ شــده و مطالعات 
نیز از ســوی ســازمان بهداشــت و درمان 
صنعت نفت در حال انجام اســت.وی افزود: 
برای تکمیل بیمارســتان مسجدسلیمان 
هر منبعی لازم باشــد تخصیص می دهیم 
حتی بخشی نیز تخصیص داده شده است. 
در ضمن با توجه به پیشرفت کار و مطالعات 
انجام شده به نظر می رسد بتوانیم از مهرماه 

امسال فعالیت های اجرایی را آغاز کنیم.

نفت به تمام تعهدات خود در مناطق 
نفتخیز عمل می کند

معــاون وزیر نفت بــا بیان اینکه شــرکت 
ملی ایران بــه تمام تعهدات خــود از جمله 
تعهدات مربوط به ســفر رییس جمهوری، 
تعهدات حوزه مســکن و مســئولیت های 
اجتماعی عمل می کند، خاطرنشــان کرد: 
شرکت نفت مکلف به تامین منابع مالی این 
تعهدات است، ضمن این که درخواست می 

شود که پروژه ها و ریزپروژه های مرتبط به 
این تعهدات شتاب بگیرند.

وی با تاکید بر این موضوع که ســهم اشتغال 
بومی نباید نادیده گرفته شود، اظهار داشت: 
در زمان اجرای پروژه ها حداکثر اشتغال در 
هر اســتانی باید متعلق به بومی های منطقه 
باشــد مگر در مواردی که مشاغل تخصصی 
اســت تنها در این صــورت بــه کارگیری 
نیروهای غیربومی قابل درک و بلا اشــکال 
است.خجســته مهــر تصریح کــرد: نه تنها 
در اشــتغال باید از نیروهــای بومی منطقه 
اســتفاده کرد بلکه هر جا نیــاز به خدمت، 
تجارت، فعالیت های عمرانی هــم بود باید 
استفاده از این نیروهای انســانی در اولویت 
باشــد؛ حتی لازم اســت که این مــوارد در 
قراردادهایــی که با پیمانــکاران منعقد می 
شود لحاظ شود و عدول از آن با اعمال جریمه 
برای پیمانکاران همراه باشــد. بر اساس این 
گزارش، مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران، 
مدیرعامل شرکت ملی گاز، رییس و اعضای 
کمیسیون انرژی مجلس، مدیران ارشد نفت 
و مدیران ارشــد وزارت نیرو و نفــت امروز با 
حضور در اســتان خوزســتان مشــکلات و 
مسایل شــهرهای مسجد ســلیمان، لالی، 

هفتکل و اندیکا را بررسی کردند.

 آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمي 

شناسه آگهی: 1319054
نظر به دســتور مــواد 1 و 3 قانــون تعیین تکلیف وضعیــت اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شماره 
140060310013025233 مورخ 1400/12/26 هیات قانون تعیین 
تکلیف موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی چمســتان 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقــای / خانم فاطمه آذری، فرزند 

رضاقلی نسبت به ششدانگ
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مســاحت 473/00 مترمربع به شماره 
پــلاک 71 فرعی از 16 اصلی واقــع در قریه گندیما بخش یک خریداری 
شــده از آقای / خانم سعید معبودی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا 
به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضیعت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد ســند رســمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت 
به فاصله 15روز از طریق این روزنامه و محلی/ سراســری در شــهرها 
منتشــر و در روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل 
دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه 
است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، 
گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/02/31
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/16

عین اله تیموری، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان

آگهی مفقودی
برگ ســبز وانت نیســان تیپ 24رنگ ســفید روغنی مدل 1371به شــماره موتور 
427055وشاســی، 072749و شــهربانی ایران 64_497 ل14به مالکیت غلامرضا 

احمدی نسب ندیکی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد. 
یزد



شهردار تهران مطرح کرد
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افزایش دو برابری تخت های ویژه کودکان
معاون درمان وزارت بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی از تلاش های 
این وزارتخانه برای دو برابر کردن تعــداد تخت های مراقبت های ویژه 
کودکان در کشــور خبر داد. ســعید کریمی دراین باره اظهار داشت: 
رویکرد وزارت بهداشــت در دوره جدید عدالت و تعالی نظام ســلامت 
اســت. یکی از مهمترین اقدامات در این راســتا افزایش عادلانه سرانه 
تخت های بیمارســتانی و ارتقای سیستم بهداشــتی و درمانی از نظر 
تجهیزات و امکانات اســت.وی در ادامه با اشــاره به گسترش خدمات 
درمانی در کشور افزود: باعث افتخار اســت که علاوه بر کلانشهر ها در 
شهرهای دیگر همچون بابل هم خدمات فوق تخصصی همچون پیوند 
مغز استخوان ارائه می شود و در شــهرهای مختلف مردم می توانند به 

خدمات، دسترسی عادلانه داشته باشند.

نمایشگاه شهر هوشمند ایران - پایش تحولات 
دیجیتالی شهری

برای اولیــن بار در تاریــخ، اکثریت جمعیت جهان در مناطق شــهری 
زندگی می کنند .شهرهای سراسر جهان دســت خوش دو تحول مهم 
هستند اول اینکه شــهرها در حال رشد هســتند و دوم اینکه شروع به 
تکامل به شهر هوشــمند می کنند. شــهرهایی که قادر به جمع آوری، 
تجزیه و تحلیل مقادیر بســیار زیــادی از داده ها برای خودکار ســازی 
فرآیندها به منظور بهبــود کیفیت زندگی، خدمــات و تصمیم گیری 
بهتر برای مدیران شهری هســتند.در همین راســتا دبیرخانه دائمی 
نمایشگاه شــهر هوشــمند ایران با برگزاری دو دوره موفق طی سنوات 
 ۲۰۲۲ Smart City Expo گذشته سومین نمایشگاه شهر هوشــمند
از تاریخ ۱۲ الی ۱۴ تیر ماه  ســال ۱۴۰۱ با مجوز سازمان توسعه تجارت 
ایران و حمایت وزارت کشور ) مرکز توســعه دولت الکترونیک، فناوری 
اطلاعات و آمار(، ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور، مجمع 
کلانشهرهای ایران ، معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری و حمایت 
مالی صندوق نوآوری و شکوفایی، شهرداری ها، سازمان ها، اتحادیه ها، 
شرکت های بخش خصوصی، شــرکت های دانش بنیان و استارت آپ 
ها در محل  مصلای تهــران با رویکردی نوین در ایجاد تعاملی ســازنده 
و ایجاد همبســتگی و هم افزایی ملی و بین المللی و در راســتای تحقق 
“تولید، دانش بنیان ، اشــتغال آفرین “ برگزار می گردد.این نمایشگاه 
با محورهای تجهیزات زیرساخت های اطلاعات و مخابرات، ساختمان 
های هوشمند، دولت هوشــمند، انرژی، حمل و نقل هوشمند، محیط 
زیســت هوشــمند، ، ســلامت، آموزش و ورزش، اقتصاد هوشــمند، 
امنیت در شهرهای هوشــمند بزرگترین گردهمایی شرکت های برتر 
هوشمندسازی کشور می باشدکه نقش بسیار مهمی در توانمندسازی 
شــهرهای نوآور و تصمیم گیری بهتر مدیران شــهری بــه منظور ارائه 
مطلوب خدمات نوین شــهری می باشد.جهت کســب اطلاعات بیشتر 
www.smartci�بــا دبیرخانه دائمی نمایشــگاه بــه آدرس ســایت 

tyxpo.com  مراجعه و یا با شــماره هــای۴۴و۰۲۱-۲۲۸۹۳۲۴۲ / 
۰۹۹۱۶۳۶۴۴۱۶ تماس حاصل فرمائید.

شهر

مهشید جعفری معظم  شــهردار تهران 
گفت: شــهرداری با ارگان هــای نظامی و 
انتظامی برای آزادسازی زمین های شهری 
به نفع مردم تعامــل دارد و این کار از طریق 

ارگان های مختلف پیش می رود.
علیرضا زاکانی، در برنامــه »بدون توقف« 
شبکه ســه ســیما با تاکید بر اینکه تهران 
نیازمند اجرای پروژه های عمرانی اســت، 
گفت: بیشــترین کار عمرانی که در شــهر 
تهران انجام شده اســت در دوره ای بود که 
آقای قالیباف به مدت ۱۲ ســال شــهردار 
تهران بود. بیشتر بزرگراه ها، تونل ها و معابر 

شهری در این دوره ساخته شد.
وی با اشــاره به اینکه تهران وضعی دارد که 
حتماً نیاز به کار عمرانی دارد، افزود: افرادی 
که عنــوان می کنند تهران بــه کار عمرانی 
نیاز ندارد، شــاید ندانند که نیازهای شــهر 
تهران چیســت. به عنوان مثال تهران نیاز 
به ۷۰۰ کیلومتر شــبکه آب های ســطحی 
دارد که ۵۳۰ کیلومتر از آن اجرا شده و ۱۷۰ 
کیلومتر آن باقــی مانده اســت که اجرای 
این مقدار باقیمانده خــود یک کار عمرانی 
بزرگ است علاوه بر اینکه نگهداری از ۵۳۰ 
کیلومتر شبکه آب های سطحی انجام شده 
نیز کار بزرگی است.شــهردار تهران ادامه 
داد: تهــران بزرگراه های زیــادی دارد اما 
بزرگراه شهید شوشــتری، بزرگراه یادگار 
امام )ره( به ســمت غرب تا جاده ساوه ادامه 
بزرگراه شــهید صیاد تا بزرگــراه آزادگان 
و… از جمله کلان پروژه های شــهر تهران 
اســت که باید انجام شــود.. به عنوان مثال 
اگر بزرگراه شهید شوشــتری ساخته شود 
عملًا ۱.۵ درصد از بار ترافیکی شــهر تهران 
کم می شــود و ۵ درصد از بار ترافیکی شرق 

تهران کم می شود.
وی با اشــاره به اینکــه انجام ایــن کارها، 
فعالیت های عمرانی بزرگی است که باید در 
شهر تهران انجام شــود، بیان کرد: به همین 
دلیل اعتقاد داریم که حتماً باید کار عمرانی 
در شهر تهران انجام شــود. به عنوان مثال 
۱۲۰۰۰ کیلومتر مســیر پیاده راه در تهران 
وجود دارد. وقتی قرار اســت در این مسیر 
مناسب ســازی انجام شــود، انجام آن کار 

بزرگی است. این نیز کار عمرانی است.
زاکانــی در ادامــه درباره ثبــت اطلاعات 

زمین های شــهری تهران برابــر ماده ۴۰ 
برنامه توســعه یادآور شــد: از برنامه سوم 
توسعه شهر تهران چند سال گذشته است. 
باید این برنامه از دو ســال پیــش اجرایی 
می شــد به همین دلیل طبق ماده ۴۰ آنکه 
شــهرداری تهران را مکلف بــه تهیه بانک 
اطلاعات زمین شهری در دو سال اول کرده 
بود، دو سال نخست این برنامه فرادستی در 

دوره گذشته مدیریت شهری بوده است.

جمع آوری اطلاعات ۹۶0 هزار قطعه 
زمین شهری

وی بــا بیان اینکــه در حال حاضــر حدود 
۹۶۰ هــزار قطعه زمین شــهری در تهران 
وجــود دارد که اطلاعات ایــن قطعات باید 
جمــع آوری شــود، تاکید کرد: بخشــی 
از قطعــات ایــن زمین هــا نیــز متعلق به 
شــهرداری تهران اســت ما در ابتدا سعی 
کردیم تا اطلاعات این زمین های شــهری 
را جمــع آوری کنیم و هــم زمین هایی که 
مالکیت آن متعلــق به شــهرداری تهران 

است، جمع آوری می کنیم.
شــهردار تهــران با بیــان اینکه تــا کنون 
اطلاعــات ۱۷۰۰۰ قطعــه از زمین هــای 
شــهری شــهرداری تهران ثبــت و ضبط 

شــده و این کار همچنان ادامه دارد، گفت: 
بعد از این مرحله در نظــر داریم تا اطلاعات 
جمع آوری شــده را به اشــتراک بگذاریم و 
می خواهیم شرایط را به ســمتی ببریم که 
کسی نتواند به امکانات شــهرداری تهران 
چنگ اندازی کند و به ســمتی پیش برویم 
که بتوانیــم از ایــن امکانات در ســرمایه 
گذاری هایــی که در شــهر تهــران انجام 

می دهیم، استفاده کنیم.
زاکانی با اشاره به تعامل شهرداری تهران با 
ارگان های نظامی و انتظامی برای آزادسازی 
زمین های شهری به نفع مردم افزود: اکنون 
از طریق ارگان های مختلف این کار را پیش 
می بریم. به عنوان مثال یکی از مشــکلاتی 
که ســال ها در محدوده دوشــان تپه وجود 
داشــت، انقطاع خیابان دماونــد از طریق 
دسترســی هایی که باید انجام می گرفت؛ 
بود. اکنــون تفاهمــی انجــام داده ایم که 
۷۰ هکتار از این زمین ها به نفع شــهر آزاد 
شــود. یا کارخانه جنگ افزار سازی که در 
خیابــان پیروزی تهــران وجــود دارد هم 
تفاهم با ارتش انجام شــد و هم در شــورای 
عالی شهرسازی مقرر شــد ۱۱ هکتار از این 
محــدوده را برای ایجاد ســرانه های فضای 
سبز این منطقه مورد اســتفاده قرار دهیم. 

این تفاهمات با دستگاه های مختلف انجام 
شده است و هدف این اســت که برای مردم 

تسهیلات و آرامش خاطر ایجاد کنیم.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا مدیریت 
شهری در این دوره به فکر اتمام پروژه های 
نیمه تمام شهر است یا پروژه های جدیدی 
را ایجاد خواهد کــرد، ادامه داد: هر دو کار را 
انجام می دهیم به عنــوان مثال ما در تهران 
نیاز داریم تا ۹۸ تقاطع بزرگراهی در شــهر 
ایجاد شود. این میزان ۷۰۰ کیلومتر مسیر 
شــهروندان را در تهران نزدیک می کند که 
این عدد بســیار بزرگ و بالا اســت. ما در ۶ 
ماهه اول اطلاعات ســاخت این ۹۸ تقاطع 
را اســتخراج کردیم و حتی ۳ مورد را نیز به 
ســرانجام رســاندیم. درباره ۱۸ عدد از این 
تقاطع ها در حال واگذاری به پیمانکار برای 
ســاخت و تکمیل پروژه هســتیم و در ۲.۵ 
سال اول حدود ۶۰ تقاطع تکمیل و به بهره 
برداری می رسد. تاکید کرده ایم که از زمان 
اجرای پروژه ساخت این تقاطع ها روزشمار 
بگذارند تا مردم بدانند که چه اتفاقی در شهر 

تهران در حال روی دادن است.
شــهردار تهران ادامه داد: این برنامه ریزی 
بدان معناســت که کارهایی که از سال های 
گذشته شروع شــده و به اتمام نرسیده بود، 

تمــام می شــوند. در این دوره به ســرعت 
اطلاعات پروژه های نیمه تمام را جمع آوری 
کردیم و در نظر داریم تا آنها را تکمیل کنیم.
وی با بیــان اینکه انجام این کار گشــایش 
بزرگی در شــهر تهران روی می دهد، گفت: 
یکی از این جنس پروژه ها ســمت باقر شهر 
بود که وقتی شــهرداری تهران به ما تحویل 
داده شد این پروژه پیشــرفت ۷۸ درصدی 
داشت ما یک قرار سه ماهه برای تکمیل این 
پروژه گذاشتیم تا در سه شــیفت کاری به 
سرانجام برســد و در پایان مدت مقرر نیز به 

بهره برداری رسید.
شهردار تهران یادآور شد: اگر پروژه ای آماده 
بهره برداری باشد، عقل سلیم حکم می کند 
که با سرمایه مردم بازی نکنیم و این پروژه ها 
تکمیل و به بهره برداری برسد. پروژه یادگار 
امام که متصل شــده و به سمت جاده ساوه 
می رود، پــروژه ای به بزرگــی بزرگراه امام 
)علی( اســت که در غرب تهران اســت و در 
حال انجــام تملک ها در مســیر این پروژه 
هستیم. امسال عملیات عمرانی این پروژه 
شــروع می شــود و تا ۲.۵ ســال آینده نیز 

تکمیل و به بهره برداری می رسد.
وی با بیــان اینکه در این میــان پروژه های 
جدیدی نیز در شــهر تهران اجرا می شود، 
تاکید کرد: به عنوان مثال بزرگراه شــهید 
شوشــتری که بخش هایی از آن اجرا شده 
و بخش قابل توجهی از آن نیــز باقی مانده 
اســت در حالا انجــام این پروژه هســتیم 
تا ظرف ۳ ســال به بهره برداری برســد. در 
حال حاضر مقطع بــه مقطع در حال تملک 

هستیم تا این کار انجام شود.
شهردار پایتخت افزود: بخشی از پروژه ها از 
ابتدا در این دوره انجام می شود. به دنبال این 
هستیم تا پروژه بزرگراهی شهید متوسلیان 
را که ادامه بزرگراه شــهید صیاد شیرازی تا 
بزرگراه آزادگان که حدود ۹ کیلومتر است 
را به زیر زمین ببریم تا در قالب تونل شهری 
ساخته شود و یک گشایش شمالی جنوبی 

در میانه شهر تهران ایجاد شود.
زاکانی در ادامه با اشــاره بــه اینکه بخش 
مطالعاتــی پروژه های جدید نیــز در حال 
انجام اســت، گفت: مانند پــروژه راه آهن 
شهری سبک که روز زمین اجرا می شود و به 

اندازه دو، سوم مترو کارآیی دارد. 

رئیس سازمان حمایت مطرح کرد
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آیافهماینکهپتروشیمی،میانکالهرانابود
خواهدکردسختاست؟

صادق زیبــاکلام  درک اینکه ایجاد پتروشــیمی چه بلایی بر ســر 
میانکاله خواهد آورد به نظر نمی رســد آنقدرها پیچیده باشد که نیاز به 

تشریح و بحث و مجادله داشته باشد.
هیچ جور نمی توان تصور کــرد که امام جمعه محترم بهشــهر، برخی 
نمایندگان مجلس استان مازندران و یا مقامات محلی ندانند که چه بر 
ســر طبیعت میانکاله خواهد آمد. اینکه علیرغم نابودی محیط زیست 
همچنان بر ایجاد پتروشیمی اصرار می ورزند مبین همان داستان تلخ 

همیشگی است.
مسئولین به منظور تبلیغات و ایجاد محبوبیت سیاسی برای خودشان 
اقدام به انجــام پــروژه ای مینمایند بــدون در نظر گرفتــن تبعات و 
آثار بلندمدت مخــرب آن طرح بر محیط زیســت! بگذریم که درمورد 
پتروشــیمی میانکاله، جدای از تراژدی همیشگی قربانی شدن محیط 
زیســت به پای ایجاد یک واحد صنعتی یا کشیدن جاده یا تبدیل باغات 
و فضای سبز به مســکونی و نظائر اینها، پای زدوبند و مفاسد اقتصادی 

هم در میان است.
چه تعداد سدســازی، احداث فرودگاه، ایجاد صنایع یا پروژه های کلان 
دیگر را می توان ســراغ گرفت که جدای از آثار زیانبــاری که بر محیط 
زیســت داشــته اند، از منظر اقتصادی هم هیچ توجیه ای ندارند. فقط 
یک نمایش تبلیغاتی بــرای مقامات محلی یا نماینــدگان آن منطقه 
بوده که در انتخابات بعــدی رای آورده و مجددا راهی مجلس شــوند. 
بعد زدوبندهای مالی و اقتصادی پشــت پرده را هم کــه کنار بگذاریم، 
واقعیت آنســت که اصرار مقامات محلی به منظور ایجاد پتروشــیمی 
در میانکاله، تکــرار همان تراژدی قربانی کردن محیط زیســت و آثار و 
تبعات بلندمدت پــروژه به پای بهره برداری های سیاســی کوتاه مدت 
است. از بین رفتن محیط زیست و سایر تبعات منفی بلندمدت احداث 
پتروشیمی در میانکاله، فدای سر ایجاد محبوبیت برای مقامات محلی 

که براه خواهد افتاد : »ماچگونه ما شدیم؟«

با تدبیر سازمان بورس محقق می شود
بازگشتارزشذاتیصندوقهایدارایکم

وپالایشیکم
سازمان بورس و اوراق بهادار راهکار ســه گانه ای را برای تغییر وضعیت 

صندوق های دولتی ETF ارائه کرد.
 به نقل از ســازمان بــورس و اوراق بهــادار، »مجید عشــقی« رئیس 
ســازمان بورس و اوراق بهــادار در آذر مــاه ۱۴۰۰ مهمترین دغدغه 
دارندگان صندوق های ETF را مطرح و اعلام کــرد که تلاش می کند 
تا صندوق های دولتی ETF به NAV خود با همان ارزش ذاتی نزدیک 

شوند.
در راستای این مأموریت، سازمان بورس راهکار سه گانه ای را در هیأت 
مدیره جمع بندی و پیشــنهاد کرده اســت که اکنون این راهکار برای 

اجرایی شدن در انتظار تصویب شورای عالی بورس قرار دارد.
همچنین پیــش بینی می شــود با اجرایی شــدن این پیشــنهادات، 
صندوق های دارا یکم و پالایــش یکم به ۹۵ درصــد ارزش ذاتی خود 
برسند.براساس این راهکار سه گانه ســازمان بورس برای صندوق های 
ETF، در ابتدا اشخاص غیردولتی ســهام دار این صندوق ها می توانند 
در صندوق هــا اعمــال رأی کنند.همچنین صندوق هــای ETF به 
صندوق های فعال و بخشی تبدیل شــوند، یعنی صندوق ها می توانند 

ترکیب سبد سهام را تغییر بدهند و بازارگردان نیز داشته باشند.

یادداشت

بازار

خریدار   تابش گفت: اقتصاد دســتور پذیر 
نیست و یک شبه نمی توان قیمت را برگرداند.
اظهارنظر منتشــر شــده از رئیس سازمان 
حمایــت از حقوق مصرف کننــدگان مبنی 
بر)کاهش یک شــبه قیمت ها( منجر شد تا 

به سراغ او رفته و اصل ماجرا را جویا شویم.

  به چه دلیل دســتور بازگشت یک 
شبه قیمت ها را صادر کردید؟

هر کســی الفبایی از اقتصــاد بداند درک 
خواهد کرد که اقتصاد دســتور پذیر نیست 

و یک شبه نمی توان قیمت ها را برگرداند.
مصاحبه ای که از من منتشر شد نمی دانم با 
چه دلیلی، دانسته یا ندانسته، از حرف های 
من بیرون آورده شد و متاسفم که اعلام کنم 
هزینه ای برای حــوزه بازرگانی ایجاد کرد و 
موجب دلنگرانی عــده ای از هموطنانمان 
شــد، اما من کل ایــن مصاحبــه و متن را 

تکذیب می کنم.

   قیمت گذاری محصولات مختلف در 
کشوربه چه صورت است؟

 در کشــور دو نــوع قیمت گــذاری داریم 
که پیشــینی و پســینی هســتند. قیمت 
گذاری هــای پیشــینی مشــمول حداقل 
کالاهاســت که بیشــترین نقش را در سبد 
خانوار دارند. به اســتناد قوانین و رویه های 
موجود امروز ۵۰ قلم کالا مشــمول قیمت 
گذاری پیشینی است.این ۵۰ قلم مثل برنج، 
گوشــت قرمز، گوشــت مرغ، روغن نباتی، 
لبنیات، روغن موتور، لوازم خانگی و پوشک 

از این دست کالا ها هستند.

  فراینــد افزایش قیمــت کالاهای 
مشمول قیمت گذاری پیشنی به چه 

صورت است؟
هر کســی از زینفعان این کالا هــا به دنبال 
تغییر قیمت آن باشند مشــمول فرایندی 
است که در قانون تعریف شده است. فرایند 
به این صورت اســت که ابتدا مستنداتی که 
ثابت می کنــد قیمت آن ها نســبت به قبل 
تغییر کرده باید به سازمان حمایت تحویل 
بدهند تا ســازمان حمایت هم کارشناسی 
کرده قیمــت آن را محاســبه کنــد. این 

کارشناسی قیمت باید در ستاد تنظیم بازار 
کشوری مصوب شــود و پس از ابلاغ ستاد 
تنظیم بازار کشــوری قیمت جدید قابلیت 

اجرا پیدا خواهد کرد.

   در صورت افزایش قیمت خود سرانه 
چه برخوردی با متخلفان خواهد شد؟

هر کســی برای تغییر قیمــت روالی غیر از 
این طی کرده باشد مشمول بی قانونی شده 
است. به صاحبان زنجیره تامین و توزیع این 
کالا ها توصیه می کنیم روند افزایش قیمت 
را به صــورت قانونی طــی کنند.قبل از آن 
که موضوعات قضایی برای تولیدکنندگان 
ایجاد شود پیشنهاد می کنیم به قیمت های 
قبل بازگردند. اعتقاد ما این اســت که باید 
کار ها در فرآیند انجام شود به جای آن که به 
فکر بگیر و ببند باشیم. ممکن است کالا های 
آن ها مشمول همین میزان افزایش قیمت 
باشــد، اما توصیــه می کنیم این مســیر را 

برگردند و مسیر قانونی را طی کنند.
این صحبت ها )بازگشــت قیمــت به قبل( 
بیشــتر متوجه همــان اســتان و یکی از 
واحد هــای تولیــدی در آنجا بــود که باید 
مســیر قانونی را طی می کــرد، اما کاهش 

قیمت نداد و پرونده آن به تعزیرات ارســال 
شد.کســانی که برای افزایش قیمت مجوز 
نگرفتند مشمول گرانفروشی می شوند. یک 
واحد تولید پوشک در جلســه با ما بود و این 
فرآیند را طی نکرده بود؛ من همانجا همین 

صحبت ها را اعلام کردم.

  امسال مجوزی برای افزایش قیمت 
کالاهای مشــمول قیمــت گذاری 

پیشینی صادر شده است؟
اخیرا مســتنداتی به ما داده انــد و ما در حال 
بررسی مستندات آن ها هستیم، اما برای این 
۵۰ قلم کالا هر کس افزایشی داده باشد تخلف 
کرده و باید قیمت ها را به قیمت های سال قبل 
بازگرداند.به دنبال آن هستیم مستندات ارائه 
شده را بررســی کرده و به جلسه ستاد تنظیم 
بازار برســانیم. فرآیند تعریف شده باید طی 
شــود و همکاران ما در ســازمان های صمت 

پیگیر این موضوع هستند. 

   نظارت  بر کالاهای مشمول نظارت 
پسینی به چه صورت است؟

در خصوص الباقی کالا ها نظارت پســینی 
داریم. فرمولی را بــه بنگاه ها ابلاغ کرده ایم 

و بنگاه ها خودشــان می توانند با این فرمول 
قیمت گذاری کــرده و محصولاتشــان را 
بفروشــند.رعایت نکردن ضوابــط تعیین 
قیمت بــه دو صورت ممکن اســت عواقب 
برای بنگاه ها به همراه داشته باشد. اول این 
که ممکن است فردی از آن ها شکایت کند 
و مجبور به رسیدگی به شکایت و تطبیق با 
ضوابط بشویم.در این شرایط اگر ضوابط ما 
قیمت پایین تری نســبت به قیمت درج شده 
روی کالا را نشان دهد برخورد تعزیری با آن ها 
انجام خواهد شــد. گاهی هم سازمان حمایت 
به عنوان مدعای حقوق مصرف کننده انحراف 
از این ضوابط را احساس کند به صورت مشابه 

بررسی و برخورد خواهد کرد.

  ســازمان حمایت تولید کننده ها را 
برای پایین نگه داشــتن تولید تحت 

فشار می گذارد؟
تامین حقوق مصرف کننــده از چرخ تولید 
ایجاد می شود. اول باید کالایی وجود داشته 
باشد که بتوانیم درباره کنترل بازار و حقوق 
مصرف کننــده صحبت کنیــم. حق تولید 

کننده را باید به خودش بدهیم.
اگر تولید به صرفه نباشد کاهش پیدا خواهد 

کرد و با کمبود کالا مواجه خواهیم شد.

  طرح درج قیمت تولید کننده به چه 
صورت ادامه پیدا خواهد کرد؟

از ابتدای اردیبهشــت همه کالا های بسته 
بندی به خصوص خوراکی و غذایی مشمول 
درج قیمت تولید کننــده و مصرف کننده 
به صورت همزمان خواهد شــد. اگر کسی 
مشــکل فضای چاپ داشته باشد هم قیمت 
تولید کننــده به صورت )قیمــت ت( آن را 
چاپ کنــد. همزمان بایــد حداکثر قیمت 
مصرف کننده هم روی محصول درج شود. 
هر چیزی به غیر از این واژه ها روی محصول 

درج شود مورد قبول نخواهد بود.

  این طرح چه تفاوتی با شیوه قیمت 
گذاری قبلی دارد و چه منافعی به برای 
مصرف کننده به همراه خواهد داشت؟

اولین محصول این طرح شــفافیت اســت، 
مصرف کننده حق دارد بداند کالا چه مسیر 
قیمتی و توزیعی را طــی می کند. این باعث 
حذف ســوداگران و زیاده خواهان خواهد 
شد. هر چه این فرآیند کوتاه تر باشد هزینه 
توزیــع کاهش پیــدا کــرده و کالا ارزان تر 
به دســت مصــرف کننده خواهد رســید. 
تخفیفات کذایــی که قبلا به نــام مصرف 
کننــده و بــه کام تولید کننــده بود حذف 
خواهند شد.با این روش نظارت مردم هم به 
ما کمک خواهد کرد و حق خودشــان را تم 
خواهند گرفت تا کالا با قیمت مناسب تری 

به دستشان برسد.

  چــه زمانی قیمــت تولیدکننده و 
مصرف کننده یکجــا روی کالا درج 

خواهد شد؟
امروز یکم اردیبهشت ۱۴۰۱، همه کالا های 
بســته بندی، مخصوصا کالا های خوراکی 
و غذایی، مشــمول درج قیمــت همزمان 
تولیدکننده و مصرف کننده می شــوند که 
نخستین اثر آن، شفافیت و شیشه ای کردن 
شبکه تامین و توزیع، قیمت و فرآیند است و 
حق مشتری یا مصرف کننده است که بداند، 
کالایی که می خرد چه مســیر قیمتی و چه 

مسیر توزیعی را طی می کند.

«تـولـيـد؛ دانـش بـنـيـان، اشـتـغـال  آفـريـن»
بسمه تعالی

آگهی  نوبتی سه ماهه چهارم سال 1400املاک واقع در بخش هشت حوزه ثبتی جم  
 برابر مقررات ماده 11و12 قانون ثبت وماده 59 ائین نامه قانون ثبت اسامی اشخاصی که املاک انها در سه ماه چهارم سال 
1400پذیرش ثبت  گردیده اند و همچنین پرونده هایی که در اجرای قانون تعیین تکلیف ،  در سه ماهه چهارم سال 1400 

پذیرش ثبت گردیده اند. به شرح ذیل جهت اطلاع عموم اگهی میشود .
1-پلاک 36/258   اداره اوقاف و امور خیریه جم  مسجد ابوالفضل ولایت  ششدانگ یکباب مسجد واقع در  ولایت

  2-پلاک  36/1977  آقای  خورشید زحمت کش  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
3-پلاک  36/5501  آقایان مصطفی اســماعیلی و حجت اله خســروانی شیری ششــدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  

اسلام آباد
 4-پلاک 36/5572   آقای   پرویز بنادری   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد

  5-پلاک 36/5574   خانم راحله عبداله زاده   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  6-پلاک   36/5575 آقای حسین سعیدی کیا   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در اسلام آباد 

  7-پلاک  36/5576  آقای  محمد رنجبر ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  8-پلاک   36/5577 خانم یاسمن جمالی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد

  9-پلاک  36/5578  خانم ها پری چمن کار و مهتاب چمن کار  ششــدانگ یک قطعه زمین محصور باســهام معینه در اظهار 
نامه واقع در  اسلام آباد

  10-پلاک   36/5579 آقای عباس رفیعی پور  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  11-پلاک  36/5580 آقای حمزه رفیعی پور  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  12-پلاک  36/5581 آقای حمزه رفیعی پور  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  13-پلاک  36/5582 آقای حمزه رفیعی پور  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد

  14-پلاک   36/5584 آقای سید مرتضی حسینی مقدم   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  15-پلاک   36/5585 خانم زینب تهمتن زاده    ششدانگ یک باب خانه واقع در  ولایت

  16-پلاک   36/5586 خانم مدینه آهار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد
  17-پلاک   36/5602 آقای مسعود عباسی  ششدانگ یک باب خانه واقع در  ولایت

  18-پلاک  36/5604  آقای  سید شهاب الدین حسین زاده  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  ولایت
  19-پلاک   36/5607 آقایان عبدالحســن روشــن و ایوب روشن   ششــدانگ یک قطعه زمین محصور با سهام معینه در 

اظهارنامه واقع در  ولایت
  20-پلاک  36/5610  آقای قاسم وطن خواه ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  ولایت
  21-پلاک  36/5612  آقای علی کرم باقری  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  ولایت

  22-پلاک   36/5613 خانم سیده لاله هاشمی   ششدانگ یک باب خانه واقع در  اسلام آباد
  23-پلاک    36/5614آقای محمد اعتماد   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد

  24-پلاک  36/5615  آقای محمد اعتماد   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  اسلام آباد 
  25-پلاک   36/5617 آقای هادی منصوری  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  ولایت

  26-پلاک   36/5661 دولت جمهوری اســلامی ایران  وزارت بهداشــت مرکز درمانی  امیرالمومنین جم ششدانگ یک باب 
ساختمان واقع در  ولایت در اجرای قانون تعیین تکلیف

  27-پلاک   36/5662 دولت جمهوری اســلامی ایران  وزارت بهداشــت  ساختمان شبکه بهداشت جم ششدانگ یک باب 
ساختمان واقع در  ولایت در اجرای قانون تعیین تکلیف

  28-پلاک  36/5663  آقای  بهرام محمدی ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  ولایت در اجرای قانون تعیین تکلیف
  29-پلاک   36/5673 آقای  محمود رحیمی حیاتی  ششدانگ یک  باب ساختمان واقع در  ولایت 

  30-پلاک  36/5674  آقای  حسین کوکبی ششدانگ یک باب ساختمان واقع دراسلام آباد  
  31-پلاک   37/2747 آقای یونس شهپر   ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  خواجه احمدی
  32-پلاک  37/2748  آقای  یونس شهپر ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  خواجه احمدی

  33-پلاک 37/2755   خانم سمیه برهمند   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی
  34-پلاک37/2773    خانم عاطفه آسیم   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی

  35-پلاک  37/2783  آقای احمد زارع  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی
  36-پلاک  37/2784  آقای علی فخرایی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی

  37-پلاک   37/2805 آقای ابراهیم نکوئی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی
  38-پلاک  37/2807  آقای وحب یوسفی  ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  خواجه احمدی

  39-پلاک  37/2808  آقای وحید یزدانجو  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی
  40-پلاک   37/2822 آقایان امیر قاسمی کازرونی و احمد قاسمی کازرونی  ششدانگ یک قطعه زمین محصوربا سهام معینه 

در اظهارنامه واقع درخواجه احمدی  
  41-پلاک  37/2829  آقای عباس موسوی  ششدانگ یک باب خانه واقع در  خواجه احمدی

  42-پلاک  37/2830  آقای وحید بقائی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در خواجه احمدی 
  43-پلاک  37/2831  آقای  مرتضی رحمن ستایش ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی

  44-پلاک   37/2833 آقایان سید اسداله حسینی نژاد و حمید رفیعی پور   ششدانگ یک باب ساختمان با سهام معینه در 
اظهار نامه واقع در  خواجه احمدی

  45-پلاک  37/2851  آقای مهدی ابراهیمی  ششدانگ یک باب قطعه زمین محصور  واقع در  خواجه  احمدی
  46-پلاک  37/2852  آقای مهدی ابراهیمی  ششدانگ یک باب قطعه زمین محصور  واقع در  خواجه  احمدی

  47-پلاک 37/2853   آقای حیدر انصاریان   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی
  48-پلاک  37/2854  آقای ابراهیم مدرسی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  خواجه احمدی 

  49-پلاک   38/270 خانم مینا رفیعی    ششدانگ یک باب خانه  واقع در  قلعه کهنه
  50-پلاک  38/271  خانم ام البنین آبین   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در قلعه کهنه 

  51-پلاک   40/111 آقای حسین دیبا   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  زیبا مکان
  52-پلاک   40/112 آقای حسین دیبا   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  زیبا مکان

  53-پلاک  40/113  آقای عبداله یگانه  ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  زیبا مکان
  54-پلاک  40/114  آقای حسین دیبا  ششدانگ یک باب  خانه واقع در  زیبامکان

  55-پلاک  41/333  آقای غلامحسین دهقانی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  صیدی
  56-پلاک  44/356  دولت جمهوری اســلامی ایران سپاه پاسداران انقلاب اسلامی پایگاه صاحب الزمان قائدی   ششدانگ  

یکباب ساختمان واقع در قائدی 
  57-پلاک  45/84  آقایان ســید صالح آرزم و خیزران خلیلی   ششــدانگ یک باب ســاختمان با سهام معینه در اظهار نامه   

واقع در  تل قلعه
  58-پلاک   46/359 آقای علی شکیبا  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بندانو
  59-پلاک   50/319 آقای  احسان انصاری فرد ششدانگ یکباب خانه واقع در  آبگرمک

  60-پلاک   60/902 آقای اسماعیل حیا تغیبی بلداجی  ششدانگ یک باب ساختمان  واقع در  علی آباد
  61-پلاک   60/906 آقای  سجاد قاسمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در علی آباد
  62-پلاک 60/907   آقای احمد قاسمی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در علی آباد
  63-پلاک 60/912   آقای  سید کاظم خلیلی فرجام ششدانگ یکباب خانه  واقع در  علی آباد
  64-پلاک   60/913 خانم زهرا ادیب   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  علی آباد
  65-پلاک   60/915 آقای اکبر رزاقی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  علی آباد
  66-پلاک  60/916  آقای محمد حسن حواشی   ششدانگ یک باب خانه واقع در  علی آباد 
  67-پلاک   60/953 خانم  مریم منصور زاده   ششدانگ یک باب خانه  واقع در  علی آباد 
  68-پلاک   60/954 خانم  مریم منصور زاده   ششدانگ یک باب خانه  واقع در  علی آباد 

  69-پلاک  61/118  آقای  عباس قاسمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهر حاج نوشاد 
  70-پلاک  62/1124  آقای  حبیب عبداله زاده  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهر باغ

  71-پلاک   62/1532 آقای احمد جاودان   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهر باغ
  72-پلاک 62/1533   آقای علی عندلیب  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهر باغ
  73-پلاک 62/1534   آقای علی عندلیب  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهر باغ
  74-پلاک 62/1535   آقای علی عندلیب  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهر باغ
  75-پلاک   62/1537 خانم بهاره مهدیه   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهر باغ

  76-پلاک  62/1538  آقای حمید مظفری   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهر باغ
  77-پلاک  62/1539  خانم زینب روستا رود بالی   ششدانگ یک باب ساختمان واقع در بهر باغ 

  78-پلاک  62/1542  آقای محمد فرخنده کردار  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهر باغ
  79-پلاک   62/1543 آقای محمد ابراهیمی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهر باغ

  80-پلاک  63/2923  آقای  جلال الدین حسینی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم 
  81-پلاک  63/3652  آقای  عبدرالرســول پیراســته ششدانگ   یک باب خانه  واقع در  بهارستان در اجرای قانون تعیین 

تکلیف
  82-پلاک 63/3890   آقای  محمود جمشیدی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم

  83-پلاک  63/3901  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  84-پلاک  63/3902  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  85-پلاک  63/3903  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  86-پلاک  63/3904  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  87-پلاک  63/3905  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  88-پلاک  63/3906  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  89-پلاک  63/3907  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  90-پلاک  63/3908  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  91-پلاک  63/3909  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  92-پلاک  63/3910  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  93-پلاک  63/3911  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  94-پلاک  63/3912  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  95-پلاک  63/3913  آقای عیسی سالمی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان

  96-پلاک   63/3914 آقای  علی اکبر رکنی پسند  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهارستان 
  97-پلاک  63/3915  خانم  سهیلا تازش    ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان

  98-پلاک 63/3916   آقای  محمد رضا نوبخت ششدانگ یک باب ساختمان  واقع در  بهارستان
  99-پلاک 63/3917   خانم الهام حیدری   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم

  100-پلاک  63/3921  آقای ابراهیم بادین  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  101-پلاک 63/3922   لیلا شریفی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهارستان 

  102-پلاک   63/3924 آقایان افشین کشاورزی و میثم ثابت قدم با سهام معینه در اظهار نامه  ششدانگ یک باب ساختمان  
واقع در  جنوب جم

  103-پلاک   63/3925 آقای  علی رحیمی ثابت ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  104-پلاک   63/3926 آقای  محمد زبردستیان ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم 

  105-پلاک    63/3927آقای معصومه ذنوبی جو  ششدانگ یک باب خانه واقع در  بهارستان
  106-پلاک  63/3928  آقای محمد آگاهی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم
  107-پلاک 63/3929   آقای مختار آگاهی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم
  108-پلاک 63/3930   آقای مختار آگاهی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم

  109-پلاک 63/3931   آقای مختار آگاهی ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  جنوب جم
  110-پلاک 63/3932   آقای مختار آگاهی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم
  111-پلاک 63/3933   آقای مختار آگاهی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم

  112-پلاک  63/3934  آقای  ابراهیم فتوحی ششدانگ یک باب ساختمان  واقع در  بهارستان
  113-پلاک   63/3938 آقای رضا ارشدی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در جنوب جم 
  114-پلاک  63/3944  آقای  عیسی رنجبر ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان

  115-پلاک  63/3945  خانم قمر تاج زارع   ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  جنوب جم
  116-پلاک  63/4015  آقای غلامعباس مختاری  ششدانگ یک باب خانه واقع در  بهارستان
  117-پلاک   63/4018 آقای  رسول صفر پور ششدانگ یک باب خانه  واقع در  بهارستان 

  118-پلاک  63/4019  خانم ناز بس آب روشن   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در جنوب جم 
  119-پلاک  63/4022  آقای عباس آتش روز  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  جنوب جم

  120-پلاک   63/4031 آقای  سید یعقوب موسوی  ششدانگ یک باب خانه واقع در  بهارستان 
  121-پلاک   63/4032 آقای عباس سعادت  ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  جنوب جم 

  122-پلاک   63/4033 آقای جلیل فقیهی   ششدانگ یک باب ساختمان واقع در  بهارستان 
    123-پلاک  63/4034  آقای  سید علی آذریار  ششدانگ یک باب خانه واقع در  بهارستان 

  124-پلاک  63/4035  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  125-پلاک  63/4036  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  126-پلاک  63/4037  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  127-پلاک  63/4038  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  128-پلاک  63/4039  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  129-پلاک  63/4040  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  130-پلاک  63/4041  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  131-پلاک  63/4042  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  132-پلاک  63/4043  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان
  133-پلاک  63/4044  آقای سید علی آذریار   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان

    134-پلاک 63/4045   خانم پریسا نعمتی   ششدانگ یک باب خانه واقع در  بهارستان 
  135-پلاک  63/4046  آقای غلامحســین زنگنه و خانم سمیرا همتی   ششدانگ یک قطعه زمین محصوربا سهام معینه در 

اظهار نامه  واقع در جنوب جم 
    136-پلاک   63/4047 خانم بهاره قاسم پور ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان 

    137-پلاک  63/4048  آقای  مسلم محمدیان گوری  ششدانگ یک باب  ساختمان واقع در  بهارستان 
    138-پلاک  63/4049  خانم طاهره تاویلی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  بهارستان 

    139-پلاک   63/4050 آقای حسین امیری  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهارستان  
  140-پلاک  70/876  آقای محمد تقی نیک پور   ششدانگ یک باب ساختمان واقع در چاهه 

  141-پلاک   70/877 آقای منوچهر محمودی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  چاهه
  142-پلاک  70/879  آقای محمد جهان آرا  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  چاهه

  143-پلاک   70/880 آقای  سید محمود آل محمد  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  چاهه
  144-پلاک  70/881  خانم فاطمه بخرام    ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  چاهه

  145-پلاک  71/231  آقای غلامرضا رضائی  ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  باده خوار
  146-پلاک  71/232  خانم زهرا الهیاری    ششدانگ یک باب خانه واقع در  باده خوار

  147-پلاک  71/234  آقای محمد کریمی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  باده خوار 
  148-پلاک  71/235  آقای محمد کریمی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  باده خوار 
  149-پلاک  71/236  آقای محمد کریمی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  باده خوار 

  150-پلاک  2228/1401  آقای حسن مرادی  ششدانگ یک باب خانه واقع در  ریز
  151-پلاک 2228/1402   آقای  حسن کوشککی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  ریز

  152-پلاک   2228/1406 آقای  سید حسین موسوی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  ریز
  153-پلاک  2230/376دولت جمهوری اســلامی ایران ســپاه پاسداران انقلاب اســلامی پایگاه امام حسن عسکری پشتو 

ششدانگ  یکباب ساختمان واقع در پشتو 
  154-پلاک   2234/1148 آقای حسین غلامی   ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در  انارستان 

  155-پلاک   2234/1203 آقای  عباس رستمی خواه  ششدانگ یک باب خانه واقع در  انارستان 
  156-پلاک  2238/337دولت جمهوری اســلامی ایران سپاه پاسداران انقلاب اسلامی پایگاه امام رضا تنگمان   ششدانگ  

یکباب ساختمان واقع در تنگمان 
  157-پلاک  2244/441دولت جمهوری اســلامی ایران ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی پایگاه امام حسن مجتبی تشان   

ششدانگ  یکباب ساختمان واقع در تشان 
  آگهی اصلاحی

پلاک62/1467 آقای احسان کرمی گوری ششدانگ یکباب ساختمان واقع در بهر باغ که اشتباها پلاک 62/1476 درج شده 
است

پلاک 63/3601 آقای وحید خزاعی ششدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهارستان که اشتباها وحید خزایی درج شده 
است

پلاک 63/3603 آقای محمد باران خواه ششدانگ یک قطعه زمین واقع در بهارستان که اشتباها پلاک 63/1303 درج شده 
است 

پلاک 63/3656خانم الهام پهناور ششــدانگ یک قطعه زمین محصور واقع در بهارســتان که اشتباها پلاک 63/3665 درج 
شده است

هرکس نســبت به املاک مندرج در این آگهی اعتراض دارد میتواند مطابق مواد 16و17 قانون ثبت وماده 86 ائینامه قانون 
ثبت  وهمچنین طبق تبصره 2ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده های معترض ثبتی که فاقد سابقه بوده و یا اعتراض آنها 
در مرجع قضایی از بین رفته است مصوبه 25   /3   /1373 به مدت 90 روز از تاریخ انتشار اولین آگهی نوبتی و نسبت به آگهی 
های اصلاحی به مدت 30 روز از تاریخ انتشار اولین نوبت آگهی اعتراض خود را کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
جم تسلیم و رسید اخذ نمایدو پس از تاریخ تسلیم باید ظرف مدت یکماه دادخواست خود را به مرجع ذی صلاح قضایی محل 
وقوع ملک تقدیم و گواهی لازم را اخذ و به اداره  ثبت جم  تحویل دهد والا پس از گذ شت موعد مقرر و نرسیدن اعتراض 
حق او ســاقط خواهد شد و چنانچه بین معترض ومستدعی ثبت دعوی در دادگاه مطرح است کسی که با مستدعی ثبت طرف 

دعوی است باید گواهی لازم اخذ و به اداره ثبت اسناد واملاک جم تسلیم نمایند . 
تاریخ انتشار نوبت دوم   :   31   /02  /1401 تاریخ انتشار نوبت اول  :    01   /02   /1401 

سهراب عمله- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان جم



وابط عمومی شهرداری هشتگرد  تجلیل از ر

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان :
نخبگان جامعه کار و تولید توسط استاندار کرمانشاه تقدیر شدند

مدیرکل راه و شهرسازی استان خبر داد؛
اختصاص ۶۰۰ میلیارد تومان فاینانس برای توسعه بزرگراه های استان اردبیل

استان

البرز-مظفری  
طی مراسمی با حضور شهردار ، رئیس شــورای اسلامی شهر ، 
اصحاب رسانه و شــورای جوانان شهرستان ساوجبلاغ از مدیر و 

کارکنان روابط عمومی شهرداری هشتگرد تجلیل شد .
 مهندس یعقوبی در این نشســت ، روابط عمومی را آیینه تمام 
نمای عملکرد ســازمان دانســت و گفــت : با توجه بــه اینکه 
شــهرداری بنابر وظایف ذاتی خــود نیاز به ارتباط گســترده و 
مستمر با شــهروندان دارد از یک ســو انتقال درخواست های 
شهروندان و مشــکلات موجود به مدیریت و از سوی دیگر ارائه 
عملکرد و راهکارهای شــهرداری برای عمران و آبادانی شهر به 
شهروندان از جمله وظایف حوزه روابط عمومی خواهد بود .وی 
گفت : خوشــبختانه با حمایت رئیس و اعضای محترم شورای 
اسلامی شهر طی ماه های اخیر روند توســعه  با سرعت در حال 
انجام است و در جای جای شهر شاهد اجرای پروژه های عمرانی 
هســتیم .یعقوبی افزود : برگذاری موفق هفتمین نمایشگاه گل 
و گیاه در محوطه ۳ هکتاری بوســتان پروین اعتصامی توانست 

نمونه ای بارز از همکاری و مدیریت جهادی را به نمایش بگذارد 
که با استقبال بسیار خوب  شــهروندان و دوستداران گل و گیاه 
روبرو گردید و اصحاب رسانه نیز در پوشش این اتفاق مهم نقش 
مهمی داشــته اند .وی با اشــاره به اجرای پروژه آسفالت معابر 
شــهری بیان کرد :  طی ۵ ماهه اخیر بالغ بر ۷۰۰۰ تن آسفالت 
در معابر شهری توزیع گردیده اســت و این نشانگر پویایی حوزه 
عمرانی شهرداری می باشــد .اجرای  ۴۵۰۰ متر مربع کفپوش 
پیاده روها و بهســازی بوســتان ها ،  ۳۵۰۰ متــر طول جدول 
گذاری معابر شهری و نیز تکمیل بوســتان شهید باکری که در 
۱۸ اردیبهشت همزمان با افتتاح نمایشــگاه گل و گیاه به بهره 
برداری رســید از جمله این اقدامات بوده اســت .وی با اشاره به 
بودجه مصوب پیشنهادی سال ۱۴۰۱ شهرداری به برنامه ریزی 
در راستای عمل به ۶ مأموریت تعریف شده در بودجه اشاره کرد 
که ماموریت های کالبدی و شهرســازی ، حمل و نقل و ترافیک 
، محیط زیســت ، خدمات مدیریت ، ایمنی و مدیریت بحران و 
ماموریت اجتماعی و فرهنگی از جمله موضوعات تعریف شــده 

در بودجه ۲۵۴ میلیارد تومانی ســال ۱۴۰۱ می باشد  و انتظار 
می رود بودجه امســال با حمایــت اعضای پارلمان شــهری ، 
مسئولین شهرســتان و تلاش کارکنان شهرداری به طور کامل 
محقق گردد .مهندس افشاری رئیس شورای اسلامی هشتگرد 
با تقدیر و تشکر از زحمات شهردار هشتگرد گفت : خوشبختانه 
اقدامات خوب و گامهای موثری در ماههای اخیر برداشته شده 
و تعامل با اصحاب رســانه بعنوان یکی از اصول مدیریت شهری 
مورد تاکید می باشد و اعضای شــورا از انتقادها و پیشنهادهای 
شهروندان و اصحاب رسانه در جهت بهبود اوضاع کاری استفاده 
خواهند نمود  .افشاری با بیان برنامه های آتی شورای هشتگرد 
به بخشــی از عملکرد آن شــورا اشــاره کرد و گفت :  بخشی از 
پیگیری های پارلمان شهری در خصوص تعیین تکلیف پل راه 
آهن ، اراضی قولنامه ای ، ایجاد جــاده کمربندی ، طرح تصفیه 
خانه فاضلاب بوده و تعامل با سایر ادارات و پیگیری های مستمر 
را زمینه ســاز رفع نواقص شهری دانســت .خانم صالحی عضو 
شورای اسلامی شهر با اشــاره به اقدام بزرگ مدیریت شهری در 

برگزاری نمایشگاه گل و گیاه ، خواستار تجلیل از زحمتکشان و 
دست اندرکاران برگزاری نمایشگاه شد .وی گفت : تغییر محل 
برگزاری نمایشگاه به فضای گسترده بوستان پروین اعتصامی 
از جمله پیشنهادات مدیریت شهری بوده که با مشارکت خوب 
غرفه داران و همراهی ســایر دســتگاههای مرتبط با موفقیت 

برگزار گردید و انتظار می رود این برنامه ها مستمر باشد .

کرمانشاه-حسنا فخارزاده  
مختار احمدی در نشســت صمیمی منتخبیــن جامعه کار و 
تلاش و تعاون استان کرمانشــاه با بهمن امیری مقدم استاندار 
کرمانشاه اظهار نمود: در راســتای تحقق شعار سال و تاکیدات 
استاندار کرمانشاه در ایجاد اشــتغال و رونق تولید امسال برای 

جامعه کارگری و کارفرمایی و تعاونی سال مهمی می باشد.
 مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان کرمانشاه در ادامه 
به هدف گذاری پیش بینی رشــد ۷.۵ درصدی اقتصادی برای 
کرمانشــاه در لایحه بودجه ۱۴۰۱ ، گفت: امسال سال مهمی 
برای استان کرمانشاه اســت و جمعیت کارگری و کارفرمایی 
در خصوص تحقق این هدف گذاری و تحقق شــعار سال، نقش 

خود را ایفا می کند. 
 وی به ظرفیت شورای هماهنگی مدیران دستگاه های اجرایی 
تابعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان در حل مسائل 
و تحقق برنامه های ابلاغی اشاره نمود و گفت: با توجه به اهمیت 
تقویت تعاملات درون استانی و ایجاد وحدت رویه و یکپارچگی 

در فعالیت ها و انسجام بخشــی بین واحدهای اجرایی دستگاه 
های تابعه وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعــی از ظرفیت ها و 
توانمندی های مشترک دستگاه های اجرایی در جهت تحقق 
اهداف وزارتخانه در استان به بهترین شــکل ممکن انجام می 

شود.
 مختار احمدی در ادامه با اشــاره به اینکه کارگــران به عنوان 
یک سرمایه انســانی و نقش موثر خود د ر تولید، در کنار جامعه 
کارفرمایی و آحاد ملت در راســتای تحقق شعار سال، به تعداد 
۲۷9 تشــکل کارگری و کارفرمایی با هــدف صیانت از نیروی 
کار اشــاره کرد، گفت: ۲۵۸ هزار نفر از شــاغلین استان دارای 
بیمه تامین اجتماعی هستند که با احتســاب افراد تبعی آنان 
جمعیتی بالغ بر ۸۰۰ هزار نفر با پوشش ۳۸ درصدی جمعیت 
اســتان از را در می گیرد که از مزایای تامین اجتماعی استفاده 
می کنند.  وی در ادامــه به نقش تعاونی هــا در مردمی کردن 
اقتصاد استان اشاره کرد و گفت: بیش از ۵۰ هزار فرصت شغلی 

در استان توسط شرکت های تعاونی ایجاد شده است.

 مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان در ادامه به اقدامات 
انجام شــده وزارت در طول مدت تشــکیل دولت سیزدهم هم 
اشــاره کرد و گفت: ۴ کلان پروژه در ۲۱۴ اقدام جهادی در این 
مدت که در ارتباط با معیشــت، آتیه، اموال و  مردم می باشد در 

وزارت مردم صورت گرفته است.
  وی افزود: در راســتای تحقق شــعار » تولیــد، دانش بنیان، 
اشتغال آفرین« تبیین شده توسط مقام معظم رهبری )مدظله 
العالی( تشــکیل انجمن صنفی شــرکت های دانش بنیان در 
دســتور کار اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان و سایر 
شــرکای اجتماعی قرار گرفت و با تشــکیل این انجمن، اولین 

اقدام تحقق شعار سال  در این راستا رقم خورد.
 نمایندگان تشــکل هــای کارگــری، کارفرمایــی و تعاونی 
اســتان در ادامه این دیــدار صمیمی مســائل کاری خود را با 
اســتاندار کرمانشــاه مطرح نمودند و در پایان ضمن اسفاده از 
رهنمودهای اســتاندار از تعدادی از متخبین با اهدا لوح تقدیر 

به عمل آمد

اردبیل-جبارزاده  
 مدیرکل راه و شهرســازی اســتان اردبیل گفت: ۶۰۰ میلیارد 
تومان از محل فاینانس بانک ها برای توسعه بزرگراه ها و راه های 

اصلی استان اردبیل اختصاص یافته است.
 محبوب حیدری در جلســه شــورای معاونین با اعلام این خبر 

اظهار کرد: ۶۰۰ میلیارد تومان از طریــق فاینانس بانکی برای 
تکمیل بزرگراه های اســتان اختصاص یافته که ۴۰۰ میلیارد 
تومان آن مربوط به بزرگراه اردبیل – ســرچم اســت که بانک 

صادرات تامین آن را متقبل شده است.
وی ادامه داد: بــرای محور ارتباطی کلــور – درام ۱۰۰ میلیارد 

تومان از طریق بانک مســکن تامین خواهد شــد و برای محور 
پارس آباد – سربند – مشگین شــهر نیز ۱۰۰ میلیارد تومان از 

طریق بانک ملت تامین اعتبار می شود.
حیدری با بیان اینکه ۳۸۰ میلیارد تومان نیز قرار اســت از محل 
ماده ۵۶ برای محور ارتباطی اردبیل – سراب تامین شود، تصریح 

کرد: با اختصاص این منابع گام های جدی در تکمیل پروژه های 
بزرگراهی استان برداشته خواهد شد.

این مسئول تصریح کرد: برای تکمیل پروژه های در حال احداث 
بزرگراهی استان ۶ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است که تأمین 

آن کار دشوار و سختی است.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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البرز-مظفری  
شــهردار کمالشــهر بااعلام این خبر افزود:طی مکاتبات 
و رایزنــی های انجام شــده و بــا عملیاتی شــدن طرح ها 
وتکمیل پروژه های  دردست اقدام،بزودی سرانه بهداشت 
ودرمان درکمالشــهر در حد قابل قبولی قرارخواهدگرفت.
شهردار کمالشهر در جلسه رسمی شــورای اسلامی که با 
حضور دکتر دلشاد ریاســت یکی از بیمارستان های استان 
،ریاست واعضای شــورای اســلامی ومعاونین شهرداری 
درصحن علنی شــورای اســلامی برگزار شــد با اشاره به 
کمبودها ونیازهای مدیریت شــهری جهت اغنای بخش 
درمان وســلامت گفت:ما آمادگی کامل داریم تا در مناطق 
مختلف شــهر بنا به نیاز و با د رنظر گرفتن زیرساخت های 
لازم ،هرگونه همکاری با مســئولین استانی داشته باشیم.
وی در ادامه به پروژه پارک بانوان کمالشــهر گفت:از دیگر 
طرح های رفاهی شهر که جزو دغدغه های مدیریت شهری 
اســت ایجاد فضای مفید و مناســب جهت ورزش وتقریح 
بانوان محترم کمالشــهری اســت که در این خصوص و در 
مرحله ابتدایی امر،شــهرداری اقدام به برگزاری مناقصاتی 
جهت آغاز این پروزه نموده است.دکتر بهمنی درادامه ودر 
خصوص بوســتان جنگلی هلجــرد گفت:باپیگیری های 

متعدد و همت شورای اســلامی و مدیریت شهری،اسناد و 
مدارک بوســتان جنگی هلجرد به متراژ۱۴۰ هکتار توسط 
منابع طبیعی به شــهرداری واگذار گردید که این موضوع 
یکی از درخواســتهای شهروندان ازشــورای ششم بود.در 
ادامه این جلسه دکتر دلشاد با اشــاره به مهاجر پذیر بودن 
کمالشهر و لزوم تقویت ســرانه های بهداشت ودرمان این 
شهر افزود:ما درراســتای بهبود وضعیت بهداشت و درمان 
کمالشهر آمادگی کامل جهت همکاری های لازم را داشته 
و مجمع خیرین سلامت نیز در این مســیرمیتواند درکنار 
مدیریت شهری کمالشهر بوده وکما فی السابق جهت تامین 

سلامت جامعه خدمات لازم راارائه نماید.

شیراز-چراغی  
 همزمان با سراســر کشــور و طــی ارتبــاط ویدئویی با 
رئیس جمهور و وزیر راه و شهرســازی، عملیــات اجرایی 
۷۰۰۰ واحد در قالب طرح نهضت ملی مســکن در شــهر 
جدید صدرا آغاز شــد. معــاون هماهنگی امــور عمرانی 
استانداری فارس  در این مراسم با اشــاره به پروژه کشوری 
نهضت ملی مسکن گفت: از ۴ میلیون واحد مسکونی پروژه 
نهضت ملی در سطح کشور ۲۶۰هزار واحد سهم فارس بوده 
که در طی ۴ سال باید توسط دســتگاهای اجرایی ساخته 
شود. محمود رضایی گفت: تا کنون بیش از ۴۰۰هزار نفر در 
این طرح ثبت نام کرده اند کــه داده های اطلاعاتی این افراد 
در حال بررسی است تا صلاحیت افراد برای استفاده از این 
طرح مشخص شود که تا کنون در فارس بیش از ۸۰ هزار نفر 
از  این ۴۰۰ هزار نفر ثبت نام شده به مرحله نهایی رسیده اند.

او ضمن اشاره به این مطلب که قسمت عمده ساخت سازها 
در شــهر جدید صدرا در حال انجام اســت، گفت: تا کنون 
عملیات اجرایی ۱۸ هزار واحد مســکونی طرح نهضت ملی 
در کل اســتان آغاز شــده و ۲۵۰۰ هکتار اراضی دولتی یا 

خصوصی برای این منظور در نظر گرفته شده است.
معاون اســتاندار فارس افزود: بــه زودی عملیات اجرایی 

بیش از ۵۰هزار واحد دیگر نیز طــی دو ماه آینده در فارس 
آغاز خواهد شــد. رضایی با قدردانی از عملکرد راه و شــهر 
سازی اســتان، عمران صدرا و راه و شهرسازی لارستان در 
هر چه بهتر به نتیجه رســاندن طرح نهضت ملی در فارس، 
از دستگاه های خدمات رسان مانند آب، برق و گاز خواست 
متناسب با نیاز پروژها در به انجام رساندن این طرح و خانه 

دار کردن قشر نیازمند جامعه کوشا باشند.
سرپرست و عضو هئیت مدیره شرکت عمران شهر صدرا نیز 
در این مراسم طی سخنانی گفت: طرح اقدام ملی و نهضت 
ملی تاکنون در شــهر صدرا بیش از ۲۱۰ هــزار ثبت نامی 

داشته که در حال پالایش هستیم.

فارسالبرز
شهردار کمالشهر

 امكانات بهداشت و درمان در کمالشهر بهبود خواهدیافت
همزمان با سراسر کشور؛

عملیات اجرایی احداث 7 هزار خانه در صدرا آغاز شد

بصورت آزمایشی 

ج آماده  واحد سوم تصفیه خانه آب شماره 2 کر
بهره برداری شد

 البرز -  مظفری  
سومین واحد تصفیه خانه آب شماره ۲ کرج که کلنگ احداث آن از شهریور ماه 
سال 99 به زمین زده شده بود با ســرعت بالا و با هزینه ۸۵۰ میلیارد ریال آماده 
بهره برداری شــد.مهندس ذوالفقار مهدی زاده مدیرعامل آبفای استان البرز با 
اعلام این خبر اظهار داشت: با توجه به ابلاغ تخصیص جدید برداشت آب سطحی 
از محل دو سد کرج و طالقان از ۵۵ به ۱۱۰ میلیون متر مکعب توسط وزارت نیرو 
در آبان ماه سال ۱۳99، این شرکت برای استفاده از این تخصیص جدید ، اقدام به 
اجرای پروژه افزایش ظرفیت تصفیه خانه نمود.وی افزود: واحد سوم تصفیه خانه 
آب رجایی شهر )شماره ۲ کرج( با ظرفیت ۵۰۰ لیتر بر ثانیه معادل ۱۵  میلیون 
متر مکعب در ســال طی مدت ۱۸ ماه احداث شــد که این مدت زمان نسبت به 
زمان اجرای پروژه های مشابه در سطح کشور،یک رکورد محسوب می شود.وی 
جمعیت زیر پوشــش واحد جدید تصفیه خانه را ۲۵۰ هزار نفر ذکر کرد و گفت: 
با  تقویت تامین آب شهر های کمالشهر، مهرشهر، رجایی شهر و کرج مرکزی در 
فصل گرم سال ، تاب آوری خدمات تامین آب در پیک مصرف تابستان در مناطق 

فوق به میزان قابل توجهی افزایش می یابد. 

معاون اجتماعی فرمانده انتظامی استان اعلام کرد؛

وی  فعالیت 65  مشاور در مراکز مشاوره نیر
انتظامی گلستان 

گرگان -مهنازمحمدزمانی  
 معاون اجتماعی فرمانده انتظامی گلستان گفت: ۶۵ مشــاور در مراکز مشاوره 
نیروی انتظامی به صورت تمام وقت و پاره وقت فعالیت می کنند. علیرضا نصیری 
اظهار کرد: روابط عمومی و رســانه ها در کنار هم می تواننــد پل ارتباطی بین 
سازمان و مخاطبین باشــند و این دو در کنار هم قرار بگیرند، احساس امنیت در 
جامعه را افزایش می دهند. وی افزود: پلیس همیشه سعی کرده که پاسخگوی 
افکار اجتماعی باشــد، اما در رویکــرد جدیدی که معاونــت اجتماعی دارد، در 
کنار پاســخگوی به دنبال این هســتیم پلیس مطالبه گر باشیم.نصیری رضی 
خاطرنشان کرد: علاوه بر نیروی انتظامی ســازمان ها و دیگر نهادها نیز وظایف 
گســترده ای در حوزه امنیت دارند که هر یک اگر نقش خودشان را به خوبی ایفا 
کنند، شاهد افزایش احســاس امنیت در جامعه خواهیم بود. معاون اجتماعی 
فرمانده انتظامی گلستان گفت: خوشــبختانه با اقدامات انجام شده و همچنین 
همکاری خوب رسانه های استان اعتماد اجتماعی نسبت به پلیس افزایش یافته 
است. نصیری رضی، پیشــگیری از جرم، مشــاوره و مددکاری، انتشار عملکرد 
پلیس و دیگر موارد را از وظایف معاونت اجتماعی مطرح کرد و خاطرنشان کرد: 
مهمترین رویکرد ما در پیشگیری از جرایم ارائه خدمات مشاوره ای و مددکاری 

است.

شهردار اهواز تاکید کرد؛

 تلاش  مدیریت شهری  برای بهبود شرایط 
وندان اهوازی  زندگی شهر

اهواز - محمد مجدم  
شــهردار اهواز گفت:همه تلاش ما در مجموعه مدیریت شــهری بهبود شرایط 
زندگی برای شــهروندان اهوازی اســت. رضا امینی  در بازدید از سازمان عمران 
شــهرداری اهواز اظهار کرد: کارخانه اسفالت در دو خط تولید آسفالت داشته اما 
متاسفانه به مدت ۴ سال یکی از این خطوط به علت مسائل فنی از رده خارج شده 
بود. وی افزود: ظرفیت تولید خط اصلی این سازمان یکصد و ۶۰ تن در هر ساعت 
است این میزان بسته به درخواست شــهرداری های مناطق و شهرهای اطراف 
اهواز می تواند متفاوت باشد. شهردار اهواز اضافه کرد: دومین خط تولید آسفالت 
نیز با تلاش شبانه روزی واحد فنی ســازمان عمران در حال راه اندازی است، این 
اتفاق سبب افزایش کیفیت و بهره وری بیشتر در تولید و اجرای عملیات آسفالت 
خواهد شد. وی تصریح کرد: سازمان عمران در سه ماه گذشته نزدیک به ۲۵ هزار 
تولید آسفالت تولید کرده و بیش از دویست و ۲۰ هزار متر مربع عملیات آسفالت 
به دو صورت لکه گیری و روکش آسفالت انجام شــده است، با وضعیت آسفالت 
معابر اهواز به دنبال افزایش ســرمایه گذاری در تولید آسفالت، خرید و مصالح 
هستیم تا با اجرای بیشتر عملیات آســفالت، رضایت مندی شهروندان شریف 

اهوازی کسب شود.

مدیرعامل ذوب آهن اصفهان منصوب شد
اصفهان-مریم مومنی  

 طی حکمی از سوی امیرحسین نادری، سرپرســت هلدینگ صدرتامین، ایرج 
رخصتی به عنوان مدیرعامل ذوب آهن اصفهان منصوب شــد. در بخشی از این 
حکم آمده است: »نظر به تعهد و سوابق ارزشمند جنابعالی، به عنوان مدیرعامل 
شــرکت ذوب آهن اصفهان منصوب می شــوید تــا با هماهنگی ســایر اعضاء 
محترم هیئت مدیره، ضمن رعایت جوانب شــرعی و قانونی و اســتفاده از تمام 
ظرفیت های شرکت، نیروهای ارزشــمند و متخصص در راستای تحقق اهداف 
شرکت اهتمام ورزید. شایان ذکر است رخصتی از نهم بهمن ماه سال گذشته به 
عنوان سرپرست شرکت ذوب آهن اصفهان موفق شده با هماهنگی تلاش گران 
و برنامه ریزی های جامع و دانش محور ۶ رکورد تولیدی روزانه، ماه و سالانه را به 
ثبت برســاند و بخش بزرگی از مشــکلات مواد اولیه و انرژی این مجتمع عظیم 
صنعتی را نیز برطرف کنید.«  رخصتی، عضو و رئیس هیئت مدیره شرکت نسوز 
ایران از شرکت های زیر مجموعه هلدینگ شستا از سال 9۶ تاکنون و سرپرست 

مدیریت عامل ذوب آهن اصفهان از 9 بهمن ماه سال گذشته تا کنون است.

وغن احكتار شده در خرم آباد  ۲۲ تن برنج و ر
کشف شد

خرم آباد-طولابی  
فرمانده انتظامی لرســتان از کشــف ۱۵ تن برنج و هفت تن روغن احتکار شده در 
خرم آباد خبر داد.  یحیی الهی گفت: در راســتای مبارزه با قاچاق کالا و مفســدان 
اقتصادی، مأموران پلیس امنیت عمومی استان از احتکار مقادیری انواع مواد غذایی 
توسط افراد ســودجو مطلع شــدند. وی می گوید: مأموران به همراه کارشناسان 
سازمان صنعت، معدن و تجارت، با شناســایی دو انبار بلافاصله به محل های مورد 
نظر اعزام و در بازرسی از انبار های مربوطه مقادیری انواع مواد غذایی شامل ۱۵ تن 
برنج و هفت تن روغن خوراکی نیمه جامد احتکار شده کشف شد. فرمانده انتظامی 
لرستان گفت: کارشناســان ارزش اموال کشف شــده را بیش از ۱۰ میلیارد ریال 
برآورد کردند. سردار الهی با اشاره به دستگیری سه نفر در این رابطه گفت: انبار های 

مربوطه پلمپ و پرونده به همراه متهمان تحویل مراجع ذیصلاح شدند.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان:

۲۰ درصد شبكه آب شهری کردستان فرسوده است
سنندج -ملایی  

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب کردستان گفت: بر اساس آخرین برآورده های 
صورت گرفته، از ۲ هزار و ۷۵۸ کیلومتر شبکه آب شهری استان حدود ۲۰ درصد 
آن فرسوده است. محمد فرهاد اظهار داشت: ۵۵۱ کیلومتر از شبکه آب شهری 

کردستان در حال حاضر فرسوده است و نیاز به اصلاح و بهسازی دارد.
وی با اشاره به وجود ۴۰۷ کیلومتر خط انتقال آب در کردستان، اضافه کرد: برای 
اصلاح هر یک کیلومتر شبکه آب ۱۰ میلیارد ریال و شبکه فاضلاب ۱۵ میلیارد 
ریال اعتبار مورد نیاز است. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب کردستان با اشاره به 
اصلاح ۷۰ کیلومتر شبکه شهری فرسوده در سال گذشته، یادآور شد: در بخش 
روستایی هم برنامه ریزی شده و قرار است تحول بزرگی در تاسیسات این مناطق 
نیز انجام شود. فرهاد ادامه داد: مقرر شده با همکاری سپاه و بسیج سازندگی، آب 
شرب پایدار برای ۱۶9 روستای استان طی ۳۰ ماه، تامین شود که نهضت بزرگی 

در حوزه آبرسانی به مناطق روستایی است.

اصفهان-مریم مومنی  
افتتاحیه جشــنواره بهاره مشــاغل خانگی، صنایع دستی و 
گردشــگری محمد آباد جرقویه اصفهان در ارگ این شــهر 
با حضور فرمانــدار جرقویه، معاون میراث فرهنگی اســتان 

اصفهان اعضای شورای شهر و شهردار این منطقه برگزار شد.
محمد آباد جرقویه شهری فرهنگی با شش هزار نفر جمعیت  
دارای  مراکز گردشگری ارگ ،برج کبوتر خانه، مسجد جامع، 

منزل ریاحی، شبستان مسجد، حمام قدیمی است .
شهردار محمد آباد جرقویه در حاشیه این جشنواره در جمع 
خبرنگاران به پروژه های عمرانی اشاره کرد و افزود : مهمترین 
پروژه های عمرانی این شــهر پــروژه حفر اســتخر ذخیره 
آب،احداث پارک کوهســتانی در ورودی شهر که تا کنون ۴۰ 

درصد پیشرفت فیزیکی داشته  است .
وی به سرانه فضای سبز ۲۵ متری اشــاره کرد و افزود :از نظر 

فضای سبز بیشتر از استاندار کشوری هستیم  .
اســماعیل زاده ادامه داد: به خاطر تاریخی بودن شهر محمد 
آباد هیچ گونــه تخریبی نداریم وفقط توســعه و مرمت بافت 

فرسوده در دست اقدام است . 
وی با تاکید بر اینکــه مهم ترین چالش شــهرداری بودجه و 
درآمدهای پایدار اســت ،گفت: بودجه شهرداری محمد آباد  
۶/۵ میلیارد بوده که در سال جاری به  9 میلیارد رسیده که ۵۱ 

درصد عمرانی و ۴9 درصد جاری است که محقق شد.
شهردار محمد آباد در ادامه و در آیین  افتتاحیه جشنواره  اظهار 
داشت: در راستای شعار با محوریت اشتغال آفرینی نمایشگاه 

مشــاغل خانگی در محمد آباد با حضور اقشار مختلف مردم 
برگزار می شــود تا بتوانیم به سهم خود شــعار سال  را تحقق 

ببخشیم.
شــهردار محمد آباد افزود: دیگر هدف ما معرفی گردشگری و 
صنایع دستی محمد آباد ابتدا به استان و سپس در کل کشور 
است، این نمایشگاه در ۶ روز در محل ارگ محمد آباد میزبان 
مهمانان کل کشور اســت تا بتوانیم از این طریق شهر محمد 

آباد  را به کل کشور نشان دهیم.
وی تاکید کرد: برای برگزاری این نمایشــگاه از دو ماه قبل تا 
کنون تلاش  و برنامه ریزی شده  و ساختمان ارگ محمد آباد 
را برای برپایی این جشنواره مرمت و بازســازی کرده ایم تا از 
طریق این نمایشگاه رونق ســابق شهر به محمد آباد برگردد و 

مشکلات اقتصادی مردم نیز رفع شود.
اسماعیل زاده تصریح کرد: پیســت موتورسواری محمد آباد 
در ۸ سال اخیر احیا شده اســت، البته از اداره راه و شهرسازی 
درخواست داریم برای تغییرات کاربری زمین همکاری لازم 
را انجام دهد. همچنین محســن ریاحی فرمانــدار جرقویه 
در این افتتاحیه اظهار داشــت: این نمایشــگاه نشان دهنده 
استعدادهای مختلف میراث، گردشــگری و مشاغل خانگی 
محمد آباد است و نشان می دهد محمد آباد چه توانایی عظیم 

در حوزه های گردشگری دارد.
وی  در ادامه گفت : امیدواریم نمایشگاه مشاغل خانگی بتواند 
یک حرکت رو بــه جلو برای محمد آباد در حــوزه اقتصادی و 
فرهنگی باشد، به خصوص که در ۲-۳ سال گذشته مشکلاتی  

که به وسطه بیماری کرونا به وجود آمد و گردشگری و میراث 
بیش از بقیه حوزه ها متضرر شد.

فرمانــدار جرقویه ادامــه داد: هدف ما اتصال شهرســتان ها 
بین یکدیگر است که صنعت گردشــگری این امر را تسهیل 
می کند، گردشــگری می تواند کل آحاد مردم را درگیر کند 
و مباحث اقتصادی آن را تامین کند که در این راســتا برنامه 

ریزی می کنیم.
ریاحی اضافه کرد: ارگ محمد آباد یکی از مراکز گردشــگری 
است که روی آن مانور جدی می دهیم که بعد از ۲ سال شیوع 

کرونا در حال احیا اســت که می تواند بــه اقتصاد کمک کند، 
مبحث امروز کشور، اقتصاد است که در شرایط کمبود منابع 

آب با توسعه گردشگری ممکن است.
همچنیــن نــور الله عبدالهــی معــاون صنایع دســتی و 
هنرهای سنتی استان اصفهان در این افتتاحیه ضمن تبریک 
هفته میراث فرهنگی اظهار داشــت: آثار خیلی خوبی در این 
شهر بود و اکثریت مردم این شــهر فرهنگی هستند که باعث 
خوشحالی ماســت و بزرگترین ســرمایه این شهر فرهنگ 

جریان در این شهر است.

اصفهان

شهردار محمد آباد جرقویه مطرح کرد،
ونق صنعت گردشگری افتتاح جشنواره بهاره با هدف ر



مبلغ ۵۰۰ میلیارد ریال وام فرزند آوری در بانک 
قرض الحسنه مهر ایران پرداخت شد

بانک قرض الحســنه مهر ایران در راســتای اجرای سیاست های کلی 
جمعیت ابلاغی مقام معظم رهبری )مدظله العالی( و ماده )۱۰( قانون 
حمایت از خانواده و جوانــی جمعیت تا کنون تعــداد ۱۳۰۰ فقره وام 
قرض الحســنه فرزند آوری به مبلغ ۵۰۰ میلیارد ریال پرداخت کرده 

است.
به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحســنه مهر ایران، این بانک در 
راســتای اجرای مســئولیت های اجتماعی و حمایت از خانواده های 
ایرانی و همچنین اجرای جزءدو بند الف تبصره ۱۶ قانون بودجه ســال 
۱۴۰۱ کل کشور، نســبت به پرداخت وام قرض الحســنه فرزندآوری 

اقدام کرد.
بانک قرض الحسنه مهر ایران در کمتر از یکماه همگام با سیاست های 
دولت، بالغ بر ۱۳۰۰ فقره وام قرض الحسنه به ارزش ۵۰۰ میلیارد ریال 

پرداخت کرده است.
بر اســاس قانون، برای فرزندانی که از سال ۱۴۰۰ به بعد به دنیا آمده اند 
تســهیلات قرض الحســنه فرزندآوری، به ازای فرزند اول  ۲۰ میلیون 
تومان، به ازای فرزنــد دوم ۴۰ میلیون تومان، به ازای فرزند ســوم ۶۰ 
میلیون تومان، به ازای فرزند چهــارم ۸۰ میلیون تومان و به ازای فرزند 

پنج به بعد ۱۰۰ میلیون تومان پرداخت می شود.
تسهیلات فرزندآوری بدون الزام به ســپرده گذاری و با شش ماه دوره 
تنفس برای شروع اقساط و با کارمزد حداکثر ۴ درصد به صورت سالانه 
پرداخت می شــود و همچنین در مورد تولد فرزندان دوقلو و بیشتر به 

ازای هر فرزند یک وام تعلق می گیرد و ترتیب تولد لحاظ می گردد.
متقاضیان واجد شــرایط برای متولدین بعد از یکم فروردین ۱۴۰۰ به 
بعد و حداکثر تا ۲ ســال پس از تولد فرزند، می توانند نســبت به ثبت 
https://ve.cbi.ir/ درخواســت خود در ســامانه مربوطه )به آدرس
VC/DefaultVC.aspx ( اقــدام کنند و در صورتــی که حین دوره 
بازپرداخت تسهیلات تولد فرزند، فرزند دیگری از متقاضی به دنیا آمد، 
پرداخت تســهیلات مذکور طبق ضوابط این دســتورالعمل به کودک 

بعدی امکان پذیر است.

نئوبانک هوشمند فردا در دسترس قرار گرفت
نسخه اولیه نئوبانک »فردا« )نئوبانک مشترک 
بانک ایران زمین و هلدینگ هــای وب( ازروز 
سه شنبه ۲۷ اردیبهشــت در اختیار کاربران 

قرار گرفت.
به گزارش روابــط عمومی؛ نویــد رجائی پور 
مدیرعامل نئوبانک هوشــمند »فردا« با اعلام 
این خبر گفت: پس از مراحل تســت و دریافت 

نقاط ضعف و قوت، نسخه اصلی آن بارگذاری می شود.
رجائی پور در نشستی خبری روز گذشــته افزود: با حمایت بانک ایران 
زمین و بازوی فناوری این بانک یعنی شــرکت آرمان وفاداری آریا )آوا( 
و هلدینگ های وب توانســتیم وارد حوزه نئوبانک ها شویم و در واقع ما 
تنها نئوبانکی هستیم که در درون بانک شکل نگرفته و از درون صنعت 

فعالیت خود را آغاز می کند.
مدیر عامل نئوبانک هوشــمند فردا در این نشست گفت:» ما در شرکت 
“های وب” ســال ها در تلاش بودیــم که به عنوان یکــی از بزرگ ترین 
اپراتورهای کشور خدماتی را به مشــترکین خود ارائه دهیم که محور 
این خدمات امور بانکی بود و در تلاش بودیم که بتوانیم خود را با یکی از 
بانک های فعال در حوزه فناوری اطلاعات هماهنگ و از آنها ســرویس 
دریافت کنیم که در نهایت توانستیم با کمک بانک ایران  زمین این کار 

را به سرانجام برسانیم.
وی افزود: از این که بانک ایران زمین توانسته به صورت آهسته و پیوسته 
مسیر خود را به انتها برساند، شگفت زده شدیم. سیستم ها و سامانه های 
این بانک همه نیاز ما را پوشــش می دهند. همچنین وجه دیگر موضوع 
این بود که اغلب شــرکت های بانکی با بزرگ تر شدن، کند می شوند که 
این تجربه را در شــرکت آرمان وفاداری آریا )آوا( کــه به عنوان بازوی 
دیجیتال بانک ایران زمین کار می کند شاهدش نبودیم و سرعت خوبی 
در این زمینه داشتند و ثمره آن فعالیت ها و ارتباطات منجر به تاسیس 
شرکتی به اسم آوای فناوری و نوآوری هوشمند فردا و ایجاد نئوبانکی با 

مشارکت “بانک ایران زمین” و شرکت “های وب” شد.
نســخه اولیه نئوبانک فردا در دســت کاربران قرار  گرفــت و این بانک 
می خواهد به کمک زیرســاخت های های وب بتواند توســعه خود را نه 

فقط در تهران بلکه تمام شهرها و روستاهای کشور گسترش دهد.

از ابتدای اجرای طرح اشتغال پایدار روستایی
تسهیلات بانک توسعه تعاون 54 هزار شغل 

پایدار ایجاد کرد
بانک توســعه تعاون تا نیمه دوم اردیبهشــت ســال جاری با پرداخت 
تسهیلات اشــتغال پایدار روستایی و عشــایری ۵۳ هزار و ۷۷۷ شغل 

پایدار در سراسر کشور ایجاد کرد.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه تعاون،اطلاعات ســامانه کارا 
نشــان می دهد که از ابتدای اجرای طرح اشــتغال پایدار روســتایی و 
عشایری، بانک توسعه تعاون ۲۹ هزار و ۸۹۹ میلیارد ریال در قالب این 

سرفصل تسهیلات پرداخت کرده است.
استان کرمانشاه با ۵۹۳۶ اشتغال ایجاد شــده در رتبه اول، استان های 
خراســان رضوی با ۴۲۷۲، سیستان و بلوچســتان با ۲۸۰۶، فارس با 
۲۵۴۹ و هرمزگان بــا ۲۲۸۵ در رتبه دوم تا پنجم اشــتغال زایی قرار 

دارند.
استان های کرمانشاه با ۴۷۹۷ طرح، سیســتان و بلوچستان با ۱۹۶۳، 
گلســتان با ۱۴۶۱، گیلان با ۱۳۵۳ و فارس با ۱۱۸۸ طرح در رتبه های 

اول تا پنجم تعداد طرح های پرداختی در این طرح ملی قرار دارند.
این گزارش تصریح می کند که میزان تسهیلات پرداختی بانک توسعه 
تعاون در طرح ملی اشــتغال پایدار روســتایی و عشــایری به ۳۰ هزار 

میلیارد ریال نزدیک شده است.
اســتان های کرمانشــاه با پرداخت ۲۳۹۸ میلیارد ریال، سیســتان 
و بلوچســتان بــا ۱۷۳۳، خراســان رضوی بــا ۱۶۵۸، مازنــدران با 
۱۲۹۱وگیلان با ۱۲۵۶میلیارد ریال در رتبه هــای اول تا پنجم میزان 

پرداخت تسهیلات قرار دارند.
از ابتدای اجرای طرح »اشــتغال پایدار روستایی وعشــایری«، بانک 
توسعه تعاون به عنوان بانک عامل این طرح اقدامات و فعالیت های قابل 

توجهی در این موضوع انجام داده است.
بانک توســعه تعاون در کنار دو بانک و یک صندوق کارآفرینی وظیفه 
پرداخت تسهیلات اشتغال پایدار روســتایی وعشایری را بر عهده دارد. 

این طرح بزرگ ملی از سال ۱۳۹۷ به طور رسمی آغاز شده است.

وابط عمومی به بیمه رازی  جایزه مدیر فعال ر
تعلق گرفت

همزمان با روز ملی روابط عمومــی و ارتباطات، جایزه مدیر فعال روابط 
عمومی ایران به پاس دستاوردهای ناصرالدین اسلامی فرد مدیر روابط 

عمومی و امور بین الملل بیمه رازی به این شرکت تعلق گرفت.
به گزارش خبرگزاری فارس، در بیســتمین دوره جایزه صنعت روابط 
عمومی ایران و نخستین جشــن ملی روابط عمومی که در تالار وحدت 
تهران و بــا حضور دکتر ســعیدرضا عاملی دبیر شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی برگزار شد از دکتر ناصرالدین اسلامی فرد به عنوان مدیر فعال 
روابط عمومی ایران تقدیر به عمل آمد و لــوح تقدیر و تندیس همایش 

مذکور به وی تعلق گرفت.
در این همایش که به همت صاحب نظران و پیشکســوتان برگزار شد، 
مطالعات نوین عرصه روابط عمومی مورد بررسی قرار گرفت و همچنین 
آثار ارسالی شرکت کنندگان توســط کمیته علمی ارزیابی و از مدیران 

برتر این صنعت تقدیر شد.
براساس این گزارش، از روابط عمومی شــرکت هایی همچون راه آهن، 

بانک سپه، بانک اقتصاد نوین، فولاد خوزستان نیز تقدیر به عمل آمد

در دیدار مدیرعامل بیمه سرمد با دبیرکل سندیکای بیمه گران مطرح شد
تاکید بر اولویت آموزش و رعایت اخلاق 

حرفه ای در صنعت بیمه
مدیرعامل بیمه سرمد با ســیدمحمد کریمی 
دبیرکل سندیکای بیمه گران دیدار و گفت وگو 

کرد.
به گزارش روابط عمومی بیمه ســرمد، یعقوب 
رشنوادی مدیرعامل این شــرکت با حضور در 
ســندیکای بیمه گران با ســیدمحمد کریمی 
دیدار کرد.کریمی در این دیدار با تاکید ویژه بر 
اهمیت حوزه آموزش در صنعت بیمه گفت: دانش تخصصی و حرفه ای 
در صنعت باید جدی گرفته شــود و شــرکت های بیمه باید بر آموزش 
کارکنان و شــبکه فروش خود تمرکز ویژه ای داشــته باشند تا سطح 

دانش اهالی صنعت بالا برود و همه به دانش روز بیمه ای مجهز شوند.
دبیرکل سندیکای بیمه گران افزود: تمرکز و برنامه ریزی برای آموزش 
در صنعت بیمــه می تواند نقش موثــری در ارتقا بهــره وری و کارایی 

کارکنان این صنعت داشته باشد.
وی هم چنین با تاکید بر لزوم رعایت اخلاق حرفه ای و فرهنگ سازی در 
این زمینه در صنعت بیمه کشور، گفت: مدیران و کارکنان شرکت های 
بیمه باید با رعایت اصول اخلاق حرفه ای، از رقابت های ناســالم پرهیز 

کنند و بر ارائه خدمات بهتر به بیمه گذاران تمرکز کنند.
کریمی درباره تلاش های ســندیکای بیمه گران بــرای اصلاح عوارض 
تحمیلی بر صنعت بیمه نیز تصریح کرد: سندیکا تعامل بسیار مناسبی 
با نمایندگان مجلس شورای اســلامی داشت تا بتواند عوارض تحمیلی 
بیمه شــخص ثالث را اصلاح کند که خوشــبختانه تا حد زیادی به نفع 

صنعت بیمه و شرکت های بیمه اصلاح شد.
یعقوب رشــنوادی، مدیرعامل بیمه سرمد نیز در این دیدار ضمن اعلام 
آمادگی برای همکاری نزدیک با ســندیکای بیمه گران گفت: آموزش 
یکی از سیاست های جدی بیمه سرمد است و ما آمادگی داریم در حوزه 

آموزش، همکاری مشترک با سندیکا داشته باشیم.
وی خاطر نشان کرد: باید تلاش کنیم آخرین تحولات صنعت بیمه در 
سطح دنیا به خصوص در کشورهایی که عملکرد و کارنامه موفق در این 
زمینه دارند، مورد بررســی و پژوهش قرار گیرد تــا بتوانیم در افزایش 

ضریب نفوذ بیمه در جامعه به جایگاه مناسبی دست یابیم.

کسری غفوری عضو هیات مدیره انجمن 
تولیدکنندگان فولاد ایران شد

با رای قاطع اکثریت تولیدکنندگان و دســت اندرکاران فولاد کشــور، 
مدیرعامل فولاد خراسان یک کرســی هیات مدیره بزرگترین تشکل 

تولیدکنندگان ایران را به نام مجتمع فولاد خراسان، تثبیت کرد.
کســری غفوری، مدیر عامل مجتمع فولاد خراســان روز گذشته و در 
نشســت مجمع عمومی »انجمن تولیدکنندگان فــولاد ایران« با رأی 
اکثریت قاطع  شــرکت های عضو انجمن، به عنوان عضو هیئت مدیره 

انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران انتخاب شد.
مجمع عمومی انجمن فولاد در هتل همای تهران برگزار شد. در ابتدای 
این جلســه  ابوتراب فاضل نماینده شــرکت چادرملو به عنوان رییس 
مجمع انتخاب شــد تا به همراه یزدانی و طاهری زاده به عنوان دو ناظر 
مجمع و سیدرسول خلیفه سلطانی به عنوان منشی نشست، برگزاری 

مجمع و انتخابات دوره هشتم انجمن را به انجام رسانند.
در این مجمــع، که اعضای جدیــد هیئت مدیره انجمن فــولاد با رأی 
شرکتهای عضو این انجمن انتخاب شــدند، مدیرعامل مجتمع فولاد 
خراسان با رای بالا و کم سابقه مدیران فولادی کشور، به عضویت هیات 

مدیره انجمن درآمد.

اهدای جایزه رساله برتر همراه اول در حوزه 
مهندسی برق و فناوری ارتباطات

همزمان با افتتاحیه ســی امین کنفرانس بین المللی مهندســی برق، 
برگزیدگان جایزه رســاله برتر همــراه اول در حوزه مهندســی برق و 

فناوری ارتباطات معرفی شدند.
به گزارش اداره کل ارتباطات شــرکت ارتباطات ســیار ایران، مراسم 
»جایزه رساله برتر سال مهندســی برق و فناوری ارتباطات«  با حضور 
حمید بهروزی قائم مقام همراه اول، وحید شــاه منصوری رئیس مرکز 
تحقیق و توسعه همراه اول و جمعی از اســاتید و پژوهشگران برجسته 

حوزه برق و مخابرات کشور در دانشگاه امیرکبیر برگزار شد.
بهروزی در این مراســم به اهمیت و جایگاه ارتباط صنعت و دانشــگاه 
پرداخت و آن را شاهرگ حیاتی پیشــرفت و توسعه دانش بنیان عنوان 
کرد.قائم مقام همــراه اول در ادامه، اقدامات اپراتــور اول تلفن همراه 
در تقویت ارتباط با دانشــگاه ها را از قبیل طرح حمایــت از پایان نامه 
ها، کارآموزی، حمایت از رویدادهای علمی و پژوهشــی، نوآوری باز و 
حمایت از نخبگان عنوان کرد.شــاه منصوری رییــس مرکز تحقیق و 
توســعه همراه اول نیز ضمن معرفی این مرکز و جایــگاه آن در ارتباط 
صنعت با دانشگاه، گزارشی از نخستین جایزه رساله برتر مهندسی برق 

و فناوری ارتباطات ارائه داد و نفرات برتر را معرفی کرد.
کمیته علمی و داوری رویداد جایزه رساله برتر مهندسی برق و فناوری 
ارتباطات که به همت همراه اول و بــا همکاری دبیرخانه کنفرانس بین 
المللی مهندسی برق برگزار شد، بعد از بررسی حدود ۵۰ عنوان رساله 

دکتری، سه رساله را به عنوان رساله های برتر این دوره انتخاب کرد.
بر این اساس، نفرات اول تا سوم به ترتیب سید محمد عظیمی ابرقویی 
از دانشگاه صنعتی شریف با عنوان رساله »مدلسازی و آنالیز شبکه های 
خوشه ای تصادفی«، مسعود رودکی لواســانی فرد از دانشگاه تهران با 
عنوان رســاله »تحلیل، مدلســازی و کاهش اثر کاربــر در آنتن های 
مخابرات سلولی« و همچنین حیدر کشاورز از دانشگاه شیراز با عنوان 
رساله »طراحی و شبیه سازی افزاره های مایکروویو فتونیکی مجتمع 
و مبتنی بر فیبرنوری« معرفی شــدند که به ترتیب جوایز ۲۰۰ ، ۱۵۰ و 

۱۰۰ میلیون ریالی به آنان اهداء شد.
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رئیس کل بانک مرکزی:

 ارز ۴۲۰۰ تومانی موجب افزایش رانت 
و آسیب به تولید شد

خریدار   رئیــس کل بانک مرکــزی گفت: ارز 
۴۲۰۰ تومانی بیشــتر از آنکه برای تولید و کشور 
مفید واقع شــود، موجب افزایش رانت و آسیب به 

تولید شد.
علی صالح آبــادی در جمع مدیــران بانک های 
استان آذربایجان شــرقی با تاکید بر اینکه اصلاح 
نظام بانکی آغاز شده و اقدامات مؤثری نیز در این 
زمینه انجام شــده اســت، اظهار کرد: دولت های 
قبل در ابتدای ســال طبق قانون بودجه درصدی 
را از بانک مرکزی به عنوان تنخواه اخذ می کردند 
اما با توجه به اینکه دولت و ســازمان های دولتی 
حساب های متمرکزی در نزد بانک مرکزی دارند، 
در جلسه روز گذشته ســران قوا مقرر شد خزانه 
داری کل کشــور ابتدا از آن منابع رسوب شده در 
حساب بانک مرکزی استفاده کند و در نهایت اگر 
ضرورت داشــت دریافت تنخــواه آخرین راهکار 

دولت برای تأمین منابع مالی خود باشد.
وی در ارتبــاط با بحــث مردمی ســازی و توزیع 
عادلانه یارانه ها نیز افزود: جنگ اوکراین موجب 
افزایش قیمت های جهانی کالاها شــد و در کنار 
این موضوع اشــتها برای اخــذ ارز ۴۲۰۰ تومانی 
نیز بالا رفت اما این ارز بیشــتر از آنکه برای تولید 
و کشور مفید واقع شــود، موجب افزایش رانت و 
آسیب به تولید شــد و ما تصمیم گرفتیم به جای 
اینکه یارانه هــا را به حلقه اول کــه واردکننده ها 
هســتند، بدهیم؛ این مبلغ را در اختیار مردم که 

حلقه آخر هستند، پرداخت کنیم.
وی تاکید کرد: زمانی که ایــن مبلغ به حلقه اول 
داده می شد، به دلیل وجود مشــکلات زیادی از 
جمله افزایش هزینه و ایجاد رانت، مبلغ ناچیزی 
به دست مردم می رســید؛ البته ما معتقد هستیم 
باید به جای مطرح کردن عبارت حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی، اصطلاح اصلاح نظــام پرداخت یارانه ای 
را بــه کار ببریم.رئیس کل بانــک مرکزی افزود: 
در واقع دولت به جای توزیــع ارز ۴۲۰۰ تومانی، 
اصلاح نظام پرداخت یارانه ها را در دستور کار قرار 
داد تا منفعت بیشتری از منابع کشور سهم عموم 

مردم شود.
رئیــس کل بانک مرکــزی در بخــش دیگری از 
سخنان خود خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه نیاز 

مصرف کنندگان به سرمایه در گردش بیشتر شده 
و ســرمایه در گردش قبلی دیگر پاسخگو نیست، 
در جلسه سران قوا مصوب شــد علاوه بر آنچه که 
در قانون پیش بینی شده، دولت اسناد خزانه خود 
را بابت بدهی به بانک یکــی از بانک ها در اختیار 
این بانک قرار دهد و منابــع حاصل از فروش آنکه 
حدود ۱۵ هزار میلیارد تومان اســت، در راستای 

تأمین سرمایه در گردش هزینه شود.
صالح آبادی در خصوص درخواســت در راستای 
اعطای خط اعتباری از ســوی بانــک مرکزی نیز 
گفت: پول بانک مرکزی پرقدرت اســت و باعث 
ایجاد افزایش پایه پولی و نقدینگی می شــود و از 
طرفی ما معترض هســتیم که چرا تورم افزایش 
پیدا می کند؛ یکی از دلایل افزایش تورم بالا رفتن 
قیمت های جهانی است اما مهم ترین عامل ایجاد 
تورم بحث نقدینگی است که به دلیل افزایش پایه 

پولی ایجاد می شود.
صالح آبادی اضافه کرد: اعطــای خط اعتباری از 
سوی بانک مرکزی مثل این است که ما به یک فرد 
تشنه آب شــور بدهیم؛ نقدینگی از سویی باعث 
افزایش تورم می شــود و از طرفی هم اکثر بانک ها 
خواســتار دریافــت نقدینگی از بانــک مرکزی 
هستند و لذا راه حل این مشکل هدایت نقدینگی 
به ســمت فعالیت های مولد است و ما باید امکانی 
را برای بانک ها فراهم کنیم تا نظارت لازم بر روند 
صحیح افزایش اســتفاده از تســهیلات را داشته 
باشــند.رئیس کل بانک مرکزی یکی از اقدامات 
نظام بانکی در دنیا در این زمینه را مالیات بر عوائد 
ســرمایه اعلام کرد و گفت: دولت ها در همه جای 
دنیا بر نقــل و انتقال جریان پــول نظارت دارند و 
وجوه را به بخش مولد هدایت می کنند، همچنین 
مالیات بر بخش غیرمولد را افزایش داده و مالیات 

بر بخش مولد را کاهش داده می دهند.
وی همچنین گفت: ما باید ارتباط لازم بین ریال، 
کالا و خدمات را نیز برقرار کنیم که در این راســتا 
سامانه جامع تجارت نقش بســیار مهمی دارد و 
بحث فاکتورهای الکترونیکی نیز در این خصوص 
مطرح شــده اســت که نظارت لازم بــر اعطای 
تســهیلات مبتنی بر فاکتورهــای الکترونیکی 

تولید شده از سامانه جامع تجارت، انجام شود.

صالح آبــادی در خصــوص اصلاح قانــون بانک 
مرکزی نیز گفت: موضــوع مهم دیگر بحث اقتدار 
بانک مرکزی اســت و ما در این راستا طرح اصلاح 
قانون بانک مرکــزی را با همــکاری نمایندگان 
مجلــس و کمیســیون اقتصادی مجلــس آغاز 
کرده ایم کــه به زودی در صحــن مجلس مطرح 
خواهد شــد که تصویب این قانون موجب اقتدار 

بانک مرکزی خواهد شد.
رئیــس کل بانک مرکــزی در بخــش دیگری از 
ســخنان خود با بیــان اینکه شــرایط لازم برای 
بانک ها به منظور انتشــار اوراق بــه جای اضافه 
برداشت از بانک مرکزی فراهم شده است، افزود: 
در حال حاضر کفایت سرمایه بانک ها پایین است 
و از طرفی بانک ها از دولت طلبکار هستند و بانک 
مرکزی نیز از دولت طلبکار اســت امــا اولویت با 
پرداخت بدهی های بانک ها است و دولت به جای 
دادن ریال به بانک ها و یا صدور اوراق باید ســهام 
نقد شونده بورســی را به بانک ها بدهد و با توجه 
به اینکه تجربه نشــان داده دولت ها سهام فروش 
خوبی نیســتند، اگر به جای طلب بانک ها اموال 
در اختیار بانک ها قرار داده شــود، تا حدود زیادی 

مشکلات آن ها حل خواهد شد.
وی همچنیــن در خصوص اعطای تســهیلات 
خرد نیــز گفت: مــردم گلایه می کننــد که چرا 
بعضی اشــخاص برای دریافت تســهیلات چند 
هزار میلیاردی هیچ مشــکلی ندارنــد اما موقع 
دریافت وام ها و تســهیلات خرد با انواع و اقســام 
مشکلات مواجه می شــوند؛ ما به بانک ها توصیه 
می کنیم اگر فردی خوش حساب است نیاز به اخذ 
ضامن نیســت و قرارداد لازم الاجرای مشروط بر 
اعتبارسنجی کافی اســت و لذا اگر کسی خوش 
حساب باشد تســهیلات را به او بدهیم؛ کاری که 
در بانک های قرض الحســنه انجام شــده و نتایج 

خوبی نیز دارد.
صالح آبادی در ارتباط با بحث تمرکز منابع بانکی 
شرکت ها در داخل استان ها تاکید کرد: با توجه به 
اینکه آذربایجان شرقی جزو استان های صنعتی 
است و شرکت های بخش خصوصی در این استان 
زیاد و صادرات نیز با ظرفیت بالا انجام می شــود 

نگاه ویژه ای به این استان خواهیم داشت.

ایرانسل

ایرانسل دو نشــان ویژۀ »ستارۀ 
ملــی روابط عمومــی ســرآمد 
دیجیتــال« و »ســتارۀ طلایی 
روابط عمومــی« را از نهمیــن 
ســتارگان  »جشــنوارۀ  دورۀ 
روابط عمومی ایران«، با کســب 
از  امتیازهــای لازم  بالاتریــن 
ارزیابی هــای تخصصــی انجام 

شده، دریافت کرد.
روابط عمومــی  گــزارش  بــه 
ایرانســل، عصر امروز سه شنبه 
۲۷ اردیبهشــت مــاه ۱۴۰۱، 
همزمان با روز جهانی ارتباطات 
و جامعــۀ اطلاعاتــی و روز ملی 
روابط عمومــی، مراســم پایانی 
جشــنوارۀ  دورۀ  نهمیــن 
ســتارگان روابط عمومــی ایران 
و آییــن نکوداشــت روز ملــی 
روابط عمومی، با حضــور ایمان 
شمســایی مدیرکل مطبوعات و 
خبرگزاری هــای داخلی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی و نیز 
حضور شماری از فعالان ارتباطی 
ایرانــی و بین المللــی، از جمله 
پروفســور باقر ســاروخانی پدر 
علــم جامعه شناســی ارتباطات 

ایران، در ســالن اصلی 
نصیــر(  )خواجــه 
مرکــز همایش هــای 
صداوسیما  بین المللی 

برگزار شد.
جشــنواره،  ایــن  در 
ایرانســل با عنایت به 

رأی هیــأت داوران و با کســب 
از  امتیازهــای لازم  بالاتریــن 
ارزیابی هــای تخصصی، به دلیل 
اقدامــات انجام شــده در زمینۀ 
کمک بــه ایجــاد زیســت بوم 
اقتصاد دیجیتــال و فعالیت های 
در  پیشــتازانه  و  چشــمگیر 
حــوزۀ ارتباطــات دیجیتال به 
روابط عمومی »ســرآمد  عنوان 

دیجیتال« معرفی شد.
ساروخانی در این مراسم، با اشاره 
به ســیر تحــول روابط عمومی 
در ســازمان ها، تأکید کــرد: به 
مرحله ای رســیده ایم کــه باید 
روابط عمومــی دانش بنیــان و 

علمی را بنا کنیم.
وی افزود: سازمان هایی که خلاق 
نبوده انــد، پویایی نداشــته اند و 
با زمانۀ خود بیگانــه بوده اند، به 

مرور دچار شکســت و 
اضمحلال شــده اند و 
این روابط عمومی است 
که وظیفه دارد سازمان 
را بــا زمانــه و دنیای 
حال، متصــل کند.در 
همچنین  مراسم،  این 
پیام خانم تســوکو ســوقی هارا، 
بین المللــی  انجمــن  رئیــس 
روابط عمومــی )IPRA(، قرائت 
شد. وی در این پیام، با تبریک روز 
روابط عمومی به دست اندرکاران 
روابط عمومی ایران، تأکید کرد: 
روابط عمومی هایی که در مسیر 
»ســرآمدی« حرکت می کنند، 
مدل هــای  از  دارنــد  تــلاش 
دانش بنیــان در روابط  عمومــی 
استفاده کرده و »تکنولوژی های 
مدرن« را در ارتباطات، به خوبی 

به کار گیرند.
در بخــش معرفــی برگزیدگان 
جشــنوارۀ  دورۀ  نهمیــن 
ســتارگان روابط عمومی ایران، 
روابط عمومی ایرانســل با کسب 
بالاترین امتیــاز از ارزیابی های 
تخصصــی انجــام شــده، بــه 

دلیــل درخشــش در مجموعۀ 
فعالیت های انجام شــده در سال 
گذشته، دو لوح تقدیر و دو نشان 
ویژۀ »ســتارۀ ملی روابط عمومی 
ســرآمد دیجیتال« و »ســتارۀ 
طلایی روابط عمومی« را به خود 
اختصــاص داد که دکتر ســعید 
عسکری مدیرکل روابط عمومی و 
ارتباطات سازمانی ایرانسل، این 
دو نشــان ویژه و دو لوح تقدیر را 

دریافت کرد.
روابط عمومی ایرانســل همواره 
کوشــیده اســت تا همزمــان با 
تحقق اهداف ایرانســل به عنوان 
»اولیــن و بزرگتریــن اپراتــور 
دیجیتــال ایران« و »نخســتین 
ارائه دهنــدۀ ۵G و رکــورددار 
ســرعت اینترنت در ایران«، در 
چارچوب مســؤولیت اجتماعی 
خود، ارتباط ایرانســل بــا افکار 
عمومی و پاسخگویی به رسانه ها 
را بیش از پیــش تقویت کند و در 
اهداف ایرانسل در کمک به ایجاد 
زیســت بوم اقتصاد دیجیتال را 
در بخش مســؤولیت های حوزۀ 

ارتباطات و رسانه، محقق کند.

وابط عمومی سرآمد دیجیتال ایران شد ایرانسل باز هم ر

بیمهبانک

تولید


